
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز :
مجریان انتخابات با سلیقه قانون

 را تفسیر نکنند
دبیرکل جامعــه روحانیت مبارز 
بــا اشــاره بــه مجریــان و ناظران 
انتخابات بیان داشــت: مجریان و 
ناظران باید ساز و کار مناسبی برای 
تحقق منویات ایشان در خصوص 
امنیــت، ســامت، مشــارکت و 
رقابت در انتخابات را فراهم کنند. 
برای آن لازم است مر قانون را نه با 
تفسیر مضیق بلکه تفسیر قانع ...

رئیس مجلس شورای اسامی :
درباره تمامیت ارضی کشور

 با هیچ طرفی مماشات نمی کنیم
رئیس مجلس شــورای اسامی 
با بیان اینکه در خصوص تمامیت 
ارضــی ایــران بــا هیــچ طرفــی 
مماشات نمی کنیم گفت: روسیه 
که خود قربانی توسعه طلبی های 
ژئوپلتیکی غــرب و ناتو و در حال 
نبرد علیه آن است، نباید به برنامه 
ژئوپلتیکی غرب بــرای بی ثبات 
سازی خلیج فارس کمک کند.  ...

روزنامه
26 تیر ماه 1402  29 ذی الحجه1444   18 جولای 2023  شماره 5768  سال بیست و ششم  5000 تومان دوشنبه 

مدیر کل تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرایم 
کارفرمایان فعال تا مردادماه

8

8

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم:
تصادفات جاده ای هفته گذشته قم 6 کشته بر جای گذاشت

8

8
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم:

کیفیت آب قم مطلوب است نیازی به 
استفاده از دستگاه تصفیه نیست

۸۰ درصد آب شرب استان قم از سد کوچری تأمین می شود

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران اعام کرد:

برنامه های عزاداری دهه اول ماه محرم در مسجد مقدس جمکران

 ۸۰ تأمین  از  قم  استان  فاضاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
از محل سدکوچری خبر داد  این استان  درصدی آب شرب 
و گفت: کیفیت آب قم هم اکنون مطلوب است و نیازی به 

استفاده از دستگاه تصفیه آب نیست. حسن بختیاری پیش 
از ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: از سال 

گذشته تخصیص و سهم برداشت آب قم از سد کوچری...

سخنگوی فراجا خبرداد:
استقرار گشت های پلیس و برخورد 

با افراد هنجارشکن
ســخنگوی فراجــا از اســتقرار 
گشــت های خودرویــی و پیــاده 
پلیس در سراســر کشور با هدف 
اجــرای مأموریت هــا و برخورد با 
افرادی که بر هنجارشــکنی های 
اجتماعی اصرار دارند، خبر داد. 
سردار دکتر سعید منتظرالمهدی 
گفــت: پلیــس در پــی مطالبات 

مردمی و خواستگاه گروه ها و ... 2 72

آیت الله مکارم شیرازی دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

باید به تغییر بافت جمعیتی قم
 توجه ویژه داشت

دشمن با نفوذ فرهنگی به دنبال ایجاد ناامنی در کشور است
باید تا حد ممکن آسیب های اقتصادی کاهش یابد 

نیروی انتظامی با تدبیر برخورد کند درصد   ۱۰۰ گفت:  قم  استان  اجتماعی  تامین  کل  مدیر 
جرایم کارفرمایان فعال کارگاه های تولیدی، صنعتی، معدنی، 
کشاورزی، خدماتی و اصناف و شرکت های دانش بنیان تا پایان 

مرداد بخشیده می شود. محمد عاشوری در نشست خبری 
به مناسبت هفته تامین اجتماعی که در سالن جلسات این 

اداره کل برگزار شد، با اشاره به بخشودگی ۱۰۰ درصدی ...

2

بیمه تامین اجتماعی ماهیانه ۶۲۴ میلیارد تومان درقم هزینه می کند 

  

مسئول تشکل های دینی اداره کل تبلیغات اسامی استان قم از نقش آفرینی یک هزار و 
۵۰۰ مداح در ماه محرم الحرام امسال در قم خبر داد. حجت الاسام محمد آقازیارتی در 
گفت وگویی اظهارداشت : شعار سال محرم امسال »در زیر خیمه اش همه یک خانواده ایم« 
است که بین دستگاه هایی که به هیئات متصل هستند شعار مشترک برشمرده می شود.
وی ابراز داشت: سازمان تبلیغات اسامی هشت محتوا را برای مراسم های محرم امسال 
آماده کرده است که از جمله می توان با محتواهایی ویژه مخاطبان نوجوان، افراد هیاتی ، 
کودکان و برای منبر و مداحان اشاره کرد. وی با اشاره به اینکه مراسم های عزاداری ماه ...

شهردار قم گفت: ما با چنگ و دندان فضای سبز را ایجاد و توسعه داده ایم و حفظ 
می کنیم و به هیچ وجه اجازه نمی دهیم هزینه هنگفتی که از جیب مردم صورت گرفته، 
هدر برود.  دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم، با تأکید بر اینکه شهرداری نباید به هیچ وجه برای آبیاری فضای 
سبز از آب شرب استفاده کند اظهار کرد: از منظر قانونی، اداره کل آب منطقه ای موظف 
است که آب جایگزین برای آبیاری فضای سبز فراهم کند و در حال حاضر بیش از ۵۰ 
درصد تعهدات آب منطقه ای برای این بخش عمل نشده است.  وی با اذعان به اینکه ...

مسئول تشکل های دینی اداره کل تبلیغات اسامی استان قم:
 هزار و ۵۰۰ نفر مداح در ماه محرم در قم نقش آفرینی می کند

شهردار قم: اجازه عقب گرد نداریم 
با چنگ و دندان فضای سبزشهری را ایجاد و توسعه داده ایم 
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بدینوسیله به اطلاع می رساند سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها در نظر دارد 
تعداد دو باب مغازه با مشخصات به شرح ذیل ) به دو روش نقد و نقد - اقساط( را از طریق مزایده به فروش برساند:

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده )دربسته( تسلیم گردد.

2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد که شرکت کنندگان باید به 
حساب سپرده شماره 100787567196 نزد بانک شهر شعبه بازار به نام سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر واریز و تحویل 

نمایند.
3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آیین نامه معاملات شهرداری می باشد.

4. متقاضیان محترم می توانند از زمان نشر آگهی جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و ارائه پیشنهادات 
همه روزه به جزء ایام تعطیل از ساعت 8 الی 13 به نشانی قم، خیابان 19 دی )باجک(، نبش کوچه 24 سازمان بهسازی و نوسازی 
اطراف حرم مطهر واحد املاک مراجعه و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 02537710534 داخلی 7004 تماس حاصل نمایند.

5. تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با ذکر مشخصات امضا شود.
6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز به استثنای ایام تعطیل می باشد.

7. سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است و همچنین  با رعایت صرفه و 
صلاح سازمان در پیشنهاد قیمتها ؛ فروش نقدی از اولویت بیشتری  برخوردار می باشد.

8. برنده مزایده موظف است ظرف مدت یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده جهت امضای قرارداد، به سازمان مراجعه نماید در غیر 
این صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر، موضوع مزایده به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار 

گرفته مطابق ضوابط واگذار می گردد.
9. کلیه هزینه نقل و انتقال به عهده برنده مزایده می باشد.

10. هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
11. شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( اقدام نمایند.

مبلغ  واریز  با  الذکر  فوق  نشانی  به  نوسازی حرم مطهر  و  بهسازی  به سازمان  مراجعه  از طریق  توانند  متقاضیان محترم می   .12
1/000/000 ریال به حساب شماره 1006657273 نزد بانک شهر به نام سازمان بهسازی و نوسازی نسبت به خرید اسناد اقدام 

نمایند. )هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد می باشد.(
13. آخرین روز ارائه پیشنهادات روز یک شنبه ۱۴۰۲/۰۵/۱۵ تا ساعت ۱۲ می باشد.

14. برنده مزایده می بایست جهت تضمین انجام تعهدات نسبت به معرفی ضامن معتبر که دارای دسته چک معتبر می باشد اقدام و 
در ضمن بایستی نسبت به سپردن چک به تعداد اقساط اقدام نماید.

15. جلسه بازگشایی پاکات در روز دوشنبه ۱۴۰۲/۰۵/۱۶ ساعت ۱۰ برگزار می گردد.
16. محل تحویل اسناد دفتر معاون اداری مالی سازمان نوسازی و بهسازی اطراف مطهر می باشد.

   روابط عمومی سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه )س(

   آگهی مزایده عمومی) نوبت اول (

شناسه آگهی: 1530323 

برگزیدگان سومین جشنواره رسانه  و تامین اجتماعی در قم معرفی شدند؛

کسب رتبه نخست خبرنگار»ایمان« 
درجشنواره رسانه  و تامین اجتماعی

سومین جشنواره استانی رسانه و تامین اجتماعی قم با حضور مطبوعات، خبرگزاری ها 
و پایگاه های اطلاع رسانی با موضوع تامین اجتماعی و جهاد تبیین، همراه با معرفی آثار 
برتر طی آیینی در قم به کار خود پایان داد، دراین جشنواره روح اله کرمانی خبرنگار روزنامه 

ایمان موفق به کسب رتبه نخست شد.
به گزارش ایمان ، آیین اختتامیه سومین جشنواره استانی رسانه و تامین اجتماعی با 
عنوان " تامین اجتماعی و جهاد تبیین " صبح روز یکشنبه در سالن جلسات اداره کل 

تامین اجتماعی استان با حضور مدیرکل تامین اجتماعی قم و برگزیدگان برگزار شد.
این رخداد رسانه ای برای سومین سال پیاپی با ابتکار اداره روابط عمومی و امور فرهنگی 
این اداره کل و با هدف معرفی خدمات وتعهدات سازمان تامین اجتماعی و تجلیل از 
تولیدکنندگان محتوا با موضوع تامین اجتماعی و جهاد تبیین برگزار شد. رییس اداره 
روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل تامین اجتماعی استان قم در این آیین از برگزاری 
سومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی به عنوان یکی از مهمترین رویدادهای فرهنگی 
برای معرفی هرچه بهتر سازمان تامین اجتماعی به عنوان بزرگترین نهاد بیمه ای کشور نام 
برد و گفت: سومین جشنواره استانی تامین اجتماعی و رسانه قم با شعار » تأمین اجتماعی 
و جهاد تبیین « با هدف آشنایی هرچه بیشتر جامعه با نقش و اهمیت خدمات این سازمان 
فراگیر  اجتماعی و نیز به  منظور تقویت تعامل سازنده با رسانه ها به  عنوان رابط میان 
نهادهای خدمتگزار و مردم و قدردانی از جایگاه خطیر اهالی و اصحاب رسانه استان قم 
برگزار گردید. محمد تلخابی افزود: این جشنواره تلاش کرد با بهره گیری از دانش و تجربه 
فعالان خبره دو حوزه رسانه و تامین اجتماعی، آثار رسانه ای انتشار یافته در زمینه طرح 
بیمه فراگیر خانواده ایرانی را بررسی کند. تلخابی با بیان اینکه تعداد آثار شرکت کننده 
در جشنواره امسال نسبت به پارسال 150 درصد رشد داشت و همچنین شاهد افزایش 
50 درصدی در تعداد رسانه ها بودیم. تصریح کرد: 541 اثر از 52 رسانه ملی و استانی 
به دبیرخانه این جشنواره ارسال شد که در نهایت 75 اثر توسط داوران، شایسته داوری 
شناخته شدند. وی ادامه داد: در سومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی قم، 6 همکار 
رسانه ای به عنوان نفرات نخست، 14 همکار رسانه ای به عنوان نفرات دوم و 10 همکار 

رسانه ای هم به عنوان نفرات سوم در بخشهای مختلف معرفی شدند. 
وی گفت: در این جشنواره به لحاظ فعالیت ویژه و تاثیرگذار در بین مخاطبان، دو رسانه 
خبرگزاری جمهوری اسلامی ) ایرنا( دفتر قم و صدا و سیمای مرکز قم به عنوان رسانه های 

برتر در سومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی در استان قم معرفی شدند.
رییس اداره روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل تامین اجتماعی استان اظهار 
داشت: بر اساس فراخوان اعلام شده از سوی دبیرخانه سومین جشنواره استانی تامین 
اجتماعی و رسانه در قم، آثاری که در محدوده زمانی تیرماه سال 1401 تا  خرداد 1402 
در رسانه ها منتشر شده بودند در این دوره از جشنواره می توانستند شرکت کنند. وی با 
اعلام اسامی برگزیدگان نهایی سومین جشنواره رسانه و تامین اجتماعی قم گفت: در 
این دوره از جشنواره روح الله کرمانی از روزنامه ایمان ،سمیه حیدری از ایرنا، سید محسن 
کاظمی از صدا و سیما، سعید آقایی از پایگاه خبری نسیم قم ، معصومه قنبری مزرعه نوی 
از پایگاه خبری تفکیک نیوز و فاطمه میرزابابایی از روزنامه آسیا مقام نخست در رشته های 
مختلف جشنواره را کسب کردند. تلخابی افزود: امیرحسین یاوری، علی اصغر برجیان، 
سید محمد علی برقعی، زهره نعلبندی، زهره مهرنوروزی، امین حیدری، مهدی هواسی، 
عباسعلی محمدی مطلع، مریم احمدپور، اعظم مهدی راونجی، مجید فهیمی، مریم 
فتحی پناه، بهاره آغاز و علی شعبانی حائز رتبه دوم در حوزه های مختلف جشنواره شدند. 
رییس اداره روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل تامین اجتماعی استان خاطرنشان 
کرد: مریم هامون گرد، مهدی جنتی، سیده ام البنین میرهادی، فاطمه سادات محمدی، 
فاطمه پور بیرانوند،  زهرا چم، میرابوالحسن میرهادی، سید مرتضی منافی، حسین افسر و 

سمیع الله رحیمی در جایگاه سوم در بخش های مختلف جشنواره قرار گرفتند.
19 لغایت 25 تیرماه به عنوان هفته تامین اجتماعی نامگذاری شده است.

آب تشنه مدیریت مصرف
مشکل کمبود آب در ایران یکی از مهم ترین چالش هایی 
است که کشور ما با آن روبه روست و در سال های اخیر به 
دلیل کاهش بارندگی ها، تغییر الگوی مصرف آب، شوری و 
کاهش منابع آبی، این مشکل به شدت بیشتر شده است. 

به طور کلی، مشکلات کم آبی در ایران شامل موارد زیر می شود: 
1. کاهش منابع آبی: این مشکل به دلیل کمبود بارندگی ها، تغییر در الگوی بارش ها، 

کاهش سطح آب زیرزمینی و سایر علل به وجود آمده است. 
2. شوری: ایران کشوری با خشکسالی طولانی و شرایط آب و هوایی سخت است. به 
همین دلیل، آب در بسیاری از مناطق کشور با شوری بالا همراه است که این موضوع 

باعث کاهش کارایی و کیفیت منابع آبی شده است. 
3. ناکارآمدی در مصرف آب: از مهم ترین دلایل کمبود آب در ایران عدم بهره وری صحیح 
و ناکارآمد در مصرف آب است که شامل تلف کردن آب، عدم استفاده از فناوری های 
صحیح در کشاورزی و دامداری، اتلاف آب به دلیل ترکیبات غیرضروری در آب شرب و 

سایر موارد است. 
4. کاهش توانایی دولت در مدیریت آب: مدیریت منابع آب در ایران در دست دولت 
است، اما به دلیل مشکلات سیاسی، اقتصادی و مدیریتی، دولت نتوانسته است این 
مشکل را به صورت کامل حل کند.  برای مدیریت بهتر منابع آبی در ایران، می توان 
راهکارهایی را پیشنهاد داد که به طور کلی به دو دسته »راهکارهای فنی و فیزیکی« و 

»راهکارهای مدیریتی و سیاسی« تقسیم می شوند. 
راهکارهای فنی و فیزیکی شامل موارد زیر می شوند:  استفاده از فناوری های جدید در 
مدیریت منابع آبی، شامل استفاده از سامانه های هوشمند و اینترنت اشیا برای کنترل و 
مدیریت منابع آبی.  استفاده از سیستم های تصفیه و بازیافت آب، به منظور استفاده دوباره 
از آب در بخش های مختلف از جمله کشاورزی، صنعت و شهری.  توسعه سیستم های 

تخصیص آب، به منظور توزیع عادلانه تر و بهینه تر منابع آبی بین بخش های مختلف. 
راهکارهای مدیریتی و سیاسی شامل موارد زیر می شوند: 

توسعه سیاست های جدید در مدیریت منابع آبی، به منظور تنظیم مصرف و مدیریت بهینه 
منابع آبی.   توسعه قوانین و مقررات جدید در زمینه حفاظت و مدیریت منابع آبی در سطح 
کشور و به منظور کاهش تلفات آب.  آموزش و ایجاد آگاهی در جامعه، به منظور ترویج مصرف 
صحیح و اقتصادی آب، افزایش شفافیت و تعامل با جامعه، و ترویج تولید کم آبی و کشاورزی 
پایدار.  همکاری بین دولت و بخش خصوصی در زمینه توسعه فناوری های جدید و بهبود 
مدیریت منابع آبی.  راهکارهای فوق می توانند در بهبود مدیریت منابع آبی در ایران مؤثر 
باشند و به کاهش کمبود آب و افزایش بهره وری در استفاده از منابع آبی کشور کمک کنند. 

معاون حوزه های علمیه خواهران خبرداد:

اعزام حدود ۱۰ هزار مبلغ خواهر 
در ایام محرم به سراسر کشور

معاون فرهنگی تبلیغی مرکز مدیریت حوزه های علمیه خواهران از اعزام حدود 10 هزار 
مبلغ خواهر در ایام محرم به سراسر کشور خبر داد.

الاسلام آرش رجبی، معاون فرهنگی تبلیغی مرکز مدیریت حوزه های علمیه خواهران در 
نشست هم اندیشی آموزشی و معرفتی بانوان مبلغ که صبح امروز در سالن آیت الله شرعی 
این مرکز برگزار شد، گفت: حدود 10 هزار مبلغ خواهر آموزش دیده در ایام محرم امسال 

برای تبلیغ به نقاط مختلف کشور اعزام می شوند.
وی گفت: این نشست در آستانه ماه محرم و با حضور مبلغان خواهر در سراسر کشور به 
صورت حضوری و بر خط برگزار شد که در آن بر مسائلی چون فرزندآوری، حجاب و عفاف و 
جهاد تبیین تاکید شد. حجت الاسلام و المسلمین مجتبی فاضل، مدیر حوزه های علمیه 
خوهران سراسر کشور هم در این جلسه با اشاره به جایگاه پر اهمیت مبلغان در جامعه 
آن ها را جانشین پیامبر و ائمه اطهار علیهم السلام در جامعه امروزی دانست و گفت: نیاز 
دائمی بشر به یک پیام رسان را خداوند در نهاد بشر گذاشته است و انتقال آموزه های قرآنی 
به یک پیام رسان و مبشر نیاز دارد که پیامبر صلی الله علیه و آله و سلم و پس از او ائمه 
معصومین علیهم السلام این وظیفه را به عهده داشتند. وی با اشاره به بیانات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در جمع مبلغان مبنی بر ضرورت حضور فعالانه مبلغان دینی در عرصه 
اجتماعی، گفت: یکی از کار هایی که در جامعه فساد ایجاد می کند برهم خوردن تعادل 

جامعه است و این تبلیغ است که تعادل جامعه را بر می گرداند.

حسین معافی*

محل  از  استان  این  شرب  آب  درصدی  تأمین ۸۰  از  قم  استان  فاضاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
سدکوچری خبر داد و گفت: کیفیت آب قم هم اکنون مطلوب است و نیازی به استفاده از دستگاه 

تصفیه آب نیست.
حسن بختیاری پیش از ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: از سال گذشته تخصیص 
و سهم برداشت آب قم از سد کوچری کاهش یافته بود و به همین دلیل ناگزیر به استفاده از منابع آب 
زیرزمینی و همچنین سد ۱۵ خرداد شدیم که این امر موجب کاهش کیفیت و شوری آب در شهر قم به 

خصوص در فصل تابستان شد.
مدیر عامل آب و فاضاب استان قم ابراز داشت: پس از ایجاد نارضایتی ها برای مردم در پی شوری 
آب شرب، پیگیری های مجموعه استان در خصوص افزایش سهم استان از پروژه ای که به نام مردم قم 

اجرایی شده ادامه یافت.
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رئیس مرکز حفاظت و اطاعات قوه قضاییه :

قوه قضائیه در مبارزه با فساد
 خط قرمزی نمی شناسد

رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه در مسیر مبارزه با فساد 
چه در درون دستگاه و چه در بیرون آن پیشگام بوده و هیچ خط قرمزی در این خصوص 

نداشته و ندارد.
حجت الاسلام و المسلمین عبداللهی، رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه 
در همایش حفاظت و اطلاعات های سازمان سازمان ثبت اسناد و املاک کشور که با 
نام حافظان بصیر برگزار شد، با اشاره به بیانات رئیس این سازمان مبنی بر ارائه بیش از 
10 میلیون خدمت الکترونیک در حوزه ثبتی به مردم عزیز، گفت: از رویکرد های تحولی 
دستگاه قضایی کاهش مراجعات مردمی و کاهش هزینه های عمومی در مراجعه به 

دستگاه قضایی است.
وی افزود: این اقدام سازمان ثبت علاوه بر کمک به مسئله اقتصاد کشور از طریق 
کاهش چشمگیر ترددها، منجر به مبارزه با فساد از جمله با افراد سودجو و کار چاق کن ها 
شده است که همواره در کمین مردم نشسته اند. در نتیجه چه اقدامی بهتر از اینکه با 
این نوع پاسخگویی علاوه بر تکریم مردم، برخی از بستر های زمینه ساز فساد نیز در ابعاد 

مختلف از بین رفته است.
 این مقام عالی قضایی با بیان این مطلب که برخی از اقدامات صورت گرفته در 
دستگاه قضایی در سطح کشور بی بدیل و بسیار حائز اهمیت است، افزود: از نقطه 
صفر مرزی در بحث رفع تصرف اراضی گرفته تا آزاد سازی سواحل، موضوع رسیدگی 
به امور زندانیان و زندان زدایی، تثبیت مالکیت نزدیک به 99 درصدی اراضی ملی، 
و  مجازی  دادگاه های  برگزاری  و  کرونا  ایام  در  به ویژه  قضایی  الکترونیک  خدمات 
جلوگیری از تضیع حقوق مردم از طریق پیگیری حقوق عامه، از جمله اقدامات 
شاخصی است که هر کسی بخواهد از روی انصاف قضاوت کند نمره قابل قبولی به 
آن خواهد داد، هر چند این عملکرد کمتر انعکاس رسانه ای داشته که این هم به خاطر 
این است که یا دست رسانه ای قوی نداریم و یا به علت کثرت کار و اقدامات صورت 

گرفته فرصت انعکاس آن وجود ندارد.
وی با اشاره به اینکه مبارزه با فساد در اولویت برنامه های این دستگاه قرار دارد، گفت: 
گاهی اوقات برخی از افراد یا از روی عدم مطالعه و علم به موضوع و یا از روی قصد و 
غرض از طریق تربیون عمومی که در اختیار دارند و یا در فضای مجازی نسبت به این 
موضوع علیه قوه قضاییه هجمه وارد می کنند، این در حالی است که قوه قضاییه بر 
اساس فرامین لازم الاتباع مقام معظم رهبری همواره در پیشانی خط مقدم مبارزه با 
فساد قرار داشته و در این مسیر یعنی مبارزه با فساد چه در درون دستگاه و چه در بیرون 
قوه قضاییه پیشگام بوده و هیچ خط قرمزی در این خصوص نداشته و ندارد، چرا که در 
هیچ مسئله بنای توقف نداریم و برای تحقق منویات معظم له از هیچ اقدام و کوششی 

دریغ نخواهیم کرد.
عبداللهی با تبیین مواضع دشمنان در قضایای سال گذشته به ویژه در مسئله 
عفاف و حجاب، خاطر نشان کرد: اولین مطالبه گر در مسئله مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی و قانون شکنی، در مسئله عفاف و حجاب و حمایت از آمران به معروف و 
ناهیان از منکر، شخص رئیس محترم دستگاه قضایی بود، در قضایای سال گذشته 
همگان دیدند که هم اقتدار نظام اسلامی و دستگاه قضایی نشان داده شد و هم 
رأفت اسلامی در برخورد با غافلان و فریب خوردگان این ماجرا، و نقش اثر گذار قوه 
قضاییه در کاهش آسیب های اجتماعی ناشی از این جریان به وضوح برای همگان 

مشخص و مشهود بود. 
 

حاج بابایی در نطق میان دستور: 

تورم و گرانی کمر مردم را شکسته است 
نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس یازدهم با اشاره به تورم و گرانی حاکم در 
جامعه؛ یادآور شد: تورم و گرانی کمر مردم را شکسته است و مردم توان اینهمه گرانی های 
روز مره را ندارند، سرمایه گذاری  در طول دهه 90 متاسفانه رو به کاهش بوده است و 

موجودی سرمایه از 6/4 به 12 صدم درصد در سال 1400 رسیده است.
حمیدرضا حاجی بابائی نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی در 
نشست علنی مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور با سلام درود خدمت ملت 
شریف ایران و مقام معظم رهبری، گفت: روس ها مراقبت کنند تا در پازل امپراطوری 
دروغ به سرکردگی شیطان بزرگ وارد نشوند؛ برخی از شیخ نشینان به حق به دلیل عدم 
انجام وظیفه در قِبال اراضی اشغالی  مسلمین و اعراب متهم به بی کفایتی شده اند و هر 
از چندگاهی بحث کهنه و بی خاصیت جزایر متعلق به ایران را مطرح می کنند تا بی عملی 
خود را در برابر رژیم  جنایتکار صهیونیستی توجیه کنند؛ از روسیه مدعی فهم معادلات 
بین المللی، انتظار می رفت از افتادن در حلقه فریب غربی ها برای تغییر  صورت مسئله 
خودداری کند اما در هر حال  اظهارات خلاف واقعیت و مسلم تاریخی محکوم و فاقد 

کمترین ارزش بین المللی و حقوقی است .
 وی افزود: برخی از شیخ نشینان نمی  توانند هر از چندگاهی با اینگونه موضع گیری 
ها جبران مافات کنند؛ جزایر سه گانه پاره تن ایران بزرگ و پرافتخار است و خون ایران در 
رگ  های آنها جاری است. این نماینده مجلس در دوره یازدهم با اشاره به تورم و گرانی 
حاکم در جامعه؛ یاداور شد: تورم و گرانی کمر مردم را شکسته است و مردم توان اینهمه 
گرانی های روز مره را ندارند، سرمایه گذاری  در طول دهه 90 متاسفانه رو به کاهش بوده 
است و موجودی سرمایه از 6/4 به 12 صدم درصد در سال 1400 رسیده است. نماینده 
مردم همدان و فامنین در مجلس شورای اسلامی افزود: افزایش پایه پولی،کاهش سرمایه 
گذاری به ویژه اینکه  سرمایه گذاری بعضا حتی به اندازه  استهلاک که 4 درصد بوده 
است را متاسفانه نشان نمی دهد و باعث شده در جامعه  امروز با تورم و گرانی تورم شکن 

روبرو هستیم.
 

سخنگوی فراجا خبرداد؛

استقرار گشت های پلیس و برخورد با
 افراد هنجارشکن

سخنگوی فراجا از استقرار گشت های خودرویی و پیاده پلیس در سراسر کشور با هدف 
اجرای مأموریت ها و برخورد با افرادی که بر هنجارشکنی های اجتماعی اصرار دارند، خبر 

داد.
سردار دکتر سعید منتظرالمهدی گفت: پلیس در پی مطالبات مردمی و خواستگاه 
گروه ها و نهاد های مختلف اجتماعی و همچنین تأکید ریاست محترم جمهور و قوه 
قضائیه در چارچوب قانون به منظور بسط و گسترش امنیت عمومی و تحکیم بنیان 
خانواده ضمن قدردانی و تشکر از قاطبه دختران و بانوان کشور عزیزمان ایران که با 
رعایت هنجار های اجتماعی و پوشش متعارف به آرامش روانی جامعه کمک می کنند، از 
امروز با استقرار گشت های خودرویی و پیاده در سراسر کشور ضمن اجرای ماموریت های 
متعدد پلیسی ناگزیر با آن دسته از کسانی که بدون توجه به تبعات و عواقب پوششِ 
خارج از عرف همچنان بر هنجارشکنی خود اصرار دارند، ضمن تذکر ،در صورت تمکین 
نکردن از دستورهای پلیس برخورد قانونی و آنان را به دستگاه قضائی معرفی خواهد 

کرد.
سخنگوی فراجا افزود: انتظار می رود از همگان به ویژه دختران فهیم کشورمان که 
آینده این مرز و بوم به وجود آنان متکی است با حفظ حرمت پوشش و رعایت هنجار های 
پذیرفته شده به انسجام اجتماعی و امنیت عمومی جامعه یاری رسانند و فرصت خدمت 
بیشتر را برای مأموران انتظامی به جهت دیگر مأموریت های عدیده و حیاتیِ پلیس فراهم 

نمایند.
 

رییس کمیسیون اجتماعی مجلس:

 توافقی برای راه اندازی مجدد گشت های 
امنیت اخلاقی نشده است

اسماعیلی رییس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: خارج از مسیر فرهنگی اگر مسیر 
دیگری را انتخاب کنیم، قطع به یقین جواب ایده آلی نخواهیم گرفت و صرفا می تواند 

تاثیرگذاری مقطعی داشته باشد.
ولی اسماعیلی اظهارداشت : بعید بنظر می رسد که با مجلس شورای اسلامی برای 

راه اندازی مجدد گشت های امنیت اخلاقی، هماهنگی یا توافقی صورت گرفته باشد.
اسماعیلی گفت: نظر بنده به عنوان یک شخصیت حقیقی این است که مواجه با 
اقدامات فرهنگی و اجتماعی، باید به صورت مناسب و هم راستای با همان فضای 

فرهنگی باشد.
رییس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: خارج از  مسیر فرهنگی اگر مسیر دیگری را 
انتخاب کنیم، قطع به یقین جواب ایده آلی نخواهیم گرفت و صرفا می تواند تاثیرگذاری 

مقطعی داشته باشد.

معاون امور بین الملل قوه قضائیه گفت: شهید سلیمانی 
مهمان رسمی دولت عراق بود و این جنایت در خاک عراق 
روی داده است و مسئولیت پیگیری این جنایت بر عهده 

دولت عراق است که عوامل این ترور را محاکمه کند. 
»کاظم غریب آبادی«، در نشست هم اندیشی با جمعی 
از روسا و اساتید دانشگاه های عراق، با بیان اینکه تبادلات 
پژوهشی و دانشگاهی یکی از ابعاد مهم روابط علمی و 
فرهنگی کشورها است، گفت: گاهی اوقات اولویت روابط 
معطوف  اقتصادی  و  سیاسی  روابط  به  کشور  دو  میان 
می شود، در حالی که نباید از روابط علمی، پژوهشی و 

فرهنگی غافل شد.
غریب آبادی در ادامه با اشاره به اهمیت موضوع حقوق 
بشر، افزود: حقوق بشر یک موضوع بسیار مهم از منظر 

سیاسی  پدیده ای  به  امروز  متاسفانه  که  است  انسانی 
تبدیل شده است، یعنی اگر روابط غرب با یک کشور خوب 
است دیگر نقض حقوق بشر در آن کشور مهم نیست. اگر 
کشوری حتی یک انتخابات هم برگزار نکند مورد انتقاد 
قرار نمی گیرد چون همسو با غربی ها و خواسته های آنها 
است! چرا انتقادی از این کشورها نمی شود؟! ولی مثلا 
ایران را که یک نظام مبتنی بر مردم سالاری و انتخابات 
دارد چون همسو با غرب و خواسته های آنها نیست به 

نقض حقوق بشر متهم می کنند!  
وی با تاکید بر اینکه حقوق بشر امروزی کمتر از یک قرن 
سابقه دارد، ادامه داد: حقوق بشر ریشه در ادیان الهی و به 
ویژه دین مبین اسلام دارد و تاکید ویژه قرآن کریم بر کرامت 

انسانی، مبیّن اهمیت حقوق بشر است.

دبیر ستاد حقوق بشر یادآور شد: امروزه نقش کشورهای 
اسلامی و آموزه های دینی در حوزه حقوق بشر کمرنگ 
است؛ علت اصلی هم این است که کشورهای اسلامی 
واگذار  غربی ها  به  را  بشری  حقوق  المللی  بین  صحنه 

کردند.
فرمودند  رهبری  معظم  مقام  که  همانطور  افزود:  وی 
نیروهای  کامل  خروج  شهدا  این  خون  ثمره  بزرگترین 
اشغالگر از منطقه باید باشد. یک راه مقابله با این جنایت 
اقدامات حقوقی و قضایی است و در این عرصه دولت 
آمریکا مسئول است و باید پاسخگو باشد. شهید سلیمانی 
مهمان رسمی دولت عراق بود و این جنایت در خاک عراق 
روی داده است و مسئولیت پیگیری این جنایت بر عهده 

دولت عراق است که عوامل این ترور را محاکمه کند.

معاون امور بین الملل قوه قضائیه: 
مسئولیت محاکمه عوامل ترورسردار سلیمانی با دولت عراق است 

بلایی که افزایش دمای
 کره زمین سرمان می آورد

افزایش دمای کره زمین یا تغییرات اقلیمی یکی از بزرگترین 
چالش های امروزه برای جوامع عالم است که تاثیرات بسیاری 
روی محیط زیست، اقتصاد، سلامت انسان ها و جوامع دارد.

افزایش دمای کره زمین یا تغییرات اقلیمی یکی از بزرگترین چالش های امروزه برای جوامع 
است، چالشی که طی روزهای گذشته سبب ساز موارد زیر شده است.

- آکروپلیس یونان ساعات بازدید را در ساعات گرم روز از ظهر تا ساعت 17 تعطیل کرد.
- امسال تابستان برآورد می شود 61 هزار نفر تنها در اروپا از گرما بمی رند.

- هفته پیش کره زمین گرم ترین روز تارخ ثبت شده خود را تجربه کرد.
- سالمندان فقیر و دارای بیماری های زمینه ای و کودکان بیشتر در معرض مشکلات 

گرمازدگی هستند.
- در امریکا هفته پیش بیش از 100 میلیون نفر بخاطر گرمازدگی به بیمارستان ها و مراکز 

درمانی مراجعه کردند.
- موسسه فضایی اروپا به کشورهای ایتالیا، اسپانیا، فرانسه آلمان و لهستان در مورد گرمای 

بالاتر در هفته آینده هشدار داد.
- اروپا در هفته آینده دمای بی سابقه 48.8 درجه سلسیوس را در سیسیل تجربه خواهد کرد.
افزایش دمای کره زمین یا تغییرات اقلیمی تاثیرات بسیاری روی محیط زیست، اقتصاد، 

سلامت انسان ها و جوامع دارد. برخی از عوارض افزایش دمای کره زمین عبارتند از:
- آب و هوای نامناسب: افزایش دمای کره زمین منجر به افزایش شدت و فراوانی بارش های 
شدید، خشکسالی های طولانی مدت، تنش های آبی و کاهش کیفیت آب شده است. این 
شرایط می توانند به تخریب بوم شناختی، کاهش تولید محصولات کشاورزی، و از بین رفتن 

حیات وحش منجر شوند.
- افزایش آلودگی هوا: افزایش دمای کره زمین باعث افزایش آلودگی هوا و افزایش میزان 
بیماری های تنفسی می شود. همچنین، آلودگی هوا باعث کاهش کیفیت زندگی انسان ها 

و حیوانات می شود.
- کاهش تنوع زیستی: افزایش دمای کره زمین باعث کاهش تنوع زیستی شده است. این 
شرایط می توانند منجر به از بین رفتن گونه های حیات وحش و گیاهان، کاهش میزان تولید 

محصولات کشاورزی، و افزایش بیماری های گیاهی و حشراتی شوند.
- تهدید امنیت غذایی: افزایش دمای کره زمین می تواند به کاهش میزان تولید محصولات 
کشاورزی، کاهش کیفیت محصولات و افزایش قیمت های آن ها منجر شود. این شرایط 

می توانند به تهدید امنیت غذایی جهانی منجر شوند.
- تهدید به سلامت انسان ها: افزایش دمای کره زمین باعث افزایش تعداد بیماری ها، 

حوادث ناشی از گرما، و کاهش کیفیت زندگی انسان ها می شود.
عدم حضور در فضای باز گرم و در مقابل تابش نور مستقیم خورشید، نوشیدن به اندازه 
کافی برای جلوگیری از کم آبی بدن ، پوشیدن لباس مناسب، پرهیز از ورزش، تمرینات شدید 
و کارهایی که گرمای بدن را بالا می برند، استفاده از میوه های خنک کننده و ضد عطش، 
استفاده از مکان های خنک مثل Cool Tent در محیط های گرم و حمام کردن با آب خنک و 
... راه های مناسبی برای پیشگیری از گرمازدگی هستند. در صورت علائم جدی گرمازدگی 
مانند سرگیجه، تب، تنگی نفس، سردر و بی حالی شدید فورا به مراکز بهداشتی درمانی 
مراجعه کنید و لطفا تا جای ممکن مراقب خودتان و اطرافیانتان باشد. به منظور کاهش 
عوارض افزایش دمای کره زمین، باید تلاش کنیم تا از منابع انرژی تجدیدپذیر استفاده 
کنیم، تلاش برای کاهش تولید گازهای گلخانه ای، بهبود کیفیت هوا و آب، حفاظت از تنوع 

زیستی، و ترویج الگوهای سبز در جوامع صنعتی و شهری را انجام دهیم.
*اپیدمیولوژیست و استاد دانشگاه

علیزاده در تذکری خطاب به وزیر بهداشت: 

بسیاری از داروهای بیماران
 در بازار سیاه پیدا می شود

نماینده مردم مراغه در مجلس گفت: هموطنانی که امروز درگیر درمان هستند مراجعات 
مکرری به نمایندگان برای کمبود اقلام دارویی دارند، تأسف بار است که بسیاری از همین 

داروهای بیماران به راحتی در بازار سیاه پیدا می شود. 
علی علیزاده در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی خود  خطاب به 
سران قوا گفت: حالا که با تدبیر شما مولدسازی اموال دولت به یکی از منابع مالی دولت 
تبدیل شده بیم آن می رود که تجربیات تلخ گذشته تکرار شود و البته بیم آن نیز می رود که 
اموال دولت به اسم مولدسازی به خصولتی ها واگذار شود، لازم است برای جلوگیری از 

شکل گیری فساد حتماً واگذاری اموال دولتی به خصولتی ها ممنوع شود.
نماینده مردم مراغه وعجب شیر در مجلس شورای اسلامی ضمن تبریک به مناسبت روز 
بهزیستی ادامه داد: آقای وزیر کار مشکل معلولان عزیز بیکاری است، طبق قانون باید 3 
درصد استخدام های کل کشور به عزیزان معلول اختصاص داده شود، آیا این مهم انجام شده 
است. وی خطاب به وزیر آموزش و پرورش افزود: اگر از سفر حج خارج شده اید لطفاً پیگیر 
مطالبات و پرداخت معوقات قشر زحمتکش نیروهای خدماتی آموزش و پرورش باشید که 
با اندک حقوق گذران زندگی می کنند. علیزاده خطاب به وزیر بهداشت و درمان بیان کرد: 
هموطنانی که امروز درگیر درمان هستند مراجعات مکرری به نمایندگان برای کمبود اقلام 
دارویی دارند، تأسف بار است که بسیاری از همین داروهای بیماران به راحتی در بازار سیاه 
پیدا می شود و غم انگیزتر که داروی مورد نیاز بیمار با ارز دولتی تهیه شده و باید در بازار سیاه 
پیدا شود. آقای وزیر مشقات بازار سیاه همه را خسته کرده و درد بیمار برایش کافی است و 
شما درد بیمار را عملًا چند برابر کرده اید. وی خطاب به وزیر اقتصاد گفت: همه جای دنیا از 
ثروتمندان مالیات بیشتر اخذ می شود اما اینجا مالیات بر گردن کارمند، اصناف و ... است.

 
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش  :

خط قرمز نیروهای مسلح امنیت
 نظام و آرامش مردم است 

فرمانده نیروی پدافندهوایی ارتش گفت : نیروهای مسلح کشورمان به ویژه پدافند همیشه 
در صحنه، در مورد امنیت و منافع ملی هرگز مماشات نمی کنند چرا که خط قرمز نیروهای 
مسلح امنیت نظام و آرامش مردم است.  فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش در بازدید در 
منطقه پدافندهوایی شمال غرب با اشاره به اینکه گام های بلندی در مسیر دستیابی به 
قدرت بازدارندگی فعال برداشته شده است، گفت: امنیت جمهوری اسلامی ایران بومی 
و درون زاست که نشات گرفته از انگیزه، ایمان، اراده و خودباوری کارکنان نیروهای مسلح 
است. وی ادامه داد: نیروهای مسلح کشورمان به ویژه پدافند همیشه در صحنه، در مورد 
امنیت و منافع ملی هرگز مماشات نمی کنند چرا که خط قرمز نیروهای مسلح امنیت نظام و 
آرامش مردم است. به گفته صباحی فرد، با استفاده از توان مهندسان و متخصصان داخلی، 
پیشرفته ترین سامانه های دفاعی ضدموشکی را تولید و در اختیار داریم که سبب شده است 

جمهوری اسلامی به عنوان یک قدرت منطقه ای در غرب آسیا مطرح شود.
 

نماینده مردم مسجدسلیمان: 

همسان سازی حقوق بازنشستگان
 از اولویت های مجلس یازدهم باشد 

به وضعیت و همسان سازی حقوق  نماینده مردم مسجدسلیمان خواستار رسیدگی 
بازنشستگان آن شد.  علیرضا ورناصری در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در تذکر 
شفاهی خود ضمن تبریک روز بهزیستی و تامین اجتماعی گفت: دردها در این حوزه 
بسیار است و باید بدانیم که فشار تورم بر بازنشستگان افزایش یافته است، لذا از آنجا که 
برخی فرزندانشان فاقد شغل بوده و با سختی مواجهند، لازم است با همسان سازی از 
آنها تکریم و حمایت شده و این موضوع از اولویت های مجلس یازدهم باشد. نماینده مردم 
مسجدسلیمان و لالی و هفتگل و اندیکا در مجلس یازدهم در ادامه با بیان اینکه تنش آبی 
روستایی در لالی و اندیکا همچنان ادامه دارد، افزود: علی رغم زحمات آبفا، هنوز مردم در 
این زمینه گلایه مندی دارند و گاهی تا بیش از یک ماه به آنها آبرسانی نمی شود. همچنین 

لازم است وام معوقه خشکسالی کشاورزان به آنها پرداخت شود.
 

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

بانک مرکزی باید بر مجموعه شرکت های 
بانک ها نظارت کند

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: بانک مرکزی برای بررسی سلامت نظام بانکی در لایحه 
برنامه هفتم، باید بر مجموعه شرکت های بانک ها هم نظارت کند.

داود منظور گفت :که کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم، اصلاح نظام بانکی و کنترل 
تورم را همچنان در دستور کار دارد.  رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین گفت که در 
پیش نویس برنامه هفتم »نحوه انتظام بخشی به  صندوق های قرض الحسنه و نظارت بر آنها« 
هم به بحث گذاشته شده است. نحوه نظارت بر بانک ها و مؤسسات اعتباری، گزارش  گیری 
بانک مرکزی، کنترل تورم از سوی بانک مرکزی در هر سال و برنامه عملیاتی برای کنترل پایه 

پولی امروز در نشست کمیسیون تلفیق بررسی شد.

آیت الله مکارم شیرازی با توجه به سرمایه گذاری 
دشمن بر ایجاد معضلات اخلاقی و فرهنگی در 
قم هوشیاری مردم را در این زمینه مهم دانست 
و گفت: دشمن تلاش دارد تا با نفوذ در مسائل 

فرهنگی در کشور ناامنی ایجاد کند.
این مرجع تقلید در دیدار فرمانده جدید نیروی 
انتظامی استان قم، ضمن تبریک انتصاب وی، 
گفت: مسائل فرهنگی از مسائل مهم امنیت است.
آیت الله مکارم شیرازی با توجه به سرمایه گذاری 
دشمنان بر ایجاد معضلات اخلاقی و فرهنگی در 
شهر قم، هوشیاری مردم را در این گونه موارد مهم 
برشمرد و افزود: دشمن تلاش دارد تا با نفوذ در 
مسائل فرهنگی، در کشور و به خصوص شهر قم 
ناامنی ایجاد کند که هوشیاری مردم سبب می 
شود، موفق نشوند. استاد برجسته درس خارج 
حوزه علیمه قم افزود: نیروی انتظامی باید با تدبیر 
به گونه ای برخورد کند که نه متهم به خشونت 
باشد.  داشته  پی  در  را  مطلق  آزادی  نه  و  شود 
از عوامل  را  و معیشتی  اقتصادی  وی مشکلات 
جامعه  فرهنگی  و  اخلاقی  معضلات  در  اصلی 
دانست و ابراز داشت: باید تا حد ممکن آسیب 
های اقتصادی کاهش یابد. متأسفانه مسئولان 
آنگونه که باید و شاید نتوانسته و یا نخواسته اند که 

مشکلات اقتصادی را برطرف نمایند.
اقوام  وجود  ادامه  در  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
و ملیت های مختلف در شهر قم را سبب تغییر 
بافت جمعیتی قم دانست که باید توجه ویژه به آن 
داشت. وی دسترسی آسان و گذرگاه مواد مخدر 
بر  و  دانست  قم  شهر  معضلات  دیگر  از  را  بودن 

ضرورت برنامه ریزی قوی تأکید کرد.
آیت الله مکارم شیرازی فعالیت فرهنگی و معنوی 
را از جمله وظایف نیروی انتظامی دانست و افزود: 
و  سارقان  دستگیری  بر  علاوه  انتظامی  نیروی 

قاتلان، در مسائل فرهنگی نیز باید تأثیرگذار باشد.
این مرجع تقلید در پایان این دیدار خاطر نشان 
کرد: خدمت در شهر قم را به عنوان خدمت در 
مرکز جهان اسلام بدانید و از وجود بارگاه حضرت 
فاطمۀ معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران و 

حوزۀ علمیه در پیشبرد کارهایتان کمک بگیرید.
آیت الله سبحانی دردیدارفرمانده جدید انتظامی 

استان قم :
مقابله با فساد نیازمند حرکت منسجم 

دستگاه های اجرایی است
سردار  دیدار  در  نیز  سبحانی  جعفر  آیت الله 
قم  استان  انتظامی  جدید  فرمانده  میرحیدری 
بر لزوم حرکت منسجم دستگاه های حکومتی و 
اجرایی تاکید کرد و گفت: هیچ جامعه ای مدینه 
بنابراین  فاضله نیست و مشکلاتی داشته است 
کشور نیازمند قوه انتظامی برای مقابله با فساد 
است.  این مرجع تقلید با اشاره به آیه 104 سوره 
آل عمران اظهار کرد: خداوند در قرآن می فرماید:  
در اسلام دو نوع امر به معروف داریم؛ یکی امر به 
معروف عمومی است که برای همه افراد جامعه 

لازم است که امر به معروف کنند و آن امر به معروف 
لسانی است که دارای شرایطی است. دیگری امر 
به معروفی است که طبق سخن امام صادق )ع( 
در  قدرت  که  است  کسانی  و  زمام داران  برعهده 
اختیارشان است. وی با بیان اینکه مدینه فاضله 
تنها در زمان پیامبر اکرم )ص( تحقق یافت، افزود: 
هیچ جامعه ای مدینه فاضله نیست و مشکلاتی 
داشته است بنابراین کشور نیازمند قوه انتظامی 
برای مقابله با فساد است. مرجع تقلید شیعیان بر 
ضرورت انسجام دستگاه های حکومتی و اجرایی 
تاکید کرد و گفت: جامعه مانند ماشین است که 

باید تمام ارکان آن با یکدیگر هماهنگ باشند.
بیماری کرونا موجب خلوت  اینکه  بیان  با  وی 
شدن منبر و مساجد شده است، تصریح کرد: با 
رفع این بیماری روحانیت باید وظیفه خود را در 
تبلیغ دین انجام دهد. آیت الله سبحانی با اشاره 
به اعزام هزاران مبلغ از حوزه علمیه در ماه محرم 
به سرتاسر کشور اظهار کرد: آنچه باید مورد توجه 
قرار گیرد تداوم راه امام حسین )ع( است که باید 

ترویج شود.

آیت الله مکارم شیرازی دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

باید به تغییر بافت جمعیتی قم توجه ویژه داشت
حمید سوری*

رئیس جمهور ضمن تاکید بر راهبرد جمهوری اسلامی ایران مبنی بر تبدیل 
مرزهای امنیتی به مرزهای امن و اقتصادی، توسعه بازارچه های مرزی و همکاری ها 
در بخش انرژی با پاکستان را از راه های تحقق این راهبرد دانست و بر فعالیت بیشتر 

هر دو کشور برای تسریع در تحقق این امر تاکید کرد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز یکشنبه در دیدار ژنرال »سید عاصم 
منیر« فرمانده ارتش پاکستان، ضمن تاکید بر راهبرد جمهوری اسلامی ایران مبنی 
بر تبدیل مرزهای امنیتی به مرزهای امن و اقتصادی، توسعه بازارچه های مرزی 
و همکاری ها در بخش انرژی را از راه های تحقق این راهبرد دانست و بر فعالیت 

بیشتر هر دو کشور برای تسریع در تحقق این امر تاکید کرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه تقویت روابط با کشورهای همسایه، همسو و مسلمان 
از اولویت های سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران است، به اراده جدی دو 
کشور برای گسترش روابط اشاره کرد و افزود: تسریع در اجرای توافقات فیمابین 

موجب ارتقای بیش از پیش همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و پاکستان و به 
تبع آن ارتقای سطح روابط سیاسی دو همسایه خواهد شد. رئیسی همچنین با 
اشاره به تلاش دشمنان برای ایجاد اختلال در روابط کشورهای منطقه، بر تقویت 
همکاری ها و تعاملات دوجانبه و منطقه ای با استفاده از فرصت ها  و زمینه های 
موجود و تبادل ظرفیت های متقابل تاکید کرد. ژنرال »سید عاصم منیر« فرمانده 
ارتش پاکستان نیز در این دیدار با تجلیل از سیاست جمهوری اسلامی ایران مبنی 
بر تقویت روابط با همسایگان بخصوص پاکستان آن را فرصتی بسیار با ارزش برای 
جهان اسلام دانست. فرمانده ارتش پاکستان با اشاره به مرز مشترک طولانی دو 
کشور و ظرفیت بالای تبادلات مرزی، گسترش تعاملات اقتصادی و تجاری و مرزی 
دو کشور را موجب ارتقای شرایط امنیتی دانست و اظهار داشت: توافقات خوبی 
برای افزایش سطح امنیت در مرزهای مشترک حاصل شده و تلاش ما بر تسریع در 

اقدامات در حال انجام برای ایجاد امنیت پایدار متمرکز است.

رئیسی در دیدار فرمانده ارتش پاکستان: 
راهبرد ایران تبدیل مرزهای امنیتی به مرزهای امن و اقتصادی است 

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در خصوص تمامیت ارضی ایران با هیچ طرفی 
مماشات نمی کنیم گفت: روسیه که خود قربانی توسعه طلبی های ژئوپلتیکی غرب و ناتو 
و در حال نبرد علیه آن است، نباید به برنامه ژئوپلتیکی غرب برای بی ثبات سازی خلیج 

فارس کمک کند. 
محمدباقر قالیباف در نشست علنیمجلس شورای اسلامی در نطق پیش از دستور گفت: 
مجلس شورای اسلامی  مطالب بیانیه مشترک کشورهای حاشیه خلیج فارس و روسیه  
در خصوص جزایر سه گانه ایرانی را  قویا رد می کند. به همسایگان ایران از جمله روسیه 
اعلام می کنیم که حفظ ثبات و توسعه  اقتصادی منطقه تنها بر مبنای رعایت اصول حسن 

همسایگی  از جمله احترام به تمامیت ارضی کشورمان میسر است.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: تمامیت ارضی ایران با خون صدها هزار تن از 
پاک ترین و شجاع ترین جوانان این آب و خاک حفظ شده است و ما در این خصوص با هیچ 
طرفی مماشات نمی کنیم. به علاوه، روسیه که خود قربانی توسعه طلبی های ژئوپلتیکی 
غرب و ناتو  و در حال نبرد علیه آن است، نباید به برنامه ژئوپلتیکی غرب برای بی ثبات سازی 
خلیج فارس کمک کند، آن هم در حالی که ایران تنها ضامن ثبات در خلیج فارس و خنثی 

کننده برنامه های خطرناک غرب در این منطقه حساس است.
رئیس قوه مقننه عنوان کرد: مبنای عمل جمهوری اسلامی ایران در سیاست خارجی،  
تعامل با همه دولت های مشروع بر اساس منافع ملی با رعایت سه اصل عزت، مصلحت 

و حکمت است بر این اساس امروز ایران و روسیه به عنوان دو کشور مهم منطقه، در حال 
طراحی و پیشبرد همکاری در حوزه های مختلف  بر مبنای منافع مشترک هستند ولی 
همسایه روس ما باید بداند مسیر همکاری از رهگذر احترام به خطوط قرمز مردم ایران، از 
جمله تمامیت ارضی و استمرار حاکمیت ایران  بر جزایر سه گانه تنب کوچک، تنب بزرگ و 
ابوموسی می گذرد. قالیباف تصریح کرد: به همگان یادآور می شویم اسناد متقن تاریخی 
گواه تعلق این جزایر به ایران است و بیانیه های سیاسی نمی تواند واقعیت های تاریخی را 
مخدوش کند.  همسایه روس ما بدانند، اکنون که مسیر شمال- جنوب یکی از محورهای 
تجاری مورد توجه آنان است، اقتدار ایران در این جزایر، ضامن ثبات خلیج فارس در برابر 
سلطه جویی آمریکایی است و توقع ملت بزرگ ایران این است که شراکت اقتصادی و 
راهبردی خود را در موضعگیری های سیاسی و رسانه ای نیز نشان بدهد که نقش بسزایی در 
اعتماد متقابل ایفا خواهد کرد. وی افزود: در عین حال لازم می دانم نسبت به توطئه رسانه 
ها  و افراد وابسته به ناتوی رسانه ای غرب نیز هشدار بدهم. از کسانی که در طول 4 دهه 
گذشته با کم اهمیت جلوه دادن دشمنی های سیاسی و عملی جبهه غرب  و خدشه وارد 
کردن بر دفاع از حریم های امنیت کشور، از هیچ تلاشی برای آسیب زدن به منافع و امنیت 
 ایران کوتاهی نکرده اند به هیچ وجه پذیرفته نیست که اکنون، یک شبه نگران تمامیت ارضی 
ایران شده باشند. همگان باید در مواردی از این دست هشیار بوده  و از افتادن در دام های 

رسانه ای جریان تحریف اجتناب کنند.

رئیس مجلس شورای اسامی :

درباره تمامیت ارضی کشور با هیچ طرفی مماشات نمی کنیم

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: در مسئله 
عفاف و حجاب نقش مردم بی بدیل است و اگر پلیس مردم 
را در کنار خود ببیند، در مواجهه با ناهنجاری ها با دلگرمی 

بیشتری به وظیفه خود عمل خواهد کرد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار فرمانده 
انتظامی استان قم، مجموعه انتظامی کشور را پناهگاه و 
مسئول حفظ امنیت مردم عنوان کرد و ابراز داشت: نیروی 
انتظامی مسئولیت سنگینی در نظام ما دارد و در حقیقت 

حامی جان و مال مردم است.
وی با تأکید بر لزوم افزایش محبوبیت پلیس در جامعه 
اظهار داشت: باید تلاش شود تا اطمینان عمومی نسبت 
به پلیس افزایش پیدا کند و این به کارکرد پلیس بازمی گردد.
امام جمعه قم با اشاره به تلاش های دشمنان در جهت 
کمرنگ کردن رابطه مردم با دین و ارزش ها خاطر نشان 
بیشتری  مذهبی  و  دینی  هویت  که  شهرهایی  در  کرد: 
دارند و جایگاه هایی همچون بقاع متبرکه و مرجعیت دینی 
حضور دارند، دشمنان برای کمرنگ کردن رابطه مردم با 
دین و ارزش ها و در شرایط فعلی، برای از بین بردن عفاف 

و حجاب، سرمایه گذاری بیشتری انجام می دهند و حتی 
گروه هایی را برای عادی سازی برخی ناهنجاری ها روانه این 

شهرها می کنند.
مشکل دستگاه های فرهنگی فعالیت های موازی 

و عدم وجود مرزبندی است
دستگاه های  بین  هماهنگی  و  هم افزایی  تقویت  وی 
مسئول را عامل عقب نشینی دشمنان ارزیابی کرد و بیان 
داشت: باید بین دستگاه های مسئول نظیر دولت، مجلس، 
دستگاه قضائی و انتظامی، هم افزایی و هماهنگی های لازم 
وجود داشته باشد و مأموریت ها و جایگاه ها مشخص شود 
تا در نتیجه، نیروهای پلیس در انجام وظیفه خود احساس 

دلسردی نکنند.
نهادهای  افزود:  رهبری  خبرگان  مجلس  رئیس  نایب 
فرهنگی نیز باید بر اساس بیانات رهبر معظم انقلاب، از 
بیانیه گام دوم گرفته تا جهاد تبیین و مسئله اولویت تبلیغ، 

عمل کنند و اساساً رسالت اسلامی خود را انجام دهند.
فرهنگی،  دستگاه های  اول  مشکل  داد:  ادامه  وی 
عدم  و  موازی  فعالیت های  بلکه  نیست؛  بودجه  مشکل 

وجود مرزبندی صحیح میان فعالیت هاست. بنابراین جبهه 
فرهنگی باید یک صدا باشند و تقسیم کار انجام دهند؛ چرا 
که اگر در کنار هم قرار گیرند و از اقدامات پلیس پشتیبانی 
کنند، نه تنها مسئله ای مانند حجاب بلکه سایر مسائل نیز 
قابل حل خواهد بود. دبیر شورای عالی حوزه های علمیه 
نقش مردم در حمایت از پلیس را مهم توصیف کرد و ابراز 
داشت: در مسئله عفاف و حجاب، نقش مردم بی بدیل 
خود  کنار  در  را  مردم  پلیس  مأموران  اگر  که  چرا  است؛ 
ببینند، در مواجهه با ناهنجاری ها با دلگرمی بیشتری به 
وظیفه خود عمل خواهند کرد. وی پیشگیری را مهم تر از 
مبارزه با معلول دانست و ضمن تأکید بر لزوم حمایت همه 
دستگاه ها از اقدامات پلیس، تصریح کرد: حوزه علمیه 
پشتیبان شماست. شایان ذکر است در ابتدای این جلسه، 
از وضعیت  میرحیدری گزارشی  سرتیپ دوم محمدرضا 
انتظامی قم در حوزه های مختلف از جمله مسئله عفاف و 
حجاب ارائه کرد و گفت: از حوزه علمیه انتظار داریم تا با 
استمرار حمایت از پلیس، سبب دلگرمی و تقویت هرچه 

بیشتر روحیه همکاران ما گردد.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار فرمانده انتظامی استان قم :

حمایت مردم از پلیس آنان را در برخورد با ناهنجاری ها دلگرم می کند
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آیا ورزش شدید از ابتلا به بیماری 
پارکینسون پیشگیری می کند؟

دانشمندان علوم اعصاب دانشکده پزشکی دانشگاه کاتولیک رم و بنیاد پلی کلینیک 
جملی ایتالیا دریافتند که ورزش شدید می تواند روند بیماری پارکینسون را آهسته کند؛ 

این یافته می تواند راه را برای رویکردهای جدید غیر دارویی هموار کند.
به نقل از مدیکال اکسپرس، این تحقیق مکانیسم جدیدی را شناسایی کرده که مسئول 

اثرات مثبت ورزش بر انعطاف پذیری مغز است.
پائولو کالابرسی، محقق مسئول، استاد تمام عصب شناسی در دانشگاه کاتولیک گفت: 
ما مکانیسمی که هرگز مشاهده نشده است را کشف کرده ایم و از طریق این مکانیسم، 
ورزش انجام شده در مراحل اولیه بیماری اثرات مفیدی بر کنترل حرکات دارد که ممکن 

است در طول زمان حتی پس از تعلیق تمرین ادامه داشته باشد.
کالابرسی افزود: در آینده، شناسایی اهداف درمانی جدید و نشانگرهای عملکردی برای 
توسعه درمان های غیردارویی که در ترکیب با درمان های دارویی کنونی اتخاذ می شوند، 
امکان پذیر خواهد بود. کار قبلی نشان داده است که فعالیت بدنی شدید با افزایش تولید 

یک عامل رشد حیاتی، عامل نورون زایی مشتق شده از مغز، مرتبط است.
محققان توانستند این پدیده را در پاسخ به یک پروتکل چهار هفته ای تمرین با تردمیل در 
مدل حیوانی بیماری پارکینسون در مراحل اولیه بازتولید کنند و برای اولین بار نشان دهند 

که چگونه عامل نورون زایی تأثیرات مفید فعالیت بدنی را تعیین می کند.
این تحقیق به سرپرستی دکتر جویا مارینو و فدریکا کامپانلی، محققان دانشکده پزشکی 
دانشگاه کاتولیک رم، با استفاده از یک رویکرد چند رشته ای با بکارگیری تکنیک های 
مختلف برای اندازه گیری بهبود در بقای عصبی، انعطاف پذیری مغز، کنترل حرکتی و 

شناخت بصری فضایی، از اثر محافظت عصبی ورزش پشتیبانی می کند.
اثر اصلی مشاهده شده در پاسخ به جلسات روزانه تمرین با تردمیل، کاهش انتشار 
توده های آلفا سینوکلئین پاتولوژیک است که در بیماری پارکینسون منجر به اختلال 
تدریجی و پیشرونده نورون ها در نواحی خاص مغز )مسیر ماده سیاه -جسم مخطط، 
از مسیرهای دوپامینرژیک در تنظیم و تعدیل حرکت در انسان( می شود که برای کنترل 

حرکت ضروری است.
اثر محافظت عصبی فعالیت بدنی با بقای نورون هایی مرتبط است که انتقال دهنده 
عصبی دوپامین را آزاد می کنند و در نتیجه توانایی نورون های مخطط برای بیان شکلی 
از انعطاف پذیری وابسته به دوپامین ایجاد می شود، جنبه هایی که در غیر این صورت 
توسط بیماری مختل می شوند. در نتیجه، کنترل حرکتی و یادگیری بصری-فضایی 
که به فعالیت ماده سیاه -جسم مخطط بستگی دارد، در حیواناتی که تمرینات شدید 
انجام می دهند، حفظ می شود. دانشمندان علوم اعصاب همچنین دریافته اند که عامل 
 NMDA نورون زایی مشتق شده از مغز که سطوح آن با ورزش افزایش می یابد، با گیرنده
برای گلوتامات تعامل می کند و نورون های موجود در جسم مخطط را قادر می سازد تا به 

محرک ها به طور موثر پاسخ دهند، اثراتی که پس از تمرین باقی می مانند.
لازم به ذکر است که گیرنده های NMDA نوعی کانال یونی دریچه-لیگاندی هستند که 

امکان عبور پیام های عصبی بین نورون ها در مغز و نخاع را می دهند.
پروفسور پائولو کالابرسی ابراز کرد: گروه تحقیقاتی ما درگیر یک کارآزمایی بالینی است 
تا آزمایش کند آیا ورزش شدید می تواند نشانگرهای جدیدی را برای نظارت بر کند شدن 
پیشرفت بیماری در بیماران در مراحل اولیه و مشخصات پیشرفت بیماری شناسایی کند.

از آنجایی که بیماری پارکینسون با اجزای مهم عصبی التهابی و سیستم ایمنی عصبی 
مشخص می شود که نقش کلیدی در مراحل اولیه بیماری ایفا می کند، این تحقیق به 
بررسی درگیری سلول های گلیال، گروه های بسیار تخصصی از سلول ها که از نورون ها 
و محیط اطراف آنها حمایت فیزیکی و شیمیایی می کنند، ادامه خواهد داد. این مورد به 
ما امکان می دهد مکانیسم های مولکولی و سلولی زیربنای اثرات سودمند مشاهده شده 

را شناسایی کنیم.

 در برخورد با فرد گرمازده چه کنیم؟

چرا مصرف غذاهای تند
 باعث تعریق می شود؟

با خوردن فلفل، لب هایت می سوزد، زبانت آتش می گیرد و غشاهای مخاطی که 
از ریه ها در برابر تهدید محافظت می کنند، آبریزش بینی شما را تحریک می کنند. 
با خوردن فلفل، رگ های خونی منبسط می شوند و بدن شما احساس می کند که 
در حال آتش گرفتن است بنابراین برای کمک به خنک شدن بدن، تعریق آغاز 

می شود.
به نقل از هلث، مهم نیست که میزان دمای غذای شما چقدر باشد زیرا همچنان 
این ادویه بدون اینکه به دمای غذا مرتبط باشد می تواند باعث تعریق شما شود. بر 
اساس گفته آموزش علوم فیشر آمریکا، دلیل تندی غذا به درجه حرارت گرمای 
آن نیست. تندی در غذای ما به علت کپسایسین است، ماده ای که به فلفل تندی 

می دهد.
کپسایسین  به  ما  واکنش  تحریک  میزان  اساس  بر  غذا  یک  تندی  سطح 
نامیده   )SHU( واحد حرارتی اسکویل  اندازه گیری  این  اندازه گیری می شود، 
می شود. بر اساس این واحد اندازه گیری، فلفل دلمه ای نمره صفر، فلفل موزی 
می تواند 900 باشد و هالاپینو )هالاپینو یا هالوپینو یکی از انواع فلفل های تند 
بومی مکزیک است که کوچک بوده و به رنگ سبز یا قرمز دیده می شود( می تواند 
تا 10هزار برسد.  هابانرو یا فلفل هندی 350هزار و فلفل ترینیداد اسکورپین 
همچنین اسپری فلفل می توانند به محدوده دو میلیون برسند و کپسایسین 

خالص )بر اساس ارقام منتشرشده انجمن شیمی آمریکا( 16 میلیون است.
بنابراین اگر علت تعریق ما دما نیست، چه چیزی در غذای تند وجود دارد که با 

خوردن آن عرق می ریزیم؟
از  را  ما  و  را تشخیص می دهد  که گرما  دارد   TRPV1 ما گیرنده های دهان 
خوردن غذاهای خیلی گرم باز می دارد. کپسایسین این گیرنده های TRPV1 را 
تحریک می کند و سیگنالی به مغز می فرستد مبنی بر اینکه ما در حال خوردن 
چیزی داغ و خطرناک هستیم. مغز با ارسال یک احساس سوزش به آن قسمت از 
دهان ما پاسخ می دهد سپس بدن همان طور که باید به دمای گرم واکنش نشان 
دهد، تعریق را آغاز می کند همچنین ممکن است متوجه شوید که هنگام خوردن 
غذاهای تند احساس عجله دارید به این دلیل که بدن شما کپسایسین را به عنوان 
یک تهدید اشتباه تعبیر می کند، بنابراین هم دوپامین و هم آدرنالین را به عنوان 

پاسخ ترشح می کند.
کپسایسین کاملا در دستگاه گوارش ما تجزیه نمی شود، بنابراین وقتی در حال 
خروج از سیستم بدن باشد، همان سوزش را احساس خواهید کرد. به گفته 
انجمن شیمی آمریکا، اگر تندی غذا شما را تحت تاثیر قرار داد، از مصرف آب 
اجتناب کنید که شعله بیشتری به آتش می افزاید. در عوض شیر بنوشید یا بستنی 
یا پنیر بخورید. کازئین موجود در این محصولات لبنی به دور کپسایسین می پیچد 

و به حذف آن از زبان شما کمک می کنند.
اگر بتوانید گرما را تحمل و عرق کنید، غذاهای تند فواید زیادی برای سلامتی 
 Physiology & نشریه  در  که   2011 سال  در  مطالعه ای  نتایج  طبق  دارند. 
Behavior منتشر شد، افزودن فلفل قرمز به غذا می تواند میزان کالری سوزی 
در روز را افزایش دهد. اگر معمولا غذای ملایم تری می خورید، فلفل قرمز می تواند 
این حال،  با  و شیرین کاهش دهد.  برای غذاهای چرب، شور  را  هوس شما 
جوانه های چشایی )یا پرزهای چشایی حاوی سلول های گیرنده مزه هستند که 
به سلول های چشایی نیز معروف هستند(، شما می توانند تحمل غذاهای تند 

را ایجاد کنند، بنابراین این هوس کشنده فقط برای مدت کوتاهی دوام می آورد.
نتایج بررسی سیستماتیک سال 2012 که در نشریه Appetite منتشر شد، 
نشان داد که افزودن تندی قابل توجه به وعده های غذایی می تواند به شما کمک 
کند تا 50 کالری اضافی در روز بسوزانید. این مورد می تواند به کاهش وزن پنج 
پوندی فقط طی یک سال اضافه شود. مصرف غذاهای تند همچنین می تواند 
چربی شکم را کاهش دهد و به کاهش اشتها کمک کند. در این مطالعه آمده است 

که این اثرات تا حدی به دلیل نحوه تحریک گیرنده TRPV1 کپسایسین است.
مطالعه دیگری در سال 2017 که نتایج آن در PLOS One منتشر شد به بررسی 
مصرف فلفل قرمز تند و مرگ و میر در میان بیش از 16هزار نفر در ایالات متحده 
پرداخت. افرادی که به طور منظم غذاهای تند مصرف می کردند، 13 درصد 

کاهش مرگ و میر به هر دلیلی داشتند.
 TRPV1 گیرنده های فعال سازی  که  کردند  خاطرنشان  همچنین  محققان 
توسط کپسایسین از طریق افزایش مصرف انرژی و تاثیر بر چربی های خون، بر 
چاقی تاثیر می گذارد. بر اساس بررسی انجام شده در سال 2016 در تحقیقات 
ضد سرطان، کپسایسین موجود در غذاهای تند می تواند از سلول های ما در برابر 
سرطان محافظت، رشد سرطان را متوقف و با بدخیمی و متاستاز سرطان تداخل 

ایجاد کند.

دانشمندان دانشگاه کمبریج مطرح کردند؛

گیاهخواران برای سالم ماندن به این ماده 
مغذی نیاز دارند

به تازگی دانشمندان عنصر حیاتی گمشده در رژیم غذایی گیاهخواری را کشف 
کردند. این عنصر حیاتی و مکمل طبیعی که »جلبک« نامیده می شود را می توان 

برای جبران کمبود ویتامین B12 در رژیم های غذایی گیاهی استفاده کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از گاردین، بر اساس تحقیقات جدید دانشمندان 
دانشگاه کمبریج، مکمل ها و ویتامین های موجود در جلبک به زودی می تواند 
مؤثرترین راه حل برای جایگزینی یک ماده مغذی مهم از دست رفته در رژیم های 

غذایی گیاهی باشد.
محبوبیت غذاهای بدون گوشت و لبنیات در رژیم های غذایی غربی، بسیاری 
از افراد را به طور بالقوه در معرض کمبود ویتامین  قرار می دهد. به همین دلیل، 
ممکن است گیاهخواران پس از مدتی از کمبود ویتامین B12 که یک ویتامین و 

ماده اساسی در ساخت خون و سلول های عصبی است، رنج ببرند.
پروفسور Alison Smith، رئیس گروه متابولیسم گیاهی در دانشگاه می گوید: 
رژیم های غذایی که صرفا بر پایه محصولات گیاهی است، در سطوح مختلف عالی 
هستند، اما کمبودهای خاصی دارند که یکی از مهم ترین آن ها کمبود ویتامین 
B12 است. دکتر پیام مهرشاهی، همکار وی افزود: مکمل های مبتنی بر ویتامین 
B12 در حال حاضر در دسترس هستند، اما تمام آن ها کارساز و مؤثر نیستند. 
اگر رژیم گیاهخواری دارید، در خطر کمبود ویتامین B12 قرار می گیرید و در این 
صورت، می توانید مکمل هایی را مصرف کنید، اما انتخاب اشتباه یک قرص یا 

مکمل می تواند باعث آسیب رساندن بیشتر شود.«
مهرشاهی گفت: »نکته مهم این است که B12 توسط باکتری هایی مانند آن 
دسته از باکتری هایی که در سیستم گوارش گاو و گوسفند رشد می کنند ساخته 
می شود و شما نمی توانید آن را مستقیماً از گیاهان دریافت کنید. در نتیجه، اگر  
یک رژیم گیاهخواری را اتخاذ کنید، مصرف B12 شما می تواند به شدت کاهش 

یابد و این مسئله عواقب قابل توجهی برای سلامت افراد ایجاد می کند.«
در نتیجه، دانشمندان دانشگاه کمبریج راه حل عجیبی را برای این مشکل 
ارائه کرده اند. بر اساس آزمایش های انجام گرفته توسط آن ها، بسیاری از انواع 
جلبک ها، عمدتا موجودات آبزی که فاقد ریشه یا ساقه هستند، توانایی قابل 
توجهی را در تجمع  ویتامین B12 نشان می دهند. آن ها می گویند که به زودی 
 B12 تولیدکنندگان می توانند از این مواد برای تهیه مکمل های حاوی ویتامین

استفاده کنند.

تمام  عطسه هایتان  و  دارید  تب  دارد،  آبریزی  آب  شیر  مثل  بینی تان 
اما  شده اید؛  تابستانی  سرماخوردگی های  از  یکی  دچار  پس  نمی شوند، 
واقعاً چرا باید در تابستان سرما بخورید؟ واقعیت این است که سرماخوردگی 
فقط مربوط به زمستان نیست و عجیب نیست که در تابستان هم دچار 

سرماخوردگی شوید.
هر چند شاید متفاوت به نظر برسند؛ اما در واقع تفاوتی بین سرماخوردگی 
در تابستان و سرماخوردگی در زمستان وجود ندارد. هر دو سرماخوردگی 
ناشی از ویروس هایی هستند که می توانند منتشر شده و افراد را در هر هوایی 
مبتلا کنند. هر دو سرماخوردگی اغلب با زدن دست آلوده به بینی، دهان یا 
چشم ها منتقل می شوند و به این دلیل که هر دو ویروسی هستند هیچ کدام با 

آنتی بیوتیک درمان نمی شوند.
بزرگ ترین تفاوت بین سرماخوردگی تابستانی و زمستانی در نحوهٔ واکنش 
ما به آنهاست. در زمستان ما طبیعتاً در تلاش برای خوب شدن و درمان 
سرماخوردگی تمایل داریم در خانه و زیر پتوی گرم ونرم بمانیم، درحالی که 
در تابستان دلمان می خواهد بیشتر بیرون باشیم و از هوای گرم و تابستانی 

استفاده کنیم.
از کجا بدانیم سرما خورده ایم یا دچار آلرژی شده ایم؟

سرماخوردگی در تابستان و آلرژی ها ویژگی های مشابهی دارند مثل آبریزش 
بینی، عطسه، گرفتگی بینی، خارش گلو و...، اما به طورکلی سرماخوردگی 
شامل علائم دیگری نیز می شود، مثل عرق کردن، تب و سرفه. اگر علائمتان 

بعد از دو هفته برطرف شوند پس نشانهٔ سرماخوردگی است که دوره اش را 
طی کرده است. اما علائم آلرژی معمولًا طولانی تر و مداوم اند.

علائم سرماخوردگی معمولًا در ابتدا خفیف اند، به مرور بدتر می شوند و 
سپس دوباره خفیف شده و برطرف می شوند.

شروع علائم در سرماخوردگی و آلرژی نیز متفاوت است. در سرماخوردگی 
شروع علائم می تواند در زمان های مختلفی رخ بدهد؛ اما در آلرژی معمولًا 

علائم به یکباره ظاهر می شوند.
اگر علائمتان با رفتن به ناحیه ای متفاوت بدتر شدند پس به احتمال زیاد 
آلرژی دارید، زیرا آلرژن ها و گیاهان حساسیت زا می توانند در هر منطقه ای به 

طرز محسوسی متفاوت باشند.
آیا ویروس ها و باکتری های کاما مشابهی باعث سرماخوردگی در 

تابستان و زمستان می شوند؟
از  ناشی  معمولًا  زمستانی  سرماخوردگی های  است.  منفی  پاسخ 
رینوویروس ها هستند و تقریباً 200 نوع یا بیشتر رینوویروس وجود دارد. 
سرماخوردگی های  اما  می آورند.  دوام  بهتر  سرد  هوای  در  رینوویروس ها 
تابستانی معمولًا ناشی از یک انتروویروس اند که در روده زندگی می کند. 
انتروویروس علاوه بر علائم معمول سرماخوردگی، به دلیل اینکه در روده ها 
زندگی می کند می تواند موجب تهوع، استفراغ و گاهی راش های پوستی نیز 

بشود.
خوب است این را نیز بدانید که سرماخوردگی زمستانی ممکن است کوتاه و 

شدید باشد؛ اما انواع تابستانی دوست دارند برای مدت بیشتری باقی بمانند. 
علاوه بر این سرماخوردگی تابستانی عادت به تکرار دارد!

بهترین راه درمان سرماخوردگی تابستان چیست؟
طول مدت بیماری بستگی به سیستم ایمنی بدنتان دارد که آن نیز وابسته 
به مایعاتی است که می نوشید، غذاهایی که می خورید و فعالیت هایی که 
در  سرماخوردگی  درمان  سنتی  راهکارهای  از  بسیاری  می دهید.  انجام 
زمستان برای درمان سرماخوردگی در تابستان نیز به کار می روند و با خیلی 

از آنها آشنا هستید:
باز شما را  . وقتی خورشید می درخشد و فعالیت های بیرون در فضای 
وسوسه می کنند واقعاً سخت است که در خانه بمانید. اما بدن شما برای اینکه 
بتواند خودش را از دست ویروس ها نجات بدهد و التیام پیدا کند نیاز دارید 
به اندازه کافی استراحت کنید و بخوابید. شما نباید فعالیت بدنی زیادی انجام 
دهید؛ چون سیستم ایمنی تان دچار چالش خواهد شد و نمی تواند با عوامل 

بیماری زایی که مهمان ناخوانده بدنتان هستند خوب مبارزه کند.
. آب زیاد بنوشید و غذاهای مقوی بخورید. نوشیدن آب زیاد کمک می کند 
 c بدنتان دهیدراته نشود. آب پرتقال می تواند بسیار مفید باشد؛ زیرا ویتامین
قابل توجهی دارد. نوشیدنی های گرم مثل چای نیز می توانند تسکین دهنده 
انرژی زا  از نوشیدن قهوه و نوشابه های  باشند و علائم را تخفیف بدهند. 
خودداری کنید و به میزان زیاد ویتامین و املاح به بدنتان برسانید. میوه و 

سبزی تازه حاوی مواد مغذی مثل زینک و آهن و ویتامین c زیاد بخورید.
یا  مستقیم  معمولًا  میکروب ها  زیرا  دارید،  نگه  تمیز  را  دست هایتان   .
غیرمستقیم از افراد مبتلا به افراد سالم و از طریق دست منتقل می شود و 
بزرگ ترین دفاع شما رعایت بهداشت دست هایتان است. یعنی شما باید 
مکرراً و چندین بار طی روز دست ها را با آب گرم و صابون خوب بشویید. اگر 
دسترسی به آب و صابون ندارید حتماً از ضدعفونی کننده دست استفاده 

کنید.
. مدتی از روز در فضای باز باشید. مطمئناً قرار نیست به جاهای شلوغ بروید 
یا با فعالیت های زیاد خودتان را خسته کنید؛ اما واقعیت این است که احتمال 
ابتلا به سرماخوردگی در تابستان در فضای بسته داخل بیشتر است. محیط 
بسته و کولر و پنکه احتمال انتشار ویروس ها را بیشتر می کنند و در نهایت با 
اینکه تابستان است؛ ولی به سرماخوردگی دچار خواهید شد. پس توصیه 
می کنیم مدت زمان کوتاهی را در فضای باز و زیر نور خورشید باشید؛ چون 
برایتان واقعاً مفید است و پرتوهای فرابنفش خورشید می توانند ویروس های 

سرماخوردگی را از بین ببرند.
. دم نوش گیاهی مصرف کنید. گیاهان مستقیماً سرماخوردگی را از بین 
نمی برند؛ اما طبق یافته های علمی دم نوش های گیاهی می توانند سیستم 
ایمنی تان را تقویت کرده و به بدنتان کمک کنند با سرماخوردگی بهتر بجنگد. 
ریشه شیرین بیان، دم نوش زنجبیل و سیر و چای بابونه و پونه گزینه های 

خوبی هستند.
. درمان علائم. هر چند درمان خاصی برای علائم سرماخوردگی وجود 
ندارد؛ اما برخی از داروهای بدون نسخه می توانند در تسکین علائم به شما 
کمک کنند، مثل استامینوفن برای تب، اسپری های ضد احتقان بینی و 

شربت های سرفه.

تفاوت سرماخوردن در تابستان با سرماخوردگی در زمستان چیست؟

راهکارهای مقابله با سرماخوردگی تابستانی
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رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور:

کار مسجدی، تشکیلاتی ترین کار در نظام 
توحیدی است

رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور باشاره به 
رسالت کانون های مساجد در تربیت نسل آینده و اهمیت توانمند سازی کادر 
نوجوان در کانون ها گفت: کار مسجدی تشکیلاتی ترین کاری است که در نظام 

توحیدی انجام می شود.
حجت الاسلام و المسلمین کمال الدین خداداده رئیس  روز یکشنبه در اردوی 
توانمندسازی کادر نوجوان کانون های مساجد استان قم که در اردوگاه ملاصدرای 
کهک در استان قم برگزار شد گفت: یکی از مباحث مهم کانون های فرهنگی 
هنری مساجد بحث تربیت است و برای اینکه بتواند نسل های آینده را تربیت کرده 

و به عنوان مومنین مجاهد انقلابی تحویل جامعه بدهد نقش ویژه ای دارد.
رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور ادامه داد: ما 
باید تلاش کنیم تا کادر نوجوان ما به عنوان جانشینان مدیران قدیمی تر در کانون 

ها تربیت شده و بتوانند کار را تحویل بگیرند و مسئولیت پذیر تربیت شوند.
و کار  با ساختارها  آنان  و آشنایی  توانمند سازی نوجوانان  اینکه  بیان  با  وی 
تشکیلاتی موضوع بسیار مهمی است تصریح کرد: به فرموده مقام معظم رهبری، 
کار باید تشکیلاتی باشد. کار مسجد کار تشکیلاتی است و در واقع کار مسجدی 

تشکیلاتی ترین کاری است که در نظام توحیدی انجام می شود.
مساجد نیازمند کادر نوجوان است تا مدیریت را یاد بگیرند 

حجت الاسلام و المسلمین خداداده با بیان اینکه همه علائم کار تشکیلاتی از 
نماز جماعت تا زمان های معین و مشخص آن، همیاری، همکاری و در همه ی 
ساحات مختلفی که مسجد دارد قابل مشاهده است افزود: وقتی قرار است یک 
شخص، مسجدی تربیت شود این فرد یک فرد تشکیلاتی است که به نظامی به 
نام نظام توحیدی وابسته است و این نظام توحیدی، او را برای لحظه های مهم و 

لحظاتی که انسان باید به انسان بودنش افتخار کند تربیت می کند.
وی ادامه داد: بنا بر این ما راهی نداریم مگر اینکه فرزندان را با فرهنگ مسجدی 
تربیت کنیم، فرهنگ مسجد فرهنگ پاکی وتلاش و مجاهدت است و در مسجد 
انزوا و تنبلی راهی ندارد، هرکسی که مسجدی شد تنبلی و انزوا را نمی بیند بلکه 
در مقابل، تلاش و کوشش را می بیند. رئیس ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی 
هنری مساجد کشور تصریح کرد: مساجد ما امروز نیازمند کادر نوجوان است تا 

مدیریت را یاد بگیرند و در آینده بتوانند مدیریت کنند.
وی  با بیان اینکه تشکیل و توانمندسازی کادر نوجوان که حجت الاسلام حیدری 
مدیر ستاد کانون های مساجد قم آغاز کرده اند قابل تقدیر است گفت: این حرکت 
از قم آغاز شده و استان های دیگر هم در حال پیوستن به این عملیات هستند تا 
مدیران کانون ها در سراسر کشور نوجوانان را جایگزین و جانشین خود در مساجد 
قرار دهند و دهه هشتادی و نودی های ما بتوانند این سنگر را با قدرت حفظ کنند 

و کار فرهنگی، هنری و تربیتی مسجد را بر دوش بگیرند.
تشکیل کادر نوجوان در ۱۸۰ کانون   فرهنگی هنری مساجد قم

مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم  نیز دراین 
اردو از تشکیل کادر نوجوان در 180 کانون فرهنگي هنری مساجد استان قم در 

قالب 1800 نوجوان مسجدی تا امروز خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا حیدری گفت: ستاد کانون های فرهنگی 
هنری مساجد استان قم بیش از شش ماه است که  نهضت فراگیر کادرسازی در 

مساجد با حضور نوجوانان را آغاز کرده است.
وی ادامه داد: این نهضت با هفت پیوست ویژه دهه هشتادی ها و دهه نودی ها 
آغازشده  و تا امروز کادر نوجوان در 180 کانون فرهنگي هنری مساجد استان قم 

در قالب 1800 نوجوان مسجدی تشکیل شده است.
مدیر ستاد هماهنگی کانون های مساجد استان قم تصریح کرد: راهبرد کلان ما 
در تشکیل کادر نوجوان، هویت بخشی، نقش آفرینی و کادرسازی نوجوانان است.
وی ادامه داد: بعد از ساماندهی کادر نوجوان، پیوست هایی را در ساحت های 
مختلف مبتنی بر منویات مقام معظم رهبری برای این برنامه تعریف کردیم، از 
جمله پیوست تحصیلی، پیوست تهذیب، پیوست مطالعه و کتابخوانی، کارورزی 
تشکیلاتی، ورزش، اردو و هسته های تربیت محور و غیره که می تواند در راستای 

اعتلا و ارتقا کانون ها و فعالیت های آنان موثر باشد.
وی با بیان اینکه یکی از اهداف تشکیل کادر نوجوان در کانون ها هویت بخشی 
به نوجوانان بر اساس منویات مقام معظم رهبری بود گفت: امیدواریم بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شده بتوانیم مدیران فرهنگی تراز انقلاب را در سطح ملی و 

استانی برای آینده در مسجد تربیت کنیم.
توانمند سازی کادر نوجوان دربعد مهارتی و فنی ومعنوی و تربیتی 

مدیرستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم ادامه داد: برگزاری اردو، 
اعتکاف، همایش، کلاس های تخصصی و حضور میدانی در مساجد و کانون ها 
از جمله برنامه های تربیتی است که برای کادر نوجوان کانون در نظر گرفته و اجرا 

می شود.
وی افزود: توانمند سازی کادر نوجوان در دو بعد مهارتی و فنی، و بعد معنوی و 
تربیتی انجام می شود و طی این دور روز بیش از هفتصد نفر از دختران و پسران 

کادر کانون در این اردوی آموزشی تفریحی شرکت کردند.
لازم به ذکر است حجت الاسلام و المسلمین کمال الدین خداداده رئیس ستاد 
هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور در بخشی از این برنامه پای 
صحبت های دهه هشتادی ها و نودی ها نشست.  یادآور می شود اردوی دو روزه 
توانمندسازی کادر نوجوان کانون های فرهنگی  هنری مساجد قم روز گذشته با 
حضور بیش از سیصد نفر از دختران نوجوان آغاز و عصر امروز با حضور بیش از 
چهارصد نفر از پسران 12 تا 17 سال به کار خود پایان داد که در این دوره  کادر 
نوجوان در کارگاه های مختلف جذب و ساماندهی، فرهنگی، معاونت آموزش و 

طرح و برنامه، اردویی و تربیت بدنی و ارتباطات و رسانه شرکت کردند.

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم  خبرداد:

فعالیت بخش ویژه کتاب های کم سوادان 
بزرگسال درکتابخانه ها 

ویژه  بخش  گفت:  قم  استان  پرورش  و  آموزش  اداره کل  سوادآموزی  معاون 
کتاب های کم سوادان بزرگسال غیرمحصل در کتابخانه های عمومی این استان 

در شهر و روستا فعال است. 
حجت الاسلام محمد رضا قاسمی نیا در گفت و گویی افزود: در حال حاضر 40 
عنوان کتاب ساده نویسی شده از سوی معاونت سوادآموزش اداره کل آموزش و 
پرورش قم در موضوعات مختلف از جمله مهارت آموزی ،  کنترل خشم ، مهارت 
های زندگی ،  زندگی آپارتمان نشینی و داستان در این بخش ویژه قرار گرفته است.
بر ساده نویسی به شکل  انتخاب شده علاوه  وی اظهار داشت: کتاب های 
داستانی در آمده است، تا جذابیت بیشتری داشته باشد و علاوه بر آن مهارت ها 
و آموزش های لازم در اختیار آنان قرار گرفته و عملا زمینه تعمیق سواد دربیان آنان 
بیش از پیش افزایش یابد. وی با اشاره به اینکه طبق سرشماری سال 1395 ،  
250 تا 270 هزار نفر از جمعیت این استان کم سواد هستند که اکثر آنان پدر و 
مادرها و ارکان خانواده می باشند ،  اما آنچنان که باید در بخش تهیه و تولید محتوا 
و کتاب های مورد نیاز این قشر در قم کم توجهی شده و ما کتاب های ویژه آنان با 
خصوصیات شیوا ، روان ، ساده و ارتباط محتوا و مطالب با نیاز زندگی مخاطبان 
بزرگ سال در کتابخانه ها و کتابفروشی ها استان به صورت بسیار محدود داریم که 

نیاز است مولفین و نویسندگان بیش از این به موضوع فوق توجه داشته باشند.
قاسمی نیا افزود:  اگر ما نسبت به تولید محتوای آموزشی کاربردی ویژه کم 
سوادان بزرگ سال غیرمحصل تولید محتوا داشته باشیم زمینه ساز استحکام 

خانواده می باشد که متاسفانه نسبت به این موضوع مهم غفلت شده است.
وی افزود:  باید کم سوادان بزرگسال قمی با توجه به ویژگی هایی که بیان شد 
سهم بیشتری در کتابخانه های شهری و روستایی داشته باشند و پژوهش های 
صورت گرفته نشان می دهد که آنان اشتیاق زیادی به کتاب هایی که مخصوص 

آنان باشد، دارند.
وی درعین حال گفت: ما هدف مان این است که اجرای برنامه ها و طرح هایی 

ذکر شده برای بهبود نرخ مطالعه سوادآموزان و کم سوادان اثرگذار باشد.

شهردار قم گفت: ما با چنگ و دندان فضای سبز را ایجاد و توسعه داده ایم و حفظ 
می کنیم و به هیچ وجه اجازه نمی دهیم هزینه هنگفتی که از جیب مردم صورت گرفته، 

هدر برود. 
سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  شورای  جلسه  در  نژاد  سقائیان  سیدمرتضی  دکتر 
شهرداری قم، با تأکید بر اینکه شهرداری نباید به هیچ وجه برای آبیاری فضای سبز از 
آب شرب استفاده کند اظهار کرد: از منظر قانونی، اداره کل آب منطقه ای موظف است 
که آب جایگزین برای آبیاری فضای سبز فراهم کند و در حال حاضر بیش از 50 درصد 

تعهدات آب منطقه ای برای این بخش عمل نشده است.
وی با اذعان به اینکه فضای سبز شهر را نمی توان رها کرد و مابه ازای آب جداشده از 
شبکه باید تأمین شود تصریح کرد: در داخل شهر نیز از امکان پساب نمی توانیم استفاده 
کنیم و باید مجموعه استان از شهرداری حمایت کنند تا فضای سبز مطلوبی که امروز 

ایجادشده حفظ شده و برای رفاه و آرامش مردم توسعه یابد.
سرانه فضای سبز شهر قم باید به بیش از ۲۵ مترمربع برسد

شهردار قم با تأکید بر اینکه شهرداری ارتباط بسیار خوبی با مجموعه آب منطقه ای و 
آبفا دارد خاطرنشان کرد: باید محدودیت های قانونی و الزامات تفاهمات صورت گرفته در 

زمینه جداسازی شبکه آب شرب و ارائه آب جایگزین رعایت شود.
وی خاطرنشان کرد: ما با چنگ و دندان فضای سبز را ایجاد و توسعه داده ایم و حفظ 
می کنیم و به هیچ وجه اجازه نمی دهیم هزینه هنگفتی که از جیب مردم صورت گرفته، 
هدر برود. دکتر سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه سرانه فضای سبز شهر قم باید به بیش از 
25 مترمربع برسد اذعان کرد: عمده این تحقق سرانه در بخش جنگلی پیش بینی شده 
که از پساب هم استفاده می شود و باید دستگاه های دیگر نیز همکاری داشته باشند تا 

این هدف محقق شود.
نگاه ویژه مدیریت شهری به مدیریت منابع آب در حوزه فضای سبز

بر نگاه ویژه  معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم  نیزدراین جلسه 
مدیریت شهری به مدیریت منابع آب در حوزه فضای سبز تأکید کرد. 

مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به ادغام سازمان های پارک ها و فضای سبز و زیباسازی 
اظهار داشت: هدف از این کار کاهش هزینه ها، افزایش بهره وری و ارتقا کمی و کیفی 
رسالت سازمان در حوزه فضای سبز و سیما و منظر بوده و با همین نگاه در آخرین جلسه 
شورای این سازمان ها قبل از ادغام، تهیه طرح جامع سیما و منظر شهر قم در دستور 
کار قرار گرفت تا سازمان ادغام شده بتواند به رسالت هایش به درستی عمل کند. وی بیان 
کرد: کلیه اموال این دو سازمان باید به شهرداری قم منتقل شده و نهایتاً در اختیار سازمان 

جدید قرار گیرد که این کار باید با تهیه و انتقال اسناد صورت گیرد.
معاون شهردار قم با اشاره به انجام اقدامات گسترده در حوزه فضای سبز تصریح کرد: با 
توجه به بحران کم آبی، نگاه ویژه به بهره وری منابع آب داریم و در همین راستا طرح جامع 

آب و پساب تهیه شده و تعهدات سایر دستگاه ها در حوزه توسعه فضای سبز نیز پیگیری 
شده تا شاهد شرایط بهترین در این زمینه باشیم.

انجام  تعهدات در جداسازی شبکه آب شرب از فضای سبز 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم نیز دراین جلسه  گفت: با بازرسی 
بالادستی که از شبکه آبیاری فضای سبز صورت گرفته سازمان پارک ها بیش از 80 درصد 
تعهدات خود را در زمینه جداسازی شبکه آب شرب از شبکه آبیاری فضای سبز عمل 

کرده است. 
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت بودجه و تفریغ بودجه سازمان پارک ها اظهار کرد: 883 
میلیارد و 300 میلیون ریال تفریغ بودجه در شورای شهر تصویب شد که متمم آن در سال 
1401 با رقم 200 میلیارد ریال تصویب شد و تا پایان دوره مالی 1401 ، با وصولی قطعی 

190 میلیارد و 86 میلیون ریال و با 95 درصد تحقق درآمد سند پایانی صادر شد.
وی با اشاره به بهای خدمات سازمان نیز با رقم 109 میلیارد ریال با 116 درصد تحقق 
درآمد ثبت شد تصریح کرد: هزینه های پرسنلی 96 درصد، هزینه های اداری با 92 
درصد، هزینه های انتقالی با 93 درصد و نهایتاً حدود 460 میلیون ریال کسری محقق 

شده است.
شرکت آب منطقه ای و آبفا به تعهدات خود درمدیریت منابع آب عمل نکرده اند

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در ادامه عزم این سازمان برای 
حذف کامل آب شرب از شبکه آبیاری فضای سبز را مورد توجه قرارداد و افزود: با بازرسی 
بالادستی که از شبکه صورت گرفته سازمان بیش از 80 درصد تعهدات خود را عمل کرده 

و شرکت آب منطقه ای و آبفا به تعهدات خود در زمینه مدیریت منابع آب عمل نکرده اند.
وی با بیان اینکه طبق تفاهمات صورت گرفته باید به ازای جداسازی شبکه آبیاری 
شرب، چاه های آلوده و بلااستفاده در اختیار شبکه آبیاری فضای سبز قرار گیرد گفت: 
با وجود پیگیری های متعددی که داشته ایم تخصیص چاه به بخش فضای سبز نداشته 

است.
جوادیان با تأکید بر اینکه عمده توسعه فضای سبز در سال های اخیر در بخش جنگلی 
بوده است خاطرنشان کرد: در این بخش نیز عموماً از آب پساب و آب خام استفاده 
می شود که 5 کیلومتر خط انتقال پساب در حال ایجاد است و تا پایان سال بیش از 250 

میلی متر پساب در شبکه فضای سبز استفاده خواهد شد.
وی با بیان اینکه کل آبی که کمتر از 20 درصد شبکه آبیاری فضای سبز از آب شرب 
است خاطرنشان کرد: در گذشته این رقم بالای 80 درصد بوده و کاهش شدید این رقم 
نشان دهنده عزم مدیریت شهری برای عدم استفاده از آب شرب در شبکه آبیاری فضای 

سبز است.
تمام فضای سبزشهری به صورت مکانیزه آبیاری می شود 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم یادآور شد: توسعه جدید در 
فضای سبز مبتنی بر استفاده از پساب است و اگر آبفا و آب منطقه ای به تعهدات خود 
در زمینه تخصیص آب عمل کند، بخش زیادی از استفاده از آب شرب در شبکه فضای 

سبز کاهش خواهد یافت.
وی با تأکید بر اینکه تمام فضای سبز سطح شهر قم به صورت مکانیزه آبیاری می شود 
تصریح کرد: وظایف شهرداری در زمینه مدیریت منابع آب به طور کامل انجام شده و 

برخی دستگاه ها به خاطر نگاه های بخشی به وظایف خود عمل نکرده اند.
جوادیان با بیان اینکه اگر تصفیه خانه هایی که در حال ساخت داریم و خطوط انتقال 
تکمیل شوند، آبیاری کامل فضای سبز قم تضمین می شود گفت: از سال 94 تاکنون 

201 کیلومتر لوله گذاری برای خطوط انتقال آب فضای سبز انجام شده است.
هیچ بوستان ناایمنی در قم نداریم

وی مطرح کرد: سال 94 بودجه فضای سبز 58 میلیارد تومان بوده که امسال به بیش 
از 700 میلیارد تومان رسیده است؛ فقط 300 میلیارد تومان از بودجه سازمان صرف 

نگهداری فضای سبز می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه اغلب پارک های 
شهر قم غیراستاندارد بوده اند گفت: 413 بوستان به صورت کامل استانداردسازی و 

ایمن سازی شده و هیچ بوستان ناایمن در قم نداریم.

با تجلیل از نفرات برگزیده:

سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم 
به کار خود پایان داد

در آئین اختتامیه سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم، برگزیدگان این 
دوره از دوسالانه معرفی و تجلیل شدند.

براساس این گزارش ،آئین اختتامیه سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان 
قم شامگاه شنبه با حضور جمعی از مسئولان، هنرمندان و علاقه مندان در تالار 

شهید آوینی خانه فرهنگ و هنر ملل برگزار شد.
امیر علی عموزاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، محمد کاظم 
رضوانی معاون هنری و سینمایی و حسین محمودی رئیس گروه هنری اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از جمله مسئولان حاضر در این مراسم بودند.
نوری،  مهدی  محمد  گل محمدی،  هادی  مقدادی،  محسن  رزاقی،  سعید 
ابراهیم سلیمانی، میثم حاتمی، علی حبیبی و علی سلطانی از جمله هنرمندانی 
بودند که در این مراسم حضور داشتند.  در ابتدای این مراسم پس از تلاوت آیات 
قرآن کریم و پخش سرود جمهوری اسلامی، وحید سلیمانی مدیرعامل انجمن 
هنرهای تجسمی استان قم به مهمانان حاضر در مراسم خیرمقدم گفت. وی در 
ابتدای سخنان خود به اهداف برگزاری سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان 
قم اشاره کرد و گفت: این رویداد هنری فرصتی برای بررسی و واکاوی وضعیت 
هنر تصویرگری در قم و نیز بررسی همت و تلاش هنرمندان و اساتید این رشته 
از دوسالانه گذشته تا امروز است. مدیرعامل انجمن هنرهای تجسمی استان 
قم افزود: هنر تصویرگری یکی از قدیمی ترین و پرطرفدارترین هنرها در جوامع 
انسانی محسوب می شود که از قدرت بیان و ارتباط بین انسان و جهان برخوردار 
است. سلیمانی اضافه کرد: هنرمندان تصویرگر با استفاده از طرح ها، رنگ ها و 
خلاقیت خود توانسته اند دنیای جدیدی را برای آگاهی بیشتر ما به تصویر بکشند 
و احساسات و ایده های خود را به طور بی واسطه با مخاطبان خود در قالب های 

مخلتف از جمله نشر کتاب و مجلات و فضای مجازی به اشتراک بگذارند.
هنر تصویرگری قم در سطح کشور مطرح است

وی به جایگاه هنر تصویرگری در استان قم اشاره کرد و گفت: هنر تصویرگری در 
قم همواره جایگاه ویژه ای دارد و هنرمندان و اساتید این رشته با تلاش و پشتکار 
خود آثار کم نظیری را در طول سال های گذشته خلق کردند که نه تنها در استان 
قم، بلکه در سطح ملی و بین المللی شناخته شده است و شاهد گوشه ای از این 

آثار و موفقیت ها در قالب این نمایشگاه و دوسالانه بوده ایم.
مدیرعامل انجمن هنرهای تجسمی استان قم در ادامه به بخشی از چالش ها و 
موانع هنر تصویرگری اشاره کرد و گفت: کمبود منابع مالی جهت توسعه این هنر، 
عدم توجه کافی به آموزش و پژوهش در این حوزه و مشکلاتی مانند عدم ارتباط 

قوی ناشران با هنرمندان تصویرگر از جمله چالش های این هنر به شمار می آید.
سلیمانی اضافه کرد: با وجود همه این موانع و چالش ها، هنرمندان و استادان 
تصویرگر استان قم با همت و پشتکار خود توانستند این موانع را تا حدودی بر 
طرف کرده و به رشد هنر تصویرگری در سطح استان و کشور کمک کنند. وی در 
پایان سخنان خود بر لزوم حمایت از هنرمندان تصویرگر تأکید کرد و گفت: با توجه 
به اهمیت هنر تصویرگری و نقش آن در آگاهی بخشی و فرهنگ سازی جامعه، 
لازم است تلاش های بیشتری برای حمایت از هنرمندان و استادان این رشته 
صورت گیرد و انجمن هنرهای تجسمی استان قم نیز با توجه به تمام کاستی ها، 

تلاش خود را در ارتقای این رشته و دیگر رشته های تجسمی خواهد کرد.
ارسال ۵۲۳ اثر از ۱۱۴ هنرمند به دبیرخانه دوسالانه تصویرگری 

دبیر اجرایی سیزدهمین دوسالانه تصویرگری قم  نیز دراین مراسم از ارسال523 
اثر از 114 هنرمند به دبیرخانه این دوسالانه در این استان خبر داد.

وحید بهرامی به ارائه گزارشی از روند برگزاری این رویداد هنری پرداخت و گفت: 
بسیار خرسندیم که پس از 6 سال جدایی از دوسالانه تصویرگری استان قم، مهر 
و یاری پروردگار یکتا بر سرمان سایه افکن شد و سیزدهمین دوره این جشنواره را با 
همراهی و هم یاری یاران هنرمند برگزار کردیم. دبیر اجرایی سیزدهمین دوسالانه 
تصویرگری استان قم تصریح کرد: هرچند آغاز و انجام این راه دشواری هایی 
داشت ولی شیرینی مسیر هنر و هم گامی هنرمندان کاربلد و خوش دل، فراز و 
فرود راه را گوارا کرد. وی اضافه کرد: در سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان 
قم میزبان 523 اثر از 114 هنرمند توانمند استان قم بودیم که از میان آنها 62 اثر 

به بخش رقابتی راه یافت و زینت بخش نمایشگاه آثار این جشنواره شد.
دبیر اجرایی سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم در خصوص داوری آثار 
این جشنواره نیز عنوان کرد: در مرحله دوم داوری آثار، برای پیشگیری از دخالت 
ذهنیت داوران از هنرمندان، آثار هنری بدون مشخصات هنرمندان و به صورت 
کدگذاری شده به هیئت داوران جشنواره ارائه شد که در نهایت هیئت داوران، 5 

اثر را بدون رتبه بندی میان آنها به عنوان آثار برگزیده این جشنواره انتخاب کردند.
بهرامی ادامه داد: این آثار از 8 تا 22 تیرماه در نگارخانه »فرهنگ« و گالری 
»سرو« برای چشمان هنرمندان و هنردوستان استان قم به نمایش گذاشته شدند.
وی همچنین به برگزاری سه کارگاه آموزشی در حاشیه سیزدهمین دوسالانه 
تصویرگری استان قم اشاره کرد و گفت: کارگاه پی نما با حضور استاد سعید 
رزاقی، کارگاه تصویرسازی دیجیتال با ارائه استاد سعید سروش و کارگاه حد وسط 
تصویرسازی با کاریکاتور و نقاشی با حضور استاد کاظم طلایی در حاشیه این 

رویداد هنری با استقبال علاقه مندان برگزار شدند.
قم در حوزه فرهنگ و هنر جایگاه و موقعیت ممتازی دارد

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  نیز دراین مراسم به جایگاه و 
موقعیت ممتاز قم در حوزه فرهنگ و هنر اشاره کرد و گفت: جامعه از هنرمندان 

قم انتظار دارد که آثاری با مبانی ایرانی و اسلامی دینی تولید کنند.
و هنر  فرهنگ  در حوزه  قم  ممتاز  موقعیت  و  ،به جایگاه  امیرعلی عموزاده 
اشاره کرد و گفت: جامعه از هنرمندان قم انتظار دارد که آثاری با مبانی ایرانی و 
اسلامی دینی تولید کنند، چرا که وقتی نام قم در کشور مطرح می شود، همگان 
به موقعیت دینی این شهر اشاره می کنند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم 
اضافه کرد: اگر می خواهیم هویت ایرانی اسلامی را بازسازی کنیم باید فرهنگ و 

هنر را در اولویت کشور قرار دهیم.
وی همچنین در تعبیری از هنرمندان به عنوان بهشتیان یاد کرد و گفت: 
هنرمندان در صفات جمال الهی سیر می کنند و همه اسمائی که در یک هنرمند 
تجلی پیدا می کند، صفات جمال است و در واقع هنرمند بهشت را از دنیا انتخاب 

کرده و در نشئه آخرت هم جایگاهی جز بهشت ندارد.
معرفی برگزیدگان سیزدهمین دوسالانه تصویرگری استان قم

در بخش پایانی این مراسم، رضوانه خاوری، حکیمه شریفی، مرضیه صادقی، زهرا 
خمسه و طاهره شمسی به عنوان برگزیدگان بخش رقابتی سیزدهمین دوسالانه 
تصویرگری استان قم معرفی و تجلیل شدند. در بخش غیر رقابتی نیز با اهدای لوح 
تقدیر از محمدرضا دوست محمدی، محمد مهدی نوری، سعید سروش، حدیث 
برازنده، سید حسن موسوی، علی فلاح کردی، رضا عربستانی، زینب شفیعی، 
خدیجه حسینی، مهرانه جندقی، محمد صادق و سمیه بیگدلی تجلیل شد. 
همچنین تجلیل از اعضای هیئت داوران متشکل از آقایان محمد مهدی نوری، 
مجید ذاکری یونسی و سید حسام الدین طباطبایی و اعضای شورای سیاست گذاری 
دوسالانه تصویرگری متشکل از آقایان وحید سلیمانی، وحید بهرامی، سعید سروش 

و سرکار خانم حدیث برازنده حسن ختام این رویداد هنری بود.

اجتماعی

شهردار قم: اجازه عقب گرد نداریم 

با چنگ و دندان فضای سبزشهری را ایجاد و توسعه داده ایم 

هیئت های  حضور  با  حسینی«  »شمیم  همایش 
مذهبی استان قم و به مناسبت آغاز ماه محرم، در سالن 
اجتماعات آستان مقدس امامزاده سید علی)ع( برگزار 

شد.
براساس این گزارش ،این همایش عصرروزشنبه 24 
خردادماه  به همت اداره کل اوقاف و امور خیریه استان 
قم و شورای هیأت های مذهبی استان تدارک دیده شده 

بود.
حجت الاسام رفیعی:

هدف اصلی هیئت های عزاداری محرم، تربیت 
انسان باورمند است

عضو هیئت علمی جامعه المصطفی  دراین همایش 
گفت: هدف اصلی از برپایی هیئت های مذهبی، تربیت 
به این معنا که موجب  باورمند است،  انسان معتقد و 

تهذیب نفس، عفاف و حجاب و دوری از گناهان شود.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی اظهار کرد: در 
روایت از پیامبر اکرم)ص( است که هر کس با حسین من 

در بیفتد، خداوند بوی بهشت را بر او حرام می کند.
وی افزود: بهشت، دربی دارد به نام باب الحسین، که 
درب ورود کسانی است که در دستگاه امام حسین)ع( به 

هر نحوی فعالیت می کنند.
عضو هیئت علمی جامعه المصطفی العالمیه با بیان 
امام حسین)ع(  برای  و شعرخوانی  نوحه سرایی  اینکه 
در نزد اهل بیت عصمت و طهارت و بزرگان دین دارای 
ارزش و جایگاه رفیعی است گفت: از امام باقر)ع( درباره 
شخصی که چنین بود روایت شده که فرمودند »خداوند 

گناهان آشکار و پنهان تو را بیامرزد«.
هیئت های  برپایی  از  اصلی  هدف  داد:  ادامه  وی 
مذهبی، تربیت انسان معتقد و باورمند است، به این 
معنا که موجب تهذیب نفس، عفاف و حجاب و دوری از 

گناهان شود.
باید بصیرت و  رفیعی تصریح کرد: در این هیئت ها 
مدیران  بنابراین  بگیرد،  قرار  اولویت  در  معرفت افزایی 
هیئت ها باید با سخنرانان و مداحان جلساتی داشته 
باشند، آنها را با هم هماهنگ کرده و موضوعات را از قبل 

مشخص کنند.
این استاد حوزه علمیه با بیان اینکه نباید در هیئات 
دست  بهانه  که  شود  پرداخته  مطالبی  به  مذهبی 

رسانه های بیگانگان بدهد گفت: بعضی سخنرانی ها 
و مداحی های ضعیف و بی معنا هستند و موجب سوء 

استفاده معاندان می شود.
وی خاطرنشان کرد: به روز بودن، یکی از مهمترین 
ویژگی های یک هیئت مذهبی است همانطور که رهبری 
فرمودند ما هیئت سکولار نداریم؛ امروز مباحث معیشتی 
و فرهنگی همچون عفاف و حجاب مطرح است که باید 

در هیئت ها مورد توجه قرار بگیرند.
پرهیز از خط بازی و سلیقه های شخصی در 

فعالیت هیئت های مذهبی
را  و سلیقه های شخصی  بازی  از خط  پرهیز  رفیعی 
موضوعی مهم در فعالیت هیئت های مذهبی دانست و 
گفت: بر اصل دفاع از نظام و ولایت فقیه باید تاکید شود 

ولی سلایق سیاسی نباید در کار آنها دخیل باشد.
عضو هیئت علمی جامعه المصطفی افزود: نوآوری در 
فرم و موضوع سخنرانی  و مداحی ها هم امری ضروری 
است زیرا نسل امروز، نیازهایی دارند که با سخنرانی ها 

و مباحث تکراری و قدیمی، نمی توان به آنها پاسخ داد.
وی خاطرنشان کرد: هیئت های مذهبی باید با فضای 
مجازی آشنا باشند و از مشاوران این حوزه استفاده کنند؛ 
این مشاوران باید شبهات روز را رصد کرده و برای آنها 
پاسخ هایی در نظر بگیرند که در قالب سخنرانی و مداحی 
ارائه شود. رفیعی با بیان اینکه هیئت های مذهبی باید 
هیئت علمی داشته باشند گفت: اعضای این هیئت ها 
را  جامعه  روز  نیازهای  و  اساسی  موضوعات  می توانند 

تعیین کرده و برای آنها برنامه داشته باشند. 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم:

هیئت های مذهبی محل انسان سازی و تربیت 
نسل ها هستند

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم در این همایش 
گفت: هیئت های مذهبی محل انسان سازی، تربیت 
نسل ها و اصلاح جامعه هستند و هر چه تا امروز هم 
نصیب ما شده، به برکت همین عزاداری هاست وگرنه 

مشکلاتمان چندین برابر می بود.
اظهار  اسکندری  عباس  والمسلمین  حجت الاسلام 
اغراق  اگر  و  ماست  روز  هر  ذکر  حسین)ع(  امام  کرد: 
که  محرم  ولی  ما  ساعت  هر  ذکر  گفت  باید  نباشد، 

می شود، یاد و نام او، فراتر از اذهان و افکار است.

وی افزود: کار در هیئت های مربوط به ماه محرم، توفیق 
این گروه های مردمی  بزرگی است که نصیب اعضای 

شده و قطعا نتیجه کارهای خوب قبلی است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
عاشقان امام حسین)ع( ظرفیت وجودی بالایی را کسب 
است  نوشته  مجلسی  علامه  مرحوم  گفت:  کرده اند 
»کسی که نسبت به امام حسین)ع( دشمنی دارد، در 
طهارت نسلش شک نکنید، آنها نمی توانند از نسل پاک 
و مطهری باشند« و سپس مصادیقی را در این زمینه ذکر 

می کند.
وی ادامه داد: اگر در دستگاه حسینی هستیم، باید 
نسبت به آباء و اجداد خود دعاگو باشیم که اینک، عاشق 
شده ایم،  همام  امام  این  عزای  پرچمدار  و  حسین)ع( 
اجدادی پاک و مطهر که در همه زمینه ها رعایت کرده اند 

و اینک، اخلاص حسینی در نسل آنها هویداست.
اسکندری عالم را تحت تاثیر امام حسین)ع( و قیام 
عاشورا دانست و تصریح کرد: تمام این تاثیرگذاری از 
گاه  هر  می گیرد،  نشأت  سیدالشهدا)ع(  نیت  خلوص 
اخلاص در عمل حاصل شود، دیگر به حرف و سخن 
دیگران توجهی نمی شود و تنها رضایت الهی مد نظر قرار 

می گیرد.
امور خیریه استان قم عنوان کرد:  و  اوقاف  مدیرکل 
تربیت نسل کودک و نوجوان بر اساس آموزه های الهی 
و عاشورایی، امری ضروری است، یقین می دانم که اگر 
این  به  امروز حضور می یافتند، حتما  امام حسین)ع( 
مسئله تاکید می کردند و عقیده داشتند باید نسل فردا را 

به درستی تربیت کنیم.
وی با اشاره به مسائلی که سال گذشته در سطح جامعه 
ایران رخ داد گفت: دشمنان به جد، روی نسل کودک و 
نوجوان کار می کنند و عجله ای هم ندارند و برای چندین 
سال بعد برنامه دارند، بنابراین ما هم باید از همین امروز 

برای آن روز، کار کنیم و حواسمان جمع باشد.
کودکان و نوجوانان باید با حضوردر هیئات 

مذهبی حسینی تربیت شوند 
کودکان  باید  اساس  این  بر  کرد:  عنوان  اسکندری 
داشته  حضور  مذهبی  هیئات  در  حتما  نوجوانان  و 
باشند و حسینی تربیت شوند و در آینده از مجلس امام 

حسین)ع( فرار نکنند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
لازم است بخشی از برنامه های هیئت های مذهبی در 
ماه محرم، مربوط به مسئله عفاف و حجاب و زنان باشد 
گفت: موج بی عفتی و بی حجابی که طی این سال ها 
در جامعه به راه افتاده و نتیجه نقشه های دشمنان است، 

باید در هیئت های مذهبی خنثی شود.
وی ادامه داد: هیئت های مذهبی محل انسان سازی، 
تربیت نسل ها و اصلاح جامعه هستند و هر چه تا امروز 
هم نصیب ما شده، به برکت همین عزاداری هاست وگرنه 

مشکلاتمان چندین برابر می بود.
اسکندری تصریح کرد: سخنرانان مراسم مذهبی در 
ماه های محرم و صفر باید به صورت غیر شعاری، مسئله 
عفاف و پاکدامنی را برای زنان و دختران تشریح کنند و 

مباحث اقناعی در این زمینه را در اولویت قرار دهند.
گفتنی است این برنامه به همت اداره کل اوقاف و امور 
خیریه استان قم و شورای هیات مذهبی استان قم برگزار 
شد.مداحی ، شعر خوانی، تواشیح پیرامون ماه محرم  از 

دیگر برنامه های این همایش بود.

به مناسبت آغاز ماه محرم ؛

همایش »شمیم حسینی« با حضور هیئت های مذهبی در قم برگزار شد
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مصوبه کمیسیون تلفیق برنامه هفتم مجلس:

بانک ها از دریافت هر نوع سود مرکب
 از تسهیلات منع شدند

 سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه گفت: در نشست عصر امروز 
این کمیسیون مصوب شد دریافت هرگونه سود مرکب )سود از سود تسهیلات بانکی( 

باطل و ممنوع بوده و بانک های متخلف به دستگاه قضایی ارجاع داده می شوند.
محسن زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه در تشریح 
نشست عصر امروز یکشنبه کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه، گفت: 

کمیسیون امروز مواد 9 و 10 لایحه برنامه هفتم توسعه را مورد بررسی قرار داد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با بیان اینکه این مواد 
درباره عملیات بانکی و همچنین سیاست های پولی بود ادامه داد: کمیسیون 
در ماده 9 این لایحه موادی را در خصوص افزایش نظارت بر موسسات بانکی و 
بازارهای غیرمتشکل مدنظر قرار داد؛ از جمله مهمترین مباحث در این بخش این 
بود که شرکت ها، موسسات و یا نهادهای مالی تابعه و یا وابسته به بانک ها مجاز به 
خرید سهام و سهامداری و بنگاهداری نخواهند بود و انجام هرگونه عملیات بانکی 
»واسپاری«، لیزینگ، صرافی و مشارکت در تأسیس و فعالیت نهادهای مالی هم 

موکول به اخذ مجوز از بانک مرکزی شد.
زنگنه با اشاره به مصوبات ماده 10 لایحه برنامه هفتم توسعه تأکید کرد: کمیسیون 
در این ماده تاکید کرد که بانک مرکزی به عنوان مرجع اصلی مهار تورم است لذا 
بانک مرکزی موظف شد تا هر سال و تا پایان فروردین ماه برنامه های خود را برای مهار 

تورم به هیأت وزیران ارائه کرده و این برنامه در جلسه هیأت وزیران به تصویب برسد.
وی ادامه داد: همچنین پیرو مصوبه کمیسیون هرگونه اعطای مجوز به بانک ها 

بدون گرفتن وثیقه از آنها ممنوع شد.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با اشاره به موضوع بازپرداخت 
بدهی دولت به بانک ها بیان کرد: کمیسیون در این بخش دولت را مکلف کرد تا از 
طریق انتشار اوراقی که در دست بانک ها بلوکه شده و در طول 5 سال نقد می شود، 

بدهی دولت به بانک ها تسویه شود.
زنگنه با اشاره تصویب ماده واحده ای در زمینه تسهیلات در کمیسیون تلفیق ادامه 
داد: کمیسیون در این بخش مصوب کرد که هرگونه »سود مرکب« و »سود بر سود« و 
یا سود و یا جریمه وجه التزام باطل و ممنوع بوده و علاوه بر استرداد وجه توسط بانک 
و یا موسسه اعتباری غیربانکی که این عمل را انجام داده، در مواردی که عملًا این 
موضوع جرم قلمداد می شود، دستگاه قضا امکان ورود به مساله جرم و جرم نگاری 
را خواهد داشت که فکر می کنم این اتفاق یک اتفاق بسیار مبارکی بوده که می تواند 

نوید روشنی برای ارتقاء نظام بانکداری اسلامی محسوب شود.
وی تأکید کرد: همچنین در ماده 10 لایحه برنامه هفتم توسعه مواردی داشتیم 
یکی  واقع  به  بود.  استان ها  در  تسهیلات  توزیع  در  موارد عدالت  آن  از  یکی  که 
را  استان ها  در  تسهیلات  عادلانه  توزیع  میزان  آن  واسطه  به  که  نسبت هایی  از 
می سنجیم، نسبت تسهیلات به سپرده ها است که متأسفانه این مساله در برخی 
از استان ها وضعیت خوبی ندارد؛ بنابراین در این بخش دولت مکلف شد تا در طول 
برنامه 20 درصد این میزان تسهیلات را بهبود بخشد. همچنین کمیسیون تلفیق، 
بانک مرکزی را مکلف کرد که تسهیلات خود را با ابزار مختلف به سمت تولید سوق 
دهد. زنگنه تأکید کرد: با اتمام مواد 9 و 10 لایحه برنامه هفتم توسعه عملًا کمیسیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه مواد مربوطه به بانک و نظام بانکی را به اتمام رساند و 
این کمیسیون از فردا ماده 11 لایحه برنامه هفتم توسعه که مربوط به نظام ارزی است 

را مورد بررسی قرار خواهد داد.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران:

چین به فعالان اقتصادی ویزا نمی دهد
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران گفت: متاسفانه یک ماه پیش به هیات 
تجاری ایران برای حضور در نمایشگاه چین ویزا نمی دادند اما همزمان یک آژانس 
مسافرتی با دریافت 500 تا 600 دلار می توانست برای مسافران ویزا تهیه کند که به 
اعتقاد من این افراد دلال هایی هستند که احتمالا با سفارتخانه ها در ارتباط هستند. 
بهرام شکوری با انتقاد از عدم صدور ویزا برای هیات های تجاری ایران در چین، 
گفت: چین در ایران کشور دوست و برادر مورد خطاب قرار می گیرد و ما با این کشور 
قرارداد 25 ساله داریم اما توافق های ما با چینی ها در عمل نمود عینی پیدا نمی کند 
و آنها حتی حاضر نمی شوند که دلار فعالان اقتصادی ایران را به دلیل تحریم ها تبدیل 
کنند؛ درگام نخست باید امکان حضور فعالان اقتصادی در این کشورها فراهم شود 
در غیر این صورت چگونه انتظار داریم که مناسبات تجاری خود را با این کشور توسعه 
بدهیم؟ وی ادامه داد: متاسفانه یک ماه پیش به هیات تجاری ایران برای حضور در 
نمایشگاه چین ویزا نمی دادند اما سوال این است که چگونه یک آژانس مسافرتی با 
دریافت 500 تا 600 دلار می تواند برای مسافران ویزا تهیه کند که به اعتقاد من این 

افراد دلال هایی هستند که احتمالا با سفارتخانه ها در ارتباط هستند.
وی با اشاره به سفر رئیس جمهور به کشورهای آفریقایی، تصریح کرد: توسعه 
مناسبات سیاسی ما با سایر کشورها می تواند پیامدهای مثبت اقتصادی داشته 
باشد؛ ایران می تواند برای تامین ماشین آلات و نوآوری ها از کشورهای همسایه کمک 
بگیرد؛ همچنین این کشورها بازار مصرف بزرگی دارند و عربستان بازار خوبی برای 
انواع محصولات معدنی از جمله سنگ های تزئینی است اما باید ریشه ای مناسبات 

ما با دنیا حل شود و همچنین باید به فکر رفع تحریم ها باشیم.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران با تاکید بر اینکه رفع تنش ها نباید به 
سخن محدود شود، اضافه کرد: اگر زیرساخت ها و بسترها آماده نشود رسیدن به رقم 
تجاری مدنظر دولت میسر نخواهد شد؛ دولت و وزارت امور خارجه باید زمینه های 
سفر بدون مشکل را برای فعالان اقتصادی فراهم و به نوعی تسهیل گری کنند؛ تجار 
و بازرگانان باید در کوتاه ترین زمان ممکن با شریک تجاری خود ارتباط برقرار کنند تا 
هر زمان که اراده کردند؛ بتوانند به آن کشورها سفر کنند. شکوری ادامه داد: به نظر 
می رسد دلال ها از داستان تحریم ها سوء استفاده کرده و ویزاها را می فروشند و فعالان 

اقتصادی نیز چاره ای ندارند که با قیمت های گزاف ویزا خریداری کنند.

رئیسی در جلسه هیئت دولت تاکید کرد؛

بررسی و اصلاح روند افزایش قیمت 
خودروهای مونتاژی

رئیس جمهور با بیان اینکه شورای رقابت با چه توجیهی قیمت خودروهای مونتاژی 
را افزایش داده است؟ معاون اول و وزرای اقتصاد و صمت را مامور بررسی و اصلاح 

این روند کرد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه عصرروز یکشنبه هیئت دولت، با بیان اینکه 
شورای رقابت با چه توجیهی قیمت خودروهای مونتاژی را افزایش داده است؟ معاون 

اول رئیس جمهور و وزرای اقتصاد و صمت را مأمور بررسی و اصلاح این روند کرد.
رئیس جمهور گفت: اینکه در سال »رشد تولید و مهار تورم« یک بخش بدون اخذ 
مجوزهای لازم کالاها را گران کند، قابل پذیرش نیست و دستگاه ها باید خود را 

موظف به مقابله با گرانی و تورم بدانند.
رئیسی با اشاره به امضای 21 سند و تفاهم نامه همکاری در سفر اخیر به قاره 
آفریقا، پیگیری جدی توافق نامه ها و مصوبات مربوط به سفرهای خارجی دولت و 

ارائه گزارش عملکرد برای اطلاع افکار عمومی را مورد تاکید قرار داد.

وزیر اقتصاد با اشاره به توافقات انجام شده در کمیسیون مشترک ایران و چین 
در پکن برای عملیاتی شدن پروژه های سفر رئیس جمهور، گفت: از بین فهرست 
طولانی پروژه های سرمایه گذاری تعدادی به عنوان اولویت های سرمایه گذاری به 

طرف چینی معرفی و موافقت شد.
تلویزیونی درباره جزئیات سفر به چین و  برنامه  سید احسان خاندوزی در 
توافقات کمیسیون مشترک دو کشور، اظهار داشت: رئیس جمهور در زمستان 
سال قبل سفر مهمی به پکن داشتند و توافقات خوبی با رئیس جمهور چین در 
این سفر انجام شد که اجرایی و عملیاتی شدن آن برای آنکه منافع اقتصادی 
کشور را تامین کند نیازمند پیگیری های از سوی وزارتخانه های مختلف بود که 

در 5 ماه گذشته انجام شد.
وی ادامه داد: موفق شدیم روز پنجشنبه گذشته نخستین کمیسیون مشترک را 

بعد از 4.5 سال، بین ایران و چین برگزار کنیم.
وزیر اقتصاد گفت: چین بزرگترین شریک تجاری ایران است و بیشترین مقصد 
صادرات کالاهای ایرانی و بخش عمده ای از واردات ما با چین است و به طور 
دقیق، این کشور در مجموع تجارت بدون نفت ایران سهم 24 درصدی را در بین 

شرکای تجاری ایران داشته است.
خاندوزی ادامه داد: نخستین جلسه کمیسیون مشترک با حضور نماینده 
ایرانی  طرف  رئیس  عنوان  به  اقتصاد  وزارت  جمله  از  مختلف  وزارتخانه های 
کمیسیون، وزارتخانه های نفت، کشاورزی، مسکن و شهرسازی، سازمان توسعه 
تجارت، وزارت صمت، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، گمرک، سازمان 
امور مالیاتی و وزارت امور خارجه با مشارکت جدی طرف مقابل برگزار شد و درباره 
پروژه هایی که باید بعد از سفر رئیس جمهور مورد توافق دو طرف قرار می گرفت، 

توافق و مقرر شد از ماه آینده هر کدام از این پروژه ها اجرایی و عملیاتی شوند.
وی تاکید کرد: ما هم در حوزه تجارت بین دو کشور ظرفیت هایی خوبی داریم 

و بسیاری از صادرکنندگان ایرانی برای صادرات برخی کالاهای خود به چین نیاز 
به مجوزهایی دارند که طرف چینی با صادرات آن کالاها از ایران به چین موافقت 
کرد و هم در حوزه سرمایه گذاری فهرستی بود که باید مورد موافقت دو دولت 

قرار می گرفت.
اتاق  بیان کرد: در کنار مذاکرات دولتی، جلسه بسیار خوبی  اقتصاد  وزیر 
بازرگانی مشترک ایران و چین که بخش خصوصی دو کشور است در پکن با 
حضور پررنگ شرکت های چینی برگزار شد و برخی شرکت های ایرانی هم موانع 
و مشکلاتی داشتند که طرف چینی قول مساعد آن موانع و مشکلات را برطرف 

کند.
خاندوزی همچنین درباره اولویت های سرمایه گذاری، گفت: با توجه به اینکه 
وزارتخانه های مختلف درخواست سرمایه گذاری های متعددی داشتند اما اما 
دولت مصر بود که با اولویت بندی این کار انجام شود، از بین فهرست طولانی 
پروژه های سرمایه گذاری تعدادی به عنوان اولویت های سرمایه گذاری به طرف 
چینی معرفی و مورد موافقت قرار گرفت که در زمینه های متعددی از جمله حوزه 
انرژی، صنایع معدنی و کشاورزی است و البته یکی دو پروژه اجتماعی در حوزه 

بهداشت و درمان نیز در این اولویت ها وجود دارد.
وی تاکید کرد: در کنار جلسه کمیسیون دیدار سازنده ای هم با رئیس چینی 
کمیسیون ایران برگزار شد که در آنجا به طور مصداقی و موردی برخی موانعی که 

باید از سمت دو کشور رفع شود، مورد تاکید قرار گرفت.
وزیر اقتصاد در پایان گفت: در مجموع فضای سازنده ای فراهم شد و امیدواریم 
در ماه های آینده بتوانیم نتایج سفر رئیس جمهور را به صورت عملیاتی در پروژه ها 

شاهد باشیم.

وزیر اقتصاد خبر داد:

آغاز عملیاتی شدن پروژه های مشترک ایران و چین از ماه آینده

عضو ناظر شورای عالی بورس با بیان اینکه تمام معاملاتی 
که پس از مصوبه افزایش نرخ خوراک انجام شده باید مورد 
بررسی قرار بگیرند،گفت: شرکت هایی که رانت اطلاعاتی 
وابسته  یا شرکت های  از شرکت های عمومی  اعم  داشتند 

به  وابسته  و  امام  فرمان  اجرایی  از جمله ستاد  به ستادها 
حاکمیت، اسامی همه آنها را افشا می کنیم. 

اطلاعات  نشت  تخلف  احتمال  درباره  علیزاده  محسن 
محرمانه درباره  مصوبه افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها به 
7هزار تومان و ارائه این اطلاعات به تعدادی از شرکت های 
بورسی اظهار داشت: اگر متوجه شویم که مصوبه هیات 
دولت با قوانین مغایرت دارد به طور قطع این موضوع را در 

هیات تطبیق مطرح و بررسی می کنیم.
با  برخورد  و  احتمالی  تخلف  درباره  اما  داد:  ادامه  وی 

بورس  عالی  شورای  جلسه  در  را  موضوع  این  متخلفان، 
مطرح کردیم و همه اعضا به اتفاق این نظر را داشتند که تمام 
معاملاتی که پس از این مصوبه انجام شده باید مورد بررسی 
قرار بگیرند و حتی اگر معاملات در سایر بخش ها هم باشند، 
باید افشا شوند. عضو ناظر شورای عالی بورس افزود: بنده به 
عنوان ناظر در شورای عالی بورس این خواسته و مطالبه را 

حتما پیگیری می کنم.     
علیزاده درباره نحوه جبران زیان سهامداران در این بازه 
زمانی گفت: پرداختن به این موضوع که چه کسی باید زیان 

را جبران کند، موضوع زمان حال حاضر نیست اما حتما اگر 
تخلفاتی انجام شده باشد را افشا می کنیم و اعلام می کنیم 
که چه کسانی رانت اطلاعاتی و دسترسی به این مصوبه  
داشتند که باعث شده در یک روز و در تاریخ انتشار آن نامه، 

شاخص به شدت ریزش داشته باشد.
وی تاکید کرد: شرکت هایی که رانت اطلاعاتی داشتند 
حتی از شرکت های عمومی یا شرکت های وابسته به ستادها 
از جمله ستاد اجرایی فرمان امام و وابسته به حاکمیت باشند، 

اسامی آنها را افشا می کنیم.

عضو ناظر شورای عالی بورس:

تمام شرکت های متخلف و رانتی بورس را افشا می کنیم 

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری سایپا-SX۱۴۱- مدل ۱۳۹۰ به شماره شهربانی ۴۶۳ ق ۴۴ ایران 

۱۶ مربوط به پرونده کاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۰۰۶/۱ :
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 140004030011001006/1 با شماره بایگانی 140001038 ( متعهد: وراث مرحوم 
عباس شعبانی ابرقوئی ) معصومه شعبانی ابرقوئی و ابوالفضل شعبانی و فاطمه بلندیان آرانی و احمد شعبانی و رقیه 
شعبانی ابرقوئی و محمد شعبانی ابرقوئی ( – متعهدله: فاطمه بلندیان آرانی با موضوع لازم الاجرای: دومیلیون تومان که 
بنرخ روز 191،065،130 ریال به استناد سند ازدواج : شماره سند : 1903 ، تاریخ سند 1386/11/24 ، دفترخانه صادر 
کننده : دفترخانه ازدواج شماره 38 قم یک دستگاه خودروی سواری سایپا-SX141- مدل 1390 به شماره شهربانی 
463 ق 44 ایران 16 با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ امین قم واقع در کیلومتر 5 جاده جعفریه متعلق به مرحوم عباس 

شعبانی ابرقوئی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد: 
مشخصات فنی خودرو بر اساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی سواری سایپا-SX141- مدل 1390 به شماره شهربانی 463 ق 44 ایران 16 - رنگ : سفید، شماره شاسی:  
3482290343885S شماره موتور : 4027938

مشخصات بدنه بر اساس گزارش کارشناس محترم دادگستری :
خودرو از قسمت گلگیر عقب چپ -دربهای سمت راست- رکاب راست- گلگیر جلو راست دارای خوردگی بوده و همچنین 

دارای خط و خش فراوان بوده و آفتاب سوختگی - وضعیت لاستیکها و باطری غیر قابل استفاده می باشد.
خودرو فاقد بیمه نامه معتبر می باشد.

 کارشناس رسمی دادگستری خودرو مذکور را به مبلغ 700/000/000 ریال )هفتصد میلیون ریال معادل هفتاد میلیون 
تومان (ارزیابی نموده است. 

مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز یکشنبه 1402/05/08 در خیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش 
کوچه 7 – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. 

 ) تومان  میلیون  هفتاد  معادل  ریال  میلیون  )هفتصد  ریال  پایه 700/000/000  مبلغ  از  مذکور  خودروی  مزایده 
مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع 
واریز  شناسه  با   IR  980100004076013207895693 شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی 
965108576100000002171323512006 میباشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده 
را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و 
مزایده تجدید میگردد در ضمن بدهیهای خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد 
لازم به ذکر است که فیش واریزی میبایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد. لازم به ذکر است وفق ماده 39 مکرر آیین 
نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت 
به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید. بدیهی است که انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده 

پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد بود.)م الف 16584(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
 مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده : ۱۴۰۲/۰۴/۲۶

-----------------------------------------------
متن اگهی مزایده

آگهی مزایده تمامی ۰/۳۱7۸ دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان باستثناء بهای ثمنیه بهای عرصه و 
اعیان پاک ۵۶ فرعی از ۱۸۵ اصلی مفروز و مجزی شده از شماره یک فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش ۰۵ 

قم مربوط به پرونده کاسه  ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۰۱7 :
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 140104030011003017 ) باشماره بایگانی 140103243 ( ، متعهد : محمد 
افشاری اسفیدواجانی- متعهدله: زهره افشاری ، سند ازدواج :شماره سند 26272 ، تاریخ سند : 1384/09/22 ، 
دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره 6 شهر قم استان قم ، تمامی 0/3178 دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و 
اعیان پلاک 56 فرعی از 185 اصلی بخش 05 قم واقع در:قم- جاده قدیم کاشان - 30 متری دوم سنگبری ها -کارخانه 
سنگ فجر متعلق به آقای محمد افشاری اسفیدواجانی ، که در قبال طلب خانم زهره افشاری بازداشت شده است و از 

طریق مزایده به فروش می رسد : 
حدود و مشخصات، یک قطعه زمین نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 56 فرعی از 185 اصلی ، مفروز و مجزا شده از فرعی 
از اصلی مذکور و واقع در بخش 05 قم حوزه ثبت ملک اداره یک قم استان قم به مساحت 10000 متر مربع متن ملک 
شماره پنجاه و شش فرعی از یکصد و هشتاد و پنج اصلی مفروز و مجزی شده از شماره یک فرعی واقع در ناحیه پنج قم 
بخش پنج قم حوزه ثبتی ثبت منطقه یک قم استان قم به مساحت )10000 (ده هزار متر مربع ، توضیحات ملک به حدود: 
شمالا پی به پی بطول )200/00( دویست متر به شماره پنجاه و پنج فرعی شرقا, پی به پی بطول )50/00( پنجاه متر به 
شماره پنجاه و چهار فرعی جنوبا پی به پی بطول )200/00( دویست متر به شماره پنجاه و هفت فرعی غربا پی است بطول 

)50/00( پنجاه متر به 30 متری به عرض سی متر 
مشخصات مورد مزایده : تمامی مامی 0/3178 دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان باستثناء ثمنیه بهای عرصه 
و اعیان پلاک 56 فرعی از 185 اصلی بخش 05 به مساحت ششدانگ 10000 متر مربع مالکیت مالکیت محمد /
افشاری اسفیدواجانی فرزند حسین شماره شناسنامه 534 تاریخ تولد 1362/04/22 صادره از قم دارای شماره ملی 
0383866881 با جز سهم 2 از کل سهم 6 بعنوان مالک دو دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان باستثنا ثمنیه بهای 
عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 2071 تاریخ 1397/09/06 موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 430537 

سری ه سال 98 با شماره دفتر الکترونیکی 139920330001024644 ثبت گردیده است. 
مشخصات ملک مورد بازدید : ملک فوق دارای اعیانی به مساحت 3500 متر مربع میباشد و اعیانی های احداث شده 
شامل ساختمان اصلی- کارگری  با اسکلت دیوار حمال و طاق ضربی در دو طبقه با نمای سنگ عمده مصالح بکار رفته 
در دیوار سنگ و گچ و سقف گچ میباشد. داخل محوطه ساختمنهای صنعتی و انبار و تاسیسات با سقف ورق موجدار اجرا 

گرددیه است که اسکلت تعتدادی از آنها سوله صنعتی و مقداری با خرپاهای دست ساز احداث گردیده است که عمده آنها 
فاقد دیوار چینی کامل میباشد و محوطهبا کف سنگ آسفالت و بتن و دیوار کشی با آجر گردیده است. پلاک فوق درای 

برق 200 کیلو وات و گاز 25G  وآب سهم صنعتی میباشد.
جمعا  ومحلقات  تاسیسات  و  انشعابات  و  امتیازات  و  اعیان  و  عرصه  شامل  مزبور  ملک  ششدانگ  ارزش   
396/000/000/000ریال معادل سیصد و نود و شش میلیارد ریال وارزش تمامی 0/3178 دانگ مشاع از شش دانگ 
عرصه و اعیان باستثناء ثمنیه بهای عرصه و اعیان ملک جمعا به مبلغ 18/358/400/000ریال معادل هیجده میلیارد و 

سیصدو پنجاه و هشت میلیون و چهار صدهزار ریال بشرح ذیل میباشد:
جمعا  ومحلقات  تاسیسات  و  انشعابات  و  امتیازات  و  اعیان  و  عرصه  شامل  مزبور  ملک  ششدانگ  ارزش   
396/000/000/000ریال ریال معادل سیصدو نود و شش میلیارد ریال وارزش تمامی 0/3178 دانگ مشاع از شش 
دانگ عرصه و اعیان باستثناء ثمنیه بهای عرصه و اعیان ملک جمعا به مبلغ 18/358/400/000ریال معادل هیجده 

میلیارد و سیصدو پنجاه و هشت میلیون و چهار صدهزار ریال 
مزایده  تمامی 0/3178 دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان باستثناء بهای ثمنیه عرصه و اعیان پلاک 56 فرعی 
از 185 اصلی بخش 05 از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز شنبه 1402/05/07 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی ) لواسانی (نبش کوچه 7 -طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد 

قم انجام می شود. 
مزایده مورد مذکور از مبلغ 18/358/400/000ریال معادل هیجده میلیارد و سیصدو پنجاه و هشت میلیون و چهار 
صدهزار ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR 980100004076013207895693 با شناسه واریز 
965108576100000002171323512006 میباشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده 
را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ 
مذکور قابل استرداد نمیباشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط 
و مزایده تجدید گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهیهای ملک اعم از 
مالیات و عوارض شهرداری وآب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. و در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار ، وفق ماده 125 آئین نامه اجرای مفاد اسناد 
رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 125 آئین نامه اجرا 
اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمناً تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصاحساب 
دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد. در ضمن فیش واریزی میبایست بنام شرکت کننده در مزایده 

باشد .
لازم به ذکر است وفق ماده 39 مکرر آیین نامه اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد ، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ 
برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید. بدیهی است که 

انتقال اجرایی به نام بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد بود.)م الف 16585(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم 
مهدی روز خوش 
تاریخ انتشار:۱۴۰۲/۰۴/۲۶

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محسن حمامیان قمی طی وکالتنامه شماره 172034 مورخ 30 / 11 / 1401 دفترخانه 3 قم از طرف 
آقای علی حیدریان با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت تمامی ششدانگ پلاک 15590 
/ 11847 / 1556 / 1094 / ب 8 / باقی مانده 163 مکرر اصلی واقع در بخش پنج ثبت قم در دفتر املاک 172 صفحه 
393 ذیل ثبت 176207 بنام دولت جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن قم ثبت و سند 
مالکیت بشماره مسلسل 409565 الف /90 صادر شده است سپس تمامی مورد ثبت طی سند قطعی 5039 - 18 / 03 
/ 1391 دفتر 62 قم به آقای علی حیدریان انتقال قطعی گردیده است که از طرف ایشان اعلام گردیده است سند مالکیت 
مزبور به علت جابجائی مفقود شده است و در حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد لذامراتب 
طبق تبصره 1 اصلاحی از ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. /)م الف 16580(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
 مهدی زارع شحنه

-----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظربه اینکه محمد علی کعبی اصل فرزند فاضل به موجب درخواست شماره 78135- 1402/12/02 با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی 16 از 2 از 3969 واقع در بخش 1 ثبت 
قم که در دفتر الکترونیکی شماره 139620330001004220 نام ایشان )محمد علی کعبی اصل( ثبت وسند مالکیت 
451692الف 95 صادر شده است که بعلت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده است ، لذا به استناد تبصره 
1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال 
و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. /آ )م الف 16582(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه یک قم
 مهدی زارع شحنه



دوشنبه-26 تیر ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 65768
ورزشی

تسلیم ولاسکو مقابل تفکرات مومنی مقدم؛

ایران قهرمان والیبال جوانان جهان شد

تیم ملی والیبال جوانان ایران با شکست ایتالیا با اقتدار و هشت برد متوالی قهرمان 
جهان شد و برای دومین بار روی سکوی نخست ایستاد.

براساس این گزارش ،بیست ودومین دوره مسابقات والیبال قهرمانی مردان زیر 21 
سال جهان که از 16 تیرماه در شهر منامه کشور بحرین آغاز شده بود، یک شنبه 

شب قهرمانی ایران به پایان رسید.
هشتمین و آخرین روز این مسابقات با هشت دیدار پیگیری خواهد شد که در 
مهمترین مسابقه تیم های ملی والیبال جوانان ایران و ایتالیا از ساعت 20:30 دقیقه 

به وقت تهران برای کسب مقام قهرمانی به مصاف یکدیگر رفتند.
شاگردان غلامرضا مومنی مقدم که تا پیش از این مسابقه، هفت برد متوالی به 
دست آورده بودند، در این دیدار سه بر دو به پیروزی رسیدند تا با اقتدار و هشت 

برد متوالی قهرمان جهان شوند و جام بیست ودوم را بدون شکست به دست آورند.
ملی پوشان جوان کشورمان در ست های دوم و سوم با امتیاز مشابه 25 بر 23 
مغلوب ایتالیا شدند، اما در ست های اول، چهارم و پنجم به ترتیب با امتیازهای 25 بر 
20، 25 بر 16 و 15 بر 9 ایتالیا مدافع عنوان قهرمانی جهان را از پیش رو برداشتند 

تا برای دومین بار مدال طلا و ارزشمند این رقابت ها را از آن خود کنند.
تیم جوانان ایران این مسابقه را با ترکیب عرفان نوروزی، مبین نصری، عرشیا 
سجاد  و  گلزاده  امیرمحمد  سپهری فرد،  شایان  حسین خانزاده،  پوریا  به نژاد، 

جلوداریان )لیبرو( آغاز کرد.
تیم ایران ست نخست را خیلی خوب شروع کرد به گونه ای که در امتیاز پنج بر یک 
به سود ایران، سرمربی ایتالیا وقت استراحت گرفت، اما این روند تا هفت بر یک ادامه 
یافت. در امتیاز 16 بر 9 سرمربی ایتالیا دومین وقت استراحت فنی خود را گرفت. در 
پوئن های بعدی ایتالیا عملکرد بهتر از خود نشان داد تا مومنی مقدم در امتیاز 19 بر 
14 به سود ایران وقت استراحت بگیرد. در امتیاز 20 بر 16 یونس جوان وارد زمین 
شد. در نهایت این ست 25 بر 20 به سود ایران به پایان رسید تا جوانان ملی پوش 
تنها دو گام تا قهرمانی فاصله داشته باشند. علی حق پرست هم در این ست برای 

ایران به بازی آمد.
عملکرد تیم ایتالیا در ست دوم به ویژه در حمله بهتر از ایران بود و اختلاف امتیاز 
دو تیم در امتیاز 16 بر 12 به چهار پوئن رسید. در امتیاز 21 بر 17 به سود ایتالیا، 
مومنی مقدم وقت استراحت گرفت تا از افزایش اختلاف جلوگیری کند. در ادامه تیم 
ایران اختلاف را کاهش داد تا در امتیاز 24 بر 23 به سود ایتالیا، سرمربی این تیم 
وقت استراحت بگیرد. در نهایت این ست 25 بر 23 به سود ایتالیا به پایان رسید تا 

فینالیست ها از نظر ست شماری یک بر یک برابر شوند.
در ست سوم بازهم تیم ایتالیا شروع بهتری نسبت به ایران داشت و در نهایت 25 بر 

23 به پیروزی رسید تا در ست شماری دو بر یک از ایران پیش بیفتد.
تیم ایران در ست چهارم با سرویس های خوب و دفاع  مناسب به بازی برگشت و با 
شکست 25 بر 16 ایتالیا، نتیجه ست را با اختلاف 9 امتیاز از آن خود کرد و مسابقه 

را به ست حساس پنجم کشید.
شاگردان مومنی مقدم ست پنجم را با امتیاز 15 بر 9 به سود خود خاتمه دادند 
تا در نهایت سه بر دو فاتح این دیدار حساس باشند و جشن قهرمانی را در منامه 

بحرین برپا کنند.
یکی از ویژگی های این مسابقه، تقابل تفکرات دو مدیر فنی تیم های والیبال جوانان 
ایران و ایتالیا بود که در یک سو خولیو ولاسکو برای ایتالیا با استفاده از همه تجربیات 
خود به میدان آمد و در طرف مقابل پیمان اکبری موفق به مهار این مربی سرشناس 

جهان شد.
تیم والیبال جوانان ایران با شکست ایتالیا علاوه بر کسب مقام قهرمانی این دوره از 
رقابت ها، جایگاه چهارم افتخارآفرینان این رقابت ها را نیز با سه مدال شامل دو طلا و 

یک برنز به دست آورد تا ایتالیا به رتبه پنجم سقوط کند.
تیم والیبال جوانان ایران ساعت سه بامداد دوشنبه 26 تیر شهر منامه را به مقصد 
ایران ترک می کند و ساعت 9:25 دقیقه صبح از طریق فرودگاه امام خمینی )ره( 

وارد تهران می شود.

وضعیت قرمز حساب بانکی قرمزپوش ها؛

 ماجرای پرداختی های هوادار
 حامی چیست؟

درحالی که اخیرا آژیر خطر خالی بودن حساب بانکی باشگاه پرسپولیس بلند شده 
است، رئیس سازمان خصوصی سازی در نامه ای اعلام کرد که همه قراردادهای 

بازیکنان و همچنین واریزی های هوادار حامی این باشگاه باید شفاف شود.
باز شد، حدود 350  بورس  به  پرسپولیس  پای  آنکه  از  ایسنا، پس  گزارش  به 
میلیارد تومان از محل فروش سهام این باشگاه به حساب این باشگاه واریز و قرار 
شد این مبلغ با نظارت و مجوز "کمیته مصارف"، سرمایه گذاری شود؛ در این راستا 
و بر اساس اخرین اطلاعات از 350 میلیارد تومان اولیه، 80 میلیارد تومان با مجوز 
کمیته مصارف، در همان ابتدا صرف پرداخت برخی بدهی های باشگاه پرسپولیس 
و برخی هزینه های جاری این باشگاه شد و در ادامه 270 میلیارد تومان در یکی 
بانک های کشور سپرده گذاری شد و باشگاه به پشتوانه این سپرده مبلغ 143 

میلیارد تومان  وام گرفت.
از طرف دیگر از بعد از سپرده گذاری تا به امروز باشگاه پرسپولیس معادل دو 
میلیون و 450 هزار یورو )بخشی از این ارز به دلار بوده است( از بانک مذکور وام 

ارزی گرفته تا به بازیکنان و مربیان خارجی خود پرداختی داشته است.
باشگاه پرسپولیس از محل سپرده 270 میلیارد تومانی خود در روزهای اخیر 40 
میلیارد تومان برداشت کرده و با این پول مطابات بازیکنان و مربیان خود مربوط به 
فصل گذشته را تسویه کرده است و حالا فقط 230 میلیارد تومان در حساب باشگاه 

موجود است.
از طرف دیگر باشگاه پرسپولیس از وام 143 میلیاردی خود، 105 میلیارد تومان 
به بانک بدهکار است و گفته می شود نتوانسته تعداد زیادی از اقساط خود را 
پرداخت کند و بابت وام های ارزی، درحال حاضر دو میلیون و 450 هزار یورو به 
بانک بدهکار است. حالا بانک قرار است از محل سپرده باشگاه، اقساط معوق 
مربوط به وام ارزی و ریالی را تسویه کند که اگر این موضوع اتفاق بیفتد با یک 
حساب و کتاب ساده مشخص می شود که پرسپولیس از مجموع 350 میلیارد 
تومان پولی که از فروش سهام به هوادارانش کسب کرده بود، امروز موجودی قابل 

دسترسی در اختیار ندارد.
اولتیماتوم قربان زاده به باشگاه پرسپولیس

در این راستا، حسین قربان زاده، رییس سازمان خصوصی سازی در نامه ای به رضا 
درویش، مدیرعامل پرسپولیس با موضوع ارسال قراردادهای بازیکنان و کادر فنی و 
واریزی های هوادار حامی، اعلام کرد: یک نسخه از همه قراردادهای بازیکنان و کادر 

فنی تیم را تا روز یکشنبه )25 تیر 1402( به این سازمان ارسال کنید.
در ادامه این نامه امده است: شنیده شده است که فردی به نام »محمد یوسفی« 
به عنوان یک هوادار حامی، مبالغی را به برخی از بازیکنان و کادر پرداخت کرده که 
لازم است لیست کاملی از این واریزی ها تهیه و ارسال کنید. هیچ گونه تراکنش و 
تبادل ریالی و ارزی نباید بدون ثبت حسابداری در واحد مالی انجام شود، در غیر 
این صورت تخلف محسوب می شود، همه درآمدها و هزینه ها باید قابل رهگیری در 

حساب باشگاه باشد.

پیشکسوت فوتبال کشورمان به انتقاد از ریخت وپاش ها و پرداخت های بدون ضابطه 
به فوتبالیست ها از بیت  المال پرداخت.

براساس این گزارش ،حواشی فصل  نقل وانتقالات تمامی ندارد و قانون سقف بودجه 
هم نتوانسته ترمز نجومی  شدن قراردادهای فوتبال را بگیرد. به طوری که امسال 
صحبت از قرارداد 100 میلیاردی است و کف قراردادها به 20 میلیارد رسیده است. 
ریخت وپاش باشگاه های فوتبال از بیت المال، حساسیت نهادهای نظارتی و اعتراض 
مردم و البته سایر قهرمانان ورزشی را به همراه داشته است. هر چند فدراسیون 
فوتبال با قانون سقف بودجه به دنبال کنترل حیف ومیل ها بود اما این اتفاق رخ نداد 
و برعکس بهانه ای شد تا بازیکنان حریص تر از قبل به دنبال بیشتر کردن صفرهای 
قراردادهایشان باشند، قراردادهایی که از جیب مردم و هواداران فوتبال بدون هیچ 
ضابطه و متر و معیاری به جیب شان می رود. در گفت وگو با حسن روشن، پیشکسوت 
فوتبال کشورمان به ریشه یابی چرایی حاشیه های فصل نقل وانتقالات پرداخته شده 

است.
آقای روشن، سه هفته دیگر فصل جدید لیگ برتر فوتبال آغاز می شود و 
این روزها هم شاهد روزهای داغ نقل وانتقالات هستیم، آن هم با رقم هایی که 
انگار قرار است هر سال نجومی تر شود. در ابتدا می خواهیم نظرتان را درباره 
قانون سقف بودجه بدانیم. قانونی که قرار بود جلوی ریخت وپاش فوتبالی ها 
را از بیت المال بگیرد اما در عمل این قانون بهانه ای برای افزایش مبلغ قرارداد 

فوتبالیست ها شده است.
همیشه چنین صحبت ها و قوانینی بوده اما اجرای آن مهم است. الان فدراسیون 
فوتبال با چه ابزاری و چطور می خواهد بر اجرای قانون سقف بودجه نظارت کند و 
آن را کنترل کند. معتقدم به جای اینکه فدراسیون فوتبال چنین قانونی را وضع کند، 
باشگاه ها باید چنین قانونی برای خودشان داشته باشند. به عقیده من جایی که 
بودجه را تامین کند باید یک رقم را تصویب کند، الان بیشتر باشگاه های لیگ برتری 

دولتی هستند. با توجه به اینکه اغلب تیم ها از بودجه دولتی استفاده می کنند، باید بر 
اساس یک برنامه ریزی و بررسی شرایط تیم ها یک رقم به عنوان بودجه و سقف قرارداد 

تصویب شود و مدیران این تیم ها ملزم به اجرای آن باشند.
به عنوان مثال همه تیم های دولتی سقف قرارداد 10 میلیارد را بگذارند و هر کسی 
دوست دارد بماند؛ هر کسی نمی خواهد بماند، برود. سقف قرارداد را هم کمیته فنی 
و مدیرعامل باشگاه تعیین کنند. مدیرعامل باشگاه با توجه به اینکه فوتبالیست نبوده  

نمی تواند روی بازیکن قیمت بگذارد. 
صحبت از سقف قرارداد کردید اما آن سقف هم با پول هایی که خارج از 
قرارداد داده می شود، زیر پا گذاشته می شود؛ به خصوص این که در چند فصل 
اخیر با پدیده ای به نام هواداران متمول روبرو هستیم که به برخی بازیکنان 
خارج از قرارداد، پول های هنگفت و حتی بیشتر از رقمی که روی کاغذ قرارداد 
می آید، پرداخت می شود و به عنوان یکی از راه های دور زدن قانون سقف 

بودجه استفاده می شود. 
قطعا اجرای این قانون خیلی سخت است؛ به خصوص اینکه پول های خارج از 
قرارداد به صورت زیرمیزی، توکشویی و... هم به بازیکن پرداخت می شود. موضوع 
هواداران متمول به تیم ضربه می زند و جز خراب کردن جو تیم اثر دیگری ندارد، اینطور 

حمایت هایی به دوستی خاله خرسه می ماند.
اگر هواداران متمولی هستند که علاقه مند به استقلال، پرسپولیس، سپاهان یا تیم 
دیگری هستند می توانند پولشان را برای ساخت ورزشگاه، کمپ، سالن و ... برای 
باشگاه هزینه کنند. این یعنی کمک به باشگاه، کمک کردن اینطور نیست که چون 

این هوادار متمول، من را دوست دارد، زیرمیزی بدهد و تیم را به هم بریزد.
همان طور که اشاره کردید چنین مسائلی به تیم ضربه می زند و اختاف و 
تبعیض به وجود می آورد. زمانی که شما هم بازی می کردید چنین مسائلی بود؟
یک خاطره در این باره نقل می کنم. زمانی که در استقلال بازی می  کردم، یک 

بی ام و به من جایزه دادند و با این اتومبیل که این مدلش تازه وارد کشور شده بود، به 
تمرین رفتم، آن زمان همه بازیکنان پیکان داشتند. هر تمرین ما در زمین دیهیم، 2، 3 
هزار تماشاچی داشت و من هم جوان بودم و می خواستم با ماشین نو پز بدهم. بعد از 
تمرین رایکوف من را خواست و به من گفت که از فردا دیگر با این اتومبیل سر تمرین نیا 
و اگر نمی توانی این کار را کنی خودت دیگر سر تمرین نیا. آن موقع من حسن روشن 
بودم اما رایکوف برای اینکه تفاوتی در تیم نباشد، معتقد بود که نباید با این اتومبیل 

مدال بالا سر تمرین بروم.
کار رایکوف درست است. نه اینکه یک هوادر پولدار به باشگاه بگوید چون حسن 
روشن را دوست دارم، به این بازیکن می خواهم پول بیشتری از قرارداد بدهم. آن 
هوادار متمول نباید با این کار سقف قرارداد و بودجه را بشکند و سبب شود باشگاه 
قانون شکنی کند. او می تواند با همان پول برای باشگاهی که دوست دارد ورزشگاه 
بسازد و ورزشگاه را هم به نام او بگذارند. به این کار کمک می گویند اما همان طور که 
گفتم اگر یک نفر به یک یا چند بازیکن جدا از قرارداد پول بدهد، تیم را خراب کرده 

است.
فوتبال ایران اما از جنس مدیران و مربیانی مانند رایکوف خالی شده که 
جلوی این هواداران پولدار را بگیرد. امروز مربی و مدیر دنبال چنین افرادی 
متمولی می گردند تا با دادن پول بیشتر به یک بازیکن با او قرارداد ببندند و با 
عکس یادگاری که می گیرند، خودشان را پیش هواداران عزیز کنند. حتما رقم ها 
هم به گوشتان خورده است، صحبت از قرارداد ۹۵ میلیاردی است. با این ارقام 
اگر نسل شما الان بازی می کرد، نباید کمتر از ده برابر این مبلغ را با توجه به 

فاصله نجومی که از نظر کیفیت با این بازیکنان دارید، می گرفتید.
معتقدم عدم مدیریت، چنین بلبشویی را به وجود آورده است، اصلا به این بازیکن 
بگویند روی کاغذ بنویس 10 میلیارد؛ آیا می تواند بنویسد؟ آن زمان ما اصلا به پول 
با  با عشق و علاقه بازی می کردیم. یک مسافرت می خواستیم  فکر نمی کردیم؛ 
خانواده برویم با توجه به پول کمی که در فوتبال آن زمان می دادند باید 6ماه پس انداز 
می کردیم و چیزی نمی خوردیم تا این سفر را بتوانیم برویم. الان هم نوش جانشان، 
حسادتی نداریم اما حیثیت فوتبال ما از دست رفته است، فوتبال با پول خراب می شود 
اما درست نمی شود. کاش همه این پول، این 80، 90 میلیارد گیر تنها بازیکن می آمد، 
این در حالی است که بین مدیرعامل، سرپرست، سرمربی، دلال و ... هم از این پول 

سهم برمی دارند.
  وکیل علیرضا بیرانوند هم در یک برنامه تلویزیونی در واکنش به اینکه چرا 
دروازه بان پرسپولیس دنبال پول است، گفته بود»عشق و تعصب به تیم ها 

مربوط به دهه ۶۰ است و الان زندگی خرج دارد!«
به نظرم او خیلی فهمیده است که این حرف را زده است. عیبی ندارد، این نگاه 
غلط است. این کارهای غلط همه چیز را به هم زده است. اگر هزینه زیاد می شد اما 
چیزی خراب نمی شد. بحثی نداشتیم. همه جا دنیا در فوتبال خرج می کنند؛ اما 
اینجا هزینه هم زیاد می شود و همه چیز خراب تر می شود چون پول و بودجه در مسیر 

درست خرج نمی شود.
یک مثال بزنم. آکادمی استقلال که بودم اجازه نمی دادم از بازیکن پول بگیرند و با 
مربیان هم قرارداد خوبی می بستیم تا بچه های مستعد را بدون دغدغه تمرین بدهند 
و آنها رشد کنند. به همین خاطر با بازیکنی که رایگان آموزش می دید، نمی گذاشتم 
قرارداد یک ساله ببندند. می گفتم وقتی در این تیم رشده کرده است باید از نظر روانی، 
روحی و تعصبی، بدهی شان را بدهند و بعد به یک تیم جدید بروند. آندو، مجتبی 
جباری و خیلی دیگر بازیکنانی بودند که از آکادمی استقلال بالا آمدند و به ترکیب 

بزرگسالان اضافه شدند.

واکاوی قراردادهای نجومی و بدون ضابطه فوتبال در گفت وگو با حسن روشن:

میلیاردی پول می گیرند اما سواد نوشتنش را ندارند

مهاجم اسبق استقلال گفت: طوری رفتار می کنند که فکر 
می کنیم می خواهند استقلال منحل شود.

علیرضا اکبرپور در گفت وگویی، در خصوص شرایط تیم 
رخش خودرو تبریز در مسابقات لیگ دسته سوم فوتبال 
کشور، اظهار داشت: داوری ها واقعا مشکل دارند. به خاطر 
تیم های تهرانی در خانه خودمان داوران علیه خودمان سوت 

می زنند. از صدر جدول تیم ما را پایین کشیدند.
به جای تیم بستن باید حواسمان به داوران باشد!

وی افزود: شاید به جای تیم بستن باید حواسمان به داوران 
باشد. داوران کنار آفساید نمی گیرند، بیرون از خط پنالتی 
را  بازیکن حریف توپ  اعلام می کنند و... افتضاح است. 
درون دروازه با دست بیرون انداخته، پنالتی نگرفتند. داور 
رفته با کمک خودش صحبت کند، نیمکت حریف حمله 
کرده که اجازه ندهند بگوید پنالتی است. بعد از آن هم بازی 
را نیمه تمام گذاشتند و بیرون رفتند! داور را هل دادند، او در 
گزارش نوشته که از تیم ما این کار را کرده اند و امنیت جانی 
نداشته است. در صورتیکه از تیم ما نبودند چون ما نیازی 

نداشتیم برویم جلوی صحبت او با کمک داور را بگیریم!
سرمربی رخش خودرو گفت: 3 هفته پیش صدر جدول 
بازی ها  اول  از  هستیم.  پنجم-ششم  رتبه  در  الان  بودیم 
داوری ها مشکل داشته، 15 گل خوردیم 10 گل پنالتی 
بوده، دقیقه 90 پنالتی هایی می گیرند که شاخ در می آوریم! 
تیم ما از نظر شخصیت و فنی شرایط خوبی دارد. از نظر 
داوری ها  ولی  نداریم  مشکلی  زنوزی  حضور  با  هم  مالی 
خیلی ما را اذیت کرده است. 2 بازی مانده و کار به اما و اگر 
کشیده شده است. به خاطر بازیکن غیرمجاز، 3 تیم شکایت 

کردیم. به آن 2 تیم امتیاز را دادند به ما ندادند! 

هوادار استقلال تحمل پنجمی ندارد
مهاجم اسبق استقلال در خصوص صحبت های جواد 
نکونام و انتقادات او از شرایط فعلی آبی ها، گفت: استقلال 
تیمی نیست که برای پنجمی بسته شود. در این شرایط 
هوادار تحمل این موضوع را دیگر ندارد. باید این تیم برای 
قهرمانی بسته شود. انتظار هوادار هم کمتر از این نیست. 
سال قبل و سال های قبل آن مشکلات را به وجود آوردند. 
همیشه مشکل مدیریتی و مالی گریبانگیر استقلال است. 

الان هوادار تحمل پنجمی را ندارد.
وی تصریح کرد: هوادار این وسط مظلوم است و نمی داند 
را  این شرایط  نباید  بزرگی مثل استقلال  تیم  چکار کند. 
داشته باشد. خداراشکر تراکتور صاحبی دارد. زنوزی پشت 

این تیم هست و حمایت می کند ولی استقلال هم باید مانند 
پرسپولیس حمایت شود. هر دو تیم برای دولت هستند. اگر 

نمی توانند کاملا تیم را به بخش خصوصی واگذار کنند.
انگار می خواهند استقال را منحل کنند

اکبرپور در مورد اینکه طی حدود یک سال تیم مدیریتی 
استقلال چهار بار دستخوش تغییر شد، گفت: به این شرایط 
عادت کرده ایم. در بدنه دولت و ارگان ها افرادی را داریم که 
نسبت به رنگ تیم رقیب نزدیک تر هستند. سعی می کنند 
این  استقلال  برای  برعکس  ولی  کنند  کمک  تیم  آن  به 
شرایط وجود ندارد. همیشه مشکل درست می کنند. قبلا 
در مصاحبه های وزیر ارتباطات یا افراد دیگر این را دیده ایم. 
استقلال چکار کرده است؟ ما در دولت و نهادهای دیگر 

قدرت آنچنانی نداریم که به کمک باشگاه بیایند. طوری 
رفتار می کنند که فکر می کنیم می خواهند استقلال منحل 
شود. وی افزود: مدام مدیر عوض می شود، این می رود و آن 
می آید. اگر خوب نیست چرا منصوب می کنید؟ اگر خوب 
است چرا عزل می کنید؟ یکبار یک تصمیم درست و عاقلانه 
بگیرید. استقلال هم هوادار دارد. حداقل 15 میلیون نفر 
گاهی  و  هستند  ناراحت  می دهند،  پیام  من  به  هستند. 
اما  را درک می کنیم  ما، هواداران  بدوبیراه هم می گویند. 
کاری از دست من پیشکسوت بر نمی آید. اصلا پیشکسوت 
را کنار می گذارند. این ها عادی شده اما باید نگاهی هم به 

این تیم داشته باشند. 
استقال از کشور غاصب نیامده

برای  نیامده،  غاصب  کشور  از  استقلال  گفت:  اکبرپور 
همین کشور است. بازیکنانش هم برای همین سرزمین 
هستند و برای این کشور زحمت می کشند. اگر فوتبال ما 
در سطح باشگاهی آبرویی داشته باشد، استقلال پرچمدار 
است. استقلال است که در آسیا درخشیده و آبروداری کرده 
تا ایران هم در فوتبال باشگاهی قاره قهرمانی داشته باشد. ما 
نمی گوییم اگر پرسپولیس را دوست دارید، از این تیم دست 
بکشید. نه، تیم محبوب تان را دوست داشته باشید. هیچ 
ایرادی ندارد ولی وقتی جایی هستید که برای 2 باشگاه باید 
تصمیم گیری کنید، نباید فردی نگاه کنید. باید همه چیز 
مساوی باشد. هوادار تیم تان باشد ولی وقتی در راس کار 
مدیر می شوید، فراموش نکنید که برای کل فوتبال ایران 
مدیر هستید. برای کل جامعه باید بی طرف باشید. برای 
تیم های شهرستانی هم باید نگاه منصفانه و بدون طرفداری 

باشد.

علیرضا اکبرپور: 

طوری رفتار می کنند که انگار می خواهند استقلال منحل شود

تیم بسکتبال دختران زیر 16 سال ایران با قبول شکست برابر فیلیپین در فینال 
مسابقات کاپ آسیا، برای نخستین بار در تاریخ بسکتبال بانوان کشور در آسیا 

نایب قهرمان شدند.
براساس این گزارش ،تیم بسکتبال دختران زیر 16 سال ایران رقابت های کاپ 
آسیا دیویژن B را با چهار پیروزی در مراحل مقدماتی  و نیمه نهایی پشت سر 
گذاشت و با شکست 83 بر 60 در برابر فیلیپین در دیدار فینال، نایب قهرمان 

آسیا شدند.
تیم بسکتبال دختران زیر 16 سال ایران برای اولین بار به عنوان یک تیم بانوان 
ایرانی در رقابت های آسیایی در این رشته عنوان نایب قهرمانی را به ارمغان آوردند.
ابن تیم که با شایستگی مالزی، سنگاپور و گوام را در مرحله گروهی شکست داد 
در برابر هنگ کنگ در مرحله نیمه نهایی پیروز شد و یکشنبه شب در دیدار پایانی، 

نتیجه را به فیلیپین واگذار کرد.
زهرا بازوبندی با 11 امتیاز، 7 ریباند و 6 پاس گل بهترین بازیکن ایران بود.

ترکیب تیم ملی بسکتبال دختران زیر 16 سال ایران در این رقابت ها را بازیکنان 
زیر تشکیل دادند:

مبینا  یزدانی،  زارعی، زهرا  بازوبندی، زهرا  زمانی، غزل جعفری، زهرا  غزل 
رحیمی، فاطمه جعفری، هانیه حسینی، هلیا هودنه، مائده مریدی، فاطمه 

دریساوی زاده و عسل فائز
سروه ضرغامیان سرمربی، نیکا بیک لیک لی مدیر فنی، شیوا خرمشاهی 
سرپرست، ملک مهاجر کرمانی مربی و آرمن الله وردیان مشاور فنی به عنوان 

اعضای کادر فنی حضور داشتند.
فتانه ملک نایب رئیس بانوان فدراسیون نیز این تیم را همراهی کرد.

تیم ملی بسکتبال دختران زیر 16 سال ایران ساعت 4 بامداد 27 تیرماه از 
طریق فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( وارد کشور می شود.

با قبول شکست برابر فیلیپین صورت گرفت :

تاریخ سازی دختران بسکتبالیست ایران با نایب قهرمانی در آسیا

وزن   10 در  مدال   10 با  ایران  جوانان  فرنگی  کشتی  تیم 
گزارش  این  براساس  یافت.  دست  آسیا  قهرمانی  به عنوان 
حالی  در  آسیا  قهرمانی  جوانان  فرنگی  کشتی  ،رقابت های 
روزهای 24 و 25 تیرماه در شهر امان، پایتخت اردن برگزار شد 
که فرنگی کاران کشورمان با کسب 5 مدال طلا، یک نقره و 4 
برنز ضمن کسب عنوان قهرمانی، در تمامی اوزان نیز صاحب 
مدال شدند. برای تیم ایران محمد عشیری در ون 60 کیلوگرم، 

اهورا بویری در وزن 67 کیلوگرم، ابوالفضل چوبانی در وزن 87 
کیلوگرم، امیررضا اکبری در وزن 97 کیلوگرم، فردین هدایتی 
میری  محمدمهدی  سید  طلا،  مدال  کیلوگرم  وزن 130  در 
در وزن 72 کیلوگرم مدال نقره، علی احمدی وفا در وزن 55 
کیلوگرم، رضا قیطاسی در وزن 63 کیلوگرم، علیرضا عبدولی 
در وزن 77 کیلوگرم و یاسین یزدی در وزن 82 کیلوگرم مدال 
برنز کسب کردند. در رده بندی تیمی، ایران با 205 امتیاز و با 

اقتدار کامل به عنوان قهرمانی دست یافت. تیم های ازبکستان 
با 180 امتیاز و قزاقستان با 170 امتیاز در جایگاه های دوم و 

سوم قرار گرفتند.
رده بندی تیمی:

1- ایران 205 امتیاز 2- ازبکستان 180 3- قزاقستان 170
4- قرقیزستان 141 5- کره جنوبی 87 6- هند 71 7- چین 

70 8- ژاپن 64

با ۱۰ مدال در ۱۰ وزن ؛

فرنگی کاران جوان ایران بر بام آسیا ایستادند
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ریشه اختاف در میدان آرش چیست؟

 آرش نیازمند کمان دیپلماتیک ایرانی

سال ها از اکتشاف میدان مشترک گازی آرش در پیچیده ترین جغرافیای سیاسی جهان 
می گذرد و حل اختلاف های مرزی، نیازمند کمان دیپلماتیک ایرانی و نگاه برد-برد است 

تا »میدان آرش« آرش بماند. 
میدان مشترک گازی آرش در شمال خلیج فارس، در پیچیده ترین جغرافیای سیاسی 

دریایی جهان میان کشورهای ایران و کویت واقع شده است.
ذخیره درجا گاز طبیعی میدان آرش حدود 20 تریلیون فوت مکعب و ذخیره نفت خام 
درجای این میدان نیز نزدیک به 310 میلیون بشکه برآورد می شود که سهم ایران را حدود 
40 درصد تخمین زده اند. عدم توافق میان ایران و کویت موجب شده است تا سرنوشت 

بهره برداری از میدان آرش در هاله ای از ابهام قرار بگیرد.
پیچیدگی های جغرافیای سیاسی در شمال خلیج فارس، مسائل تکنیکی و فنی بسیار 
زیاد، همینطور اختلاف حقوقی و برداشت های متفاوت از قوانین بین المللی و دریایی 

موجب شده است که اختلافات بر سر این میدان انرژی مهم برطرف نشود.
در مقاطعی دولت کویت و در زمان هایی دولت ایران به دنبال آغاز بهره برداری از ذخایر 
امضای  و عدم  برطرف نشدن اختلافات  به دلیل  بود که  این منطقه حساس  انرژی 

قراردادی دوجانبه به بعدها موکول شده است.
متأسفانه تسلط بریتانیا در قرن های 19 و 20 در منطقه خلیج فارس منجر به آن شده 
که شکل گیری برخی کشورهای منطقه همراه با به وجود آمدن اختلافات متعدد و 
استخوان های لای زخم شود، به گونه ای که ده ها اختلاف مرزی و دریایی مختلف میان 
کشورهای حوزه خلیج فارس وجود دارد و میدان آرش یکی از آن ده ها مورد اختلافی 
است. هرچند کشورهای منطقه تلاش دارند با کاهش تنش ها و تداوم اصل توسعه روابط 

به دنبال حل و فصل اختلافات و گسترش همکاری ها حرکت کنند.
از سویی قطع روابط 7 ساله ما با عربستان منجر به آن شد در مقاطعی دولت کویت با سو 
استفاده از این تنش ایران با سعودی ها بر سر میدان آرش، با ریاض هم پیمان شده تا توان 

دیپلماتیک خود را برای حل مسئله شان با ایران ارتقا دهند.
باید توجه داشت به لحاظ فنی و با در نظر گرفتن میزان محاسبه پهنه سواحل دریایی 
در مقاطع مختلف زمانی از 3، 6 تا 12 مایل و نیز در نظر گرفتن جزیره های خارک ایران و 
»فیکله« کویت و همچنین وجود منطقه مشترک بی طرف میان کویت و عربستان، تفاهم 
بر سر میدان آرش را دچار پیچیدگی های گسترده کرده است. به عبارتی به گفته برخی 

کارشناسان پیچیده ترین جغرافیای سیاسی در کل دریاهای جهان را داراست.
وجود منطقه بی طرف میان کویت و عربستان در جنوب کویت و مشرف بر میدان گازی 
آرش که دستپختی از سوی انگلیسی ها برای گذاشتن یک چوب لایه چرخ در منطقه 

است، منجر به افزایش مشکلات فنی در منطقه شده است.
هر چند مسلماً کشور ما که پس از 7 سال تنش های خود را با سعودی ها کاهش داده 
است و نیز دولت های عربستان و کویت علاقه ای به افزایش تنش ندارند، اما این به معنای 
آن نیست که همه اختلافات با تنش زدایی برطرف می شود. مهم آن است که طرفین 

بتوانند مسائل خود را به شکل دیپلماتیک و دوستانه و با ادله فنی حل کنند.
از سویی برخی کشورها برای حل و فصل اختلافات خود به دادگاه بین المللی یا همان 
دادگاه لاهه رجوع می کنند لیکن به نظر می آید کشور ما به دلیل داشتن تاریخ و ریشه 
کهن در منطقه تمایل دارد دوستانه و با نگاهی برد-برد و با تشکیل کمسیون های مشترک 

فنی و کارشناسی موضوع را حل کند.
هرچند برخی مقامات و کنشگران سیاسی در کشورهای کویت و یا عربستان با برخی 
گفتگوها و مصاحبه هایی که در رسانه ها و فضای مجازی منتشر می کنند، به عمد یا غیر 
عمد منجر به بروز تنش های رسانه ای و حتی دیپلماتیک می شوند اما با درایت مسئولین و 

خبرگان سیاسی کشور این موضوع نیز قابل مدیریت است.
باید توجه داشت ده ها سال از اکتشاف میدان مشترک گازی آرش در پیچیده ترین 
کویت  و  ایران  میان  مرزی  اختلاف های  حل  و  می گذرد  جهان  سیاسی  جغرافیای 
نیازمند کمان دیپلماتیک ایرانی و نگاه برد برد است تا »میدان آرش« آرش بماند و 

شکوفا شود.
تاش ها و ادعاهای سریالی کویتی ها

در طول سال های اخیر کویت با استفاده از نتایج لرزه نگاری انجام شده توسط شرکت 
شل، خط مرز جدیدی تعیین کرده است که مدعی هستند بر اساس آن کل ساختمان 
میدان آرش در بخش عربی قرار می گیرد، اما این خط مرز تاکنون توسط ایران پذیرفته 

نشده است.
همچنین در مارس 2022 کویت و عربستان سعودی قراردادی برای تقسیم منابع 
میدان گازی آرش امضا کردند که اعتراض ایران را برانگیخت. وزیر خارجه کویت در پاسخ 
اعلام کرد که میدان گازی آرش، یک میدان 3 جانبه بین کویت، عربستان و ایران است. 
اما در ماه های اخیر و با تسریع روند عادی سازی روابط ایران و عربستان این امید شکل 
گرفت که دو کشور در کنار حل مشکلات مختلف، راه حلی نیز برای بهره برداری از این 

میدان انرژی در خلیج فارس پیدا کنند.
»سعد البراک« وزیر نفت کویت در اظهاراتی مدعی شد که این کشور و عربستان سعودی 
درباره میدان نفتی و گازی آرش )الدوره( از حق انحصاری برخوردارند و از ایران خواست 
که اقدام به تعیین مرزهای دریایی خود و اثبات ادعای خود در قبال این میدان گازی 
کند. اظهارات وزیر نفت کویت در حالی مطرح شده که »احمد ناصر المحمد الصباح« 
وزیر خارجه سابق کویت پیش از این )نهم فروردین 1401( گفته بود: میدان گازی الدوره 

)آرش(، یک موضوع 3 جانبه بین ایران، کویت و عربستان است.
واکنش کنعانی به مباحث مطرح شده درباره میدان نفتی و گازی آرش

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه درباره میدان گازی آرش و ادعای عربستان 
و کویت گفت: در چارچوب گفت وگوهای دوجانبه با مقامات دولت کویت در حال پیگیری 
این موضوع هستیم. این موضوع به همراه تحدید حدود دریایی، از موضوعات مورد 
مذاکره ایران و کویت بوده است و آخرین دور مذاکرات حقوقی و فنی در این خصوص 
در 22 اسفند 1401 در تهران بین هیأت های ایرانی و کویتی در سطح مدیران ارشد 

وزارتخانه های خارجه دو طرف، برگزار شد.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: موضوعات مربوط به حدود دریایی و بهره برداری 
حسن  اصل  و  مشترک  منافع  دادن  قرار  مدنظر  با  مشترک،  هیدروکربنی  منابع  از 
همجواری با همه همسایگان از جمله کویت، همواره مورد توجه جمهوری اسلامی 

ایران بوده است.
میدان آرش پیچیده ترین شرایط فنی و جغرافیایی جهان را دارد

پیروز مجتهدزاده استاد ژئوپولیتیک و جغرافیای سیاسی در گفتگویی و در خصوص 
اختلاف های مرزی بر سر میدان گازی مشترک آرش در شمال خلیج فارس، گفت: بر 
اساس مطالعاتی که انجام داده ام به دلایل مختلف دشواری ها و پیچیدگی های فنی و 
جغرافیایی منطقه شمال خلیج فارس، تقریباً از تمامی مناطق دریایی جهان، مشکل تر 

و پیچیده تر است.
وی افزود: تصور نکنید مشکلاتی که میدان مشترک گازی آرش به وجود آمده است 
این مشکلات  اگر چه چنانچه طرفین بخواهند می توانند  مشکلات سیاسی است. 
تکنیکی، فنی و جغرافیایی را به مشکلات سیاسی تبدیل کنند. در آن صورت به کلی 

مشکل غیرقابل حل خواهد شد.
این کارشناس ارشد مسائل خلیج فارس تاکید کرد: فقط و فقط چگونگی ترسیم 
مرزهای آبی آب های ساحلی و نحوه واقع شدن جزایر گوناگون از کشورهای مختلف 
و نیز بحث های تکنیکی جغرافیایی در آن منطقه فراوان است و در آن جمع شده 

است.
مجتهد زاده اظهار داشت: در 60 سال گذشته توافقی صورت نگرفته هر چند به طور 
موقت توافق های مشروط حاصل شد ولی مشکل حل نشده است. به عبارتی دیگر 
اختلافات میان ایران و کویت در مورد میدان گازی آرش جدید نیست. در حقیقت این 
مساله با کشف این میدان گازی در سال 1963 خودنمایی کرد که حدود 60 سال پیش 

بود.
وی بیان کرد: وقتی دولت کویت تصمیم گرفت این میدان گازی بسیار عظیم را مورد 
بهره برداری قرار دهد که همسایگانی خود را در آن سهیم می دانند مورد اعتراض واقع 

شد، در نتیجه دولت کویت اقدامات خود را متوقف کرد.

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز :

مجریان انتخابات با سلیقه قانون را تفسیر نکنند

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با اشاره به مجریان و ناظران انتخابات بیان داشت: 
مجریان و ناظران باید ساز و کار مناسبی برای تحقق منویات ایشان در خصوص 
امنیت، سلامت، مشارکت و رقابت در انتخابات را فراهم کنند. برای آن لازم است مر 

قانون را نه با تفسیر مضیق بلکه تفسیر قانع کننده برای مردم اجرا کنند.
حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی دبیرکل جامعه روحانیت مبارز در خصوص 
انتخابات امسال، گفت: به همه فعالان سیاسی توصیه می کنم که واقع بین بوده و با 
مسائل خوش بین برخورد کرده و آنها را بدبینانه تحلیل نکنند، تا انسجام ملی حفظ 

شده و کشور به جلو حرکت کند.
وی افزود: به دنبال انسجام ملی، اقتدار ملی تولید می شود و با اقتدار ملی هم 
مشکلات داخلی راحت تر حل می شود. از سویی دشمنان مأیوس شده و متوجه 
خواهند شد که به راحتی نمی توانند در برابر انقلاب سنگ اندازی کنند. فکر می کنم 
که لازم است که مسائل را از زاویه دید گروهی و جناحی مشاهده نکرد، بلکه آنها 
را جامع تر بنگریم. پورمحمدی با اشاره به وضعیت اصولگرایان اظهار داشت: در 
خصوص اصولگرایان باید گفت که لازم است از تفرقه فاصله بگیرند. آنها می گویند 

که مواضع و آرمان هایمان مشترک است و به یک اصول یگانه و واحد اعتقاد داریم، 
پس ضروری است عملًا یکی شویم و تلاش کنیم تا جایی که می شود انسجام داشته 
باشیم زیرا با کمک وحدت، مردم نسبت به آینده خوشبین می شوند و تفرقه میان ما 

اصولگرایان در فهم اجتماعی تأثیر می گذارد.
ضرورت داشتن راهکار مشترک میان اصولگرایان

وی ادامه داد: در عین حال لازم است به جای داشتن صرف آرمان ها و اهداف 
یکسان، راهکار مشترک هم داشته باشیم و تلاش کنیم در میدان واقعی و حقیقی 
پیروز شده و از فضای رانتی و حذف دیگران فاصله بگیریم، زیرا با حذف دیگران نه 

جامعه و نه ما پیروز خواهیم بود.
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز تاکید کرد: وقتی در یک میدان واقعی پیروز شویم 
انسان به یک باور اجتماعی رسیده و دارای انرژی و توانایی خوبی برای تحقق اهداف 

خواهد شد و این یک مسئله جدی است که عرض کردم.
اصاح طلب ها ایستادگی بر مواضع امام را در عمل ثابت کنند

وزیر اسبق دادگستری، با اشاره به گروه های منتسب به اصلاح طلب بیان داشت: 

به گروه های دیگر بخصوص اصلاح طلبان که در فضای سیاسی فعال هستند و 
همیشه حرفشان این است که پیرو خط امام بوده و بر این موضوع پافشاری دارند، 
توصیه می کنم بر خط امام ایستادگی کنند. آنان فقط نگویند پیرو خط امام هستیم 
بلکه در عمل باید آن را ثابت کنند زیرا مواضع امام در سیاست خارجی و داخلی 
مشخص است؛ اگر بر اصولگرایان انتقاد هم دارند اما از امام و مواضع ایشان عدول 
نکنند این در حالی است که آنها در مقابل هجمه ای که بر امام می شود، سکوت 

می کنند.
خیلی از گروه ها امکان حضور در انتخابات را خواهند داشت

پورمحمدی با تحلیل دیگر گروه های سیاسی کشور، اذعان داشت: در فضای 
سیاسی کشور گروه ها و افرادی هستند که نه اصولگرا و نه اصلاح طلب هستند و 
با نام های مستقل و غیرمستقل در کشور حضور دارند. اشکالی ندارد آنها به میدان 
بیایند، اما ضرورت دارد به قانون التزام داشته باشند زیرا بحث جدی ما احترام به 

قانون است.
وی با اشاره به بیانات رهبری انقلاب در ابتدای سال در خصوص انتخابات، گفت: 
همه افکار و جریانات، عناصر و افراد با احترام به قانون می توانند در انتخابات حضور 
جدی داشته باشند. در عین حال با بیانات رهبری و تأکیدات ایشان که ابتدای سال 
فرمودند حس می کنم همه گروه ها امکان حضور جدی در انتخابات را خواهند 

داشت.
افزایش مشارکت در انتخابات پیروزی همه است

وزیر کشور دولت نهم، با اشاره به مجریان و ناظران انتخابات بیان داشت: مجریان 
و ناظران باید ساز و کار مناسبی برای تحقق منویات ایشان در خصوص امنیت، 
سلامت، مشارکت و رقابت در انتخابات را فراهم کنند. برای آن لازم است مر قانون را 

نه با تفسیر مضیق بلکه تفسیر قانع کننده برای مردم اجرا کنند.
وی ادامه داد: هرچند خود را حق بدانیم اما با سلیقه قانون را تفسیر نکنیم. اگر 
منطق حقوقی و افکار عمومی تفسیر ما را نمی پذیرد، بر آن اصرار نکنیم زیرا بر ضد 
خودش تبدیل می شود؛ لذا لازم است مجریان قانون با تفسیر شفاف و قابل دفاع و 
اقناع کننده عمل کنند، در این صورت یک فضای انتخاباتی با نشاط به وجود می آید 

و فعالان انتخاباتی مشارکت بیشتری از طیف های مختلف خواهند داشت.
پورمحمدی با تاکید بر ضرورت افزایش مشارکت در انتخابات، گفت: اگر مشارکت 
در انتخابات بالا برود همه پیروز هستند. در نتیجه کسی فکر نکند اگر من و تیم و 
جناحش اکثریت را نیاورد شکست خورده است. چون امروز باید به پیروزی ملت و 
کشور و انقلاب، مردم و حل مشکلات آنها فکر کنیم. امروز ایجاد مجلس مقتدر و حل 

مشکلات مردم در گرو مشارکت بالا است.
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با تاکید بر اینکه حل مشکلات مردم با بیانی شفاف و 
مستدل و با برنامه روشن و پاسخگو میسر است، خاطرنشان کرد: در جامعه روحانیت 
تأکیدمان بر مشارکت بالا در انتخابات، تحمل اجتماعی، احترام به دیگران و شنیدن 

نظرات و نقد یکدیگر است.

سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه شورای نگهبان 
با وسعت نظر بیشتری در قبال کاندیداهای رقیب عمل خواهد 
درون جناحی  رقابت  شرایطی  چنین  در  کرد:  اظهار  کرد، 
اصولگرایان بی معناست چراکه پیروزی جریان انقلابی بسیار 

دشوار و بلکه دست نیافتنی خواهد شد. 
طی  مصباحی مقدم  غلامرضا  والمسلمین  الاسلام  حجت 
سخنانی با تبیین دیدگاه و رویکرد کلی جریان اصولگرایی درباره 
انقلاب  رهبری  امسال  اینکه  کرد:  اظهار  مجلس،  انتخابات 
موضوع انتخابات را از ابتدای سال مطرح کرده اند، نشانه این 

است که باید تمهیدات و مقدماتی فراهم شود.
وی افزود: ضرورت دارد زودتر به انتخابات بپردازیم و علتش هم 
موضوع سطح مشارکت مردم است که مهمترین دغدغه است. 
مشارکت عمومی برای نظام همیشه مسئله ای راهبردی و حیاتی 

بوده و هست چون نظام، مردم سالار است.
مصباحی مقدم یادآور شد: در سال های گذشته و متاسفانه 
روند رو به نزولی در مشارکت مردم شاهد بوده ایم که نگرانی هایی 
را برانگیخت. در طول انقلاب اسلامی، تجربه ثابت کرده هرگاه 
بوده اند،  موفق  عمومی  رضایت  و  اعتماد  جلب  در  دولت ها 
انتخابات با حضور بیشتر و پرشورتر مردم برگزار شده است و 
سطح مشارکت دقیقاً به موفقیت دولت ها و مجالس بستگی 
دارد. وی با بیان اینکه یکی از تاکیدات مهم رهبری بالا رفتن 
سطح مشارکت است، اظهار کرد: در این مسیر همه ما یعنی 

دولت، مجلس، جامعه روحانیت و تریبون های رسمی و دیگران 
باید سطح امید و نشاط را بالا ببرند. در موضوع تبلیغات هم 
البته  برود.  بالا  مشارکت  سطح  تا  شود  انجام  تشویق هایی 
تبلیغاتی منطبق با واقعیات و روشنگرانه. عضو جامعه روحانیت 
مبارز گفت: ما به عنوان بازوی رهبری در تحقق اهداف سیاست 
داخلی و خارجی با احساس تکلیف انقلابی در این عرصه ها 
حضور داریم و اولین خواسته ما بالا رفتن سطح مشارکت است 
که منطبق با خواست رهبری است؛ صرف نظر از اینکه مشارکت 
به نفع جریان انقلابی باشد یا نباشد. هرچند در وهله دوم انتظار 

ما این است که جریان انقلابی تقویت شود.
مجلس آینده باید ارزشی، قوی، کارآمد و مردمی باشد 

وی با اشاره به ویژگی های یک مجلس مطلوب و قدرتمند، 
اظهار کرد: مجلس آینده باید ارزشی، قوی، کارآمد و مردمی 
رهبری شکل  و  امام  و  انقلاب  آرمان های  راستای  در  و  باشد 
بگیرد. مجلس قوی وقتی شکل می گیرد که افرادی در این نهاد 
حضور داشته باشند که نخبه، برجسته، قابل اعتماد و کارآمد 

باشند. دغدغه ما این است که چنین مجلسی شکل بگیرد.
مصباحی مقدم یادآور شد: با به هم پیوستن احزاب و تشکل ها 
زمینه برای عرضه بهترین  افراد این مجموعه ها فراهم می آید. با 
مقیاس ها و معیارهایی که لحاظ می شود و با تعیین شاخص های 
شایستگی در خصوص افراد و نامزدها، می توان به آنها امتیاز 
داد و در نهایت افرادی را که امتیاز بیشتری دارند در معرض 

انتخاب مردم قرار داد. جامعه روحانیت از این گردهمایی و به هم 
پیوستن و ایجاد جبهه واحد حمایت می کند.

این فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: جامعه روحانیت مبارز 
لیست از پیش تعیین شده ای در انتخابات گوناگون نداشته و 
ندارد بلکه تمام همت ما این است کسانی که از مبانی مشترک 
انقلابی بودن، تبعیت از رهبری و سیاست های ایشان و حرکت 

در چارچوب قانون اساسی برخوردار هستند حمایت کند.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با اشاره به شکل گیری دو 
مجموعه شورای ائتلاف و شورای وحدت در جریان اصولگرایی و 
لزوم همگرایی آن ها، اظهار کرد: این رقابت درون جناحی شکل 
گرفته و ما در جامعه روحانیت مدتی است که زمینه انسجام 
این دو را فراهم کرده ایم. اقبال اولیه برای گفت وگو ایجاد شده 
و اعضای دو شورا پذیرفته اند همکاری به خصوص در تهران و 
کلان شهرها بسیار مهم است؛ چرا که شرایط برای حضور رقبا 

فراهم و احتمال حضورشان مهیاتر شده است.
مصباحی مقدم با بیان اینکه شورای نگهبان با وسعت نظر 
بیشتری در قبال کاندیداهای رقیب عمل خواهد کرد، یادآور 
شد: انتخابات مشارکتی و رقابتی است؛ در چنین شرایطی 
رقابت درون جناحی بی معناست؛ چون اگر این وضعیت حاکم 
باشد نتیجه انتخابات باخت است و پیروزی جریان انقلابی بسیار 

دشوار و بلکه دست نیافتنی خواهد شد.
وی با اشاره به عملکرد مجلس فعلی و تأثیر آن بر انتخابات، 

اظهار کرد: عملکرد مجلس در جریان مشارکت عمومی بسیار 
تاثیرگذار است. باید نمایندگان در مدت باقی مانده نسبت به 
مواضع، اقدامات و بیانات خود دقت نظر بیشتری داشته باشند 
تا جریان انقلابی تضعیف نشود. منفعت شخصی و محلی را کنار 
بگذارند و با تفکر ملی نسبت به مصالح ملی حساسیت به خرج 
دهند و منافع عموم جامعه را در اولویت قرار بدهند تا مجلسی 

قوی تر و کارآمدتر شکل بگیرد.

حجت الاسام والمسلمین مصباحی مقدم:

 شورای نگهبان در قبال کاندیداهای رقیب وسعت نظر خواهد داشت

یک کارشناس مسائل فلسطین با بیان اینکه مقاومت فلسطین تعیین می 
کند آیا رژیم صهیونیستی در آینده رفتارش را گسترش می دهد یا متوقف می 
کند؟ گفت: صهیونیست ها با عقب نشینی ملاحظاتی دارند و از فراگیر شدن 

عملیات ها و یا از سرگیری انتفاضه جدید نگران هستند.
رژیم  اقدامات  از  خود  تحلیل  در  ایسنا  با  گفت وگو  در  شکیبایی  مهدی 
رژیم  ناحیه  از  را  رویدادهایی  اخیرا  داشت:  اظهار  جنین  در  صهیونیستی 
صهیونیستی علیه فلسطینی ها در کرانه باختری رود اردن و شهر جنین شاهد 

هستیم که ادامه و امتداد رفتار چند ماه گذشته صهیونیست ها است.
وی تصریح کرد: کرانه باختری جایی است که کابینه جدید اسرائیل به رهبری 
نتانیاهو سبد رأی خود را از آنجا گرفته و طبیعی است کابینه رژیم صهیونیستی 
برای این که سبد رأی و پایگاه اجتماعی خود را حفظ کند، دست به چنین 

اقداماتی می زند.
این کارشناس مسائل فلسطین افزود: بنابراین رژیم صهیونیستی تمرکز خود را 
برای برآورده سازی و رضایتمندی در کرانه باختری قرار داده، در نتیجه کابینه این 
رژیم چاره ای ندارد برای این که بتواند پایگاه اجتماعی و امنیت شهرک نشینان را 

تامین کند، چنین رفتاری داشته باشد.
شکیبایی همچنین بیان کرد: از سوی دیگر مساله مقاومت فلسطین مطرح 
است که تعیین می کند آیا رژیم صهیونیستی در آینده رفتارش را گسترش می 
دهد یا متوقف می کند؟ با توجه به وضعیتی که در سراسر فلسطین یعنی نقاطی 
که فلسطینیان زندگی می کنند و درون رژیم صهیونیستی وجود دارد به نظر می 
رسد نتانیاهو و کابینه او رفتارهایشان را نسبت به کرانه باختری با مهار و کنترل 

بیشتری پیش ببرند.
این عضو جمعیت دفاع از ملت فلسطین ادامه داد: در سال 2002 نیز شاهد 

بودیم صهیونیست ها دست به عملیات در این منطقه زدند و حتی بخش هایی 
را با خاک یکسان کردند برای این که هرگونه مقاومتی را ریشه کن کنند، اما در 
عملیات هایی که اخیرا انجام داده اند مانند سال 2002 اقدام نکردند کل کابینه 
پشت رژیم بود و تا مرحله ای عملیات را پیش بردند و از یک منطقه عقب نشینی 

کردند.
وی اظهار داشت: در حالی که وضعیت امنیتی رژیم صهیونیستی امروز به 
مراتب نسبت به سال 2002 بغرنج تر بوده نشان می داد که صهیونیست ها با 
عقب نشینی ملاحظاتی را نسبت به طرف فلسطینی دارند و از فراگیر شدن 

عملیات ها و یا از سرگیری انتفاضه جدید نگران هستند.
شکیبایی درباره این که توافقاتی میان تشکیلات خودگردان فلسطین و رژیم 
صهیونیستی برای متوقف کردن عملیات در شهر جنین صورت گرفته، گفت: 
از سال 2010 که نتانیاهو کابینه اسرائیل را در مقاطع مختلف به دست گرفت 
نکرد  قبول  گفت وگو  برای  شریک  عنوان  به  را  خودگردان  تشکیلات  چندان 
اما نزدیکی رژیم صهیونیستی با تشکیلات خودگردان در شرایط فعلی نشان 
می دهد، اسرائیل چندان مایل نیست در آینده با فلسطینی ها وارد چالش جدی 

تر شود و بیشتر با هدف کنترل و مهار پیش می رود.

یک کارشناس مسائل فلسطین پاسخ داد:

هدف رژیم صهیونیستی از رایزنی با تشکیلات خودگردان چیست؟

معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به رای مرجع قضایی 
فرانسه در رد درخواست آمریکا برای اجرای حکم 247میلیون 
دلاری علیه اموال ایران گفت: غیر از کانادا، احکامی که علیه 
جمهوری اسلامی ایران صادر شده در هیچ کشوری شناسایی 
و اجرا نشده است. آمریکایی ها تلاش کردند که احکامی که در 
آمریکا علیه جمهوری اسلامی ایران صادر شده است را به اروپا 
بیاورند و در محاکم اروپایی مطرح کنند و تقاضای شناسایی و 

اجرای رأی داشته باشند.
به گزارش ایسنا،  محمد دهقان معاون رئیس جمهور  درباره 
این که  بیان  با  ایران  اموال  علیه  دلاری  247میلیون  حکم 
»دادگاه های اروپایی تاکنون احکام آمریکایی ها را شناسایی و 
اجرا نکرده اند«، تصریح کرد: این موضوع در فرانسه مطرح شد 
و دادگاه تجدیدنظر پاریس خواستِ آمریکایی ها را به استناد 
مصونیت جمهوری اسلامی ایران رد کرد؛ یعنی شناسایی و 

اجرای احکام محاکم آمریکایی در فرانسه را نپذیرفت.

وی توضیح داد: متأسفانه دادستان کل فرانسه متنی را به 
دیوان عالی این کشور ارائه کرد که براساس آن چون احکام 
صادر شده در آمریکا علیه ایران، به بهانه فعالیت های ادعایی 
تروریستی بوده که ایران از آن حمایت کرده، استناد به مصونیت 
نیست.  قبول  قابل  مذکور  احکام  اجرای  عدم  برای  ایران 
استدلال دادستان کل فرانسه این بود که مصونیت زمانی قابل 
قبول است که موضوعات حقوق بشری و موضوعات تروریستی 

در میان نباشد.
وی افزود: به همین علت دادستان کل فرانسه تقاضا کرد که 
رأی دادگاه تجدیدنظر پاریس لغو و جمهوری اسلامی ایران به 
پرداخت 247میلیون دلار غرامت به خواهان های آمریکایی 
محکوم شود. آن ها می گویند هر فعالیتی که فلسطین، لبنان، 
سوریه و هر جای دیگر می شود، مورد حمایت ایران است در 

حالی که ارتباطی با ایران ندارد.
معاون حقوقی رئیس جمهور درباره اقدامات انجام شده برای 

جلوگیری از تحقق این رأی توضیح داد: مرکز امور حقوقی 
بین المللی معاونت حقوقی رئیس جمهور، بلافاصله پس از 
اطلاع از موضوع مذکور، پیگیری حقوقی جدی این موضوع 
در فرانسه را آغاز کرد و نهایتاً در دولت سیزدهم با تلاش ستودنی 
کارشناسان این مرکز و بهره گیری از مشاوره حقوقدانان بنام 
بین المللی، دیوان عالی فرانسه، فرجام خواهی آمریکایی ها از 
رأی دادگاه تجدید نظر پاریس را که به نفع جمهوری اسلامی 

ایران صادر شده بود، رد کرد.
وی با این توضیح که »این یعنی، عالی ترین مرجع قضایی 
رأی  اجرای  برای  آمریکایی  خواهان های  درخواست  فرانسه 
اعلام  مردود  را  کشورمان  اموال  علیه  دلاری  میلیون   247
کرده است« متذکر شد: با توجه به جایگاه حقوقی فرانسه و 
موقعیت دیوان عالی این کشور، علی القاعده رأی آن دیوان، 
اثر مهمی در رویه قضایی کشورهای اروپایی در رد تقاضای 
خواهان های آمریکایی برای شناسایی و اجرای سایر احکام 

سست و بی پایه دادگاه های آمریکایی خواهد داشت. این اقدام 
به لحاظ حقوقی برای جمهوری اسلامی ایران و دولت سیزدهم 
دستاوردی بسیار پراهمیت است؛ چراکه ناکام ماندن فشارهای 
آمریکایی برای شناسایی و اجرای آرای خودشان در اروپا با این 

رأی تثبیت شد.

معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به اقدام فرانسه در رد درخواست آمریکا:

ناکامی فشارهای آمریکایی برای اجرای آرای شان در اروپا تثبیت شد
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اگر به شرق یا غرب عالم بروید، دانش 
صحیحی نمی یابید مگر آنچه از نزد ما 

اهل بیت بیرون می آید.
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برنامه  جمکران  مقدس  مسجد  فرهنگی  معاون 
مقدس  مسجد  در  محرم  ماه  ویژه  عزاداری  های 
جمکران را تشریح کرد و گفت: در دهه اول ماه محرم 
برنامه های مختلف عزاداری ویژه زائران و عزاداران 
حسینی در مسجد مقدس جمکران برگزار می شود.

حجت الاسلام مهدی حسین آبادی در گفت وگو با 
خبرنگاران با بیان اینکه مراسم قرائت دعای پرفیض 
زیارت عاشورا در ایام ماه محرم هر روز صبح با حضور 
خادمان و زائران در مسجد مقدس جمکران برگزار 
می شود، گفت: هر روز بعد از نماز ظهر و عصر مراسم 
عزاداری در مسجد مقام، مسجد امیرالمومنین)ع( و 

مسجد حضرت زهرا)س( برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در دهه اول ماه محرم هر روز از 
بیت)ع(  اهل  محبین  هیأت  میزبان   16 ساعت 
الاسلام  حجت  مراسم  این  در  گفت:  هستیم، 
والمسلمین احمد پناهیان سخنرانی کرده و مراسم 

عزاداری نیز با حضور مداحان اهل بیت)ع( برگزار 
می شود. این مراسم در مسجد امیرالمومنین)ع( 
ویژه برادران و در شبستان کربلا ویژه خواهران برگزار 
می شود. معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران 
با بیان اینکه در دهه اول ماه محرم هر شب بعد از 
نماز مغرب و عشا مراسم سوگواری برگزار می شود، 
والمسلمین  الاسلام  مراسم حجت  این  در  گفت: 
سیدحسین مومنی سخنرانی خواهد کرد و جواد 

برزگر به مداحی می پردازد.
اینکه در نخستین جمعه ماه محرم  بیان  با  وی 
شیرخوارگان  آیین  ندبه  دعای  قرائت  با  همزمان 
حسینی در مسجد مقدس جمکران برگزار خواهد 
شد، خاطرنشان کرد: در این مراسم سیدبهاءالدین 
ضیایی به سخنرانی خواهد پرداخت و مداح این 

مراسم نیز مسعود زمانی خواهد بود.
و  تاسوعا  روز  در  اینکه  بیان  با  آبادی  حسین 

عاشورای حسینی مسجد مقدس جمکران میزبان 
هیئات و دسته جات عزاداری خواهد بود گفت: در 
روز عاشورا زیارت ناحیه مقدسه با حضور عزاداران 
حسینی در مسجد مقدس جمکران قرائت خواهد 
شد. وی خاطرنشان کرد: همنوا با اصحاب سید 
الشهدا)ع( که در شب عاشورا به مناجات پرداختند 
مراسم احیا شب عاشورا در مسجد مقدس جمکران 
برگزار خواهد شد و دعای کمیل نیمه شب با حضور 
حجت الاسلام والمسلمین میرزا محمدی زمزمه می 

شود.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران اضافه 
کرد: ویژه برنامه های کودک و نوجوان با عنوان هیأت 
کودکان در مسجد مقدس جمکران برگزار شده و در 
مجموعه های گل نرگس، جوانه های انتظار و راویان 
انتظار با حضور مبلغان برنامه های ویژه این ایام در 

نظر گرفته شده است.

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران اعام کرد:

برنامه های عزاداری دهه اول ماه محرم در مسجد مقدس جمکران 

مسئول تشکل های دینی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم از نقش آفرینی 
یک هزار و 500 مداح در ماه محرم الحرام امسال در قم خبر داد.

حجت الاسلام محمد آقازیارتی در گفت وگویی اظهارداشت : شعار سال محرم 
امسال »در زیر خیمه اش همه یک خانواده ایم« است که بین دستگاه هایی که به 

هیئات متصل هستند شعار مشترک برشمرده می شود.
وی ابراز داشت: سازمان تبلیغات اسلامی هشت محتوا را برای مراسم های محرم 
امسال آماده کرده است که از جمله می توان با محتواهایی ویژه مخاطبان نوجوان، 

افراد هیاتی ، کودکان و برای منبر و مداحان اشاره کرد.
وی با اشاره به اینکه مراسم های عزاداری ماه محرم امسال در یک هزار و 450 
مسجد و حسینیه برگزار می شود، گفت: پنج هزار و 100 مبلغ برادر و خواهر 
در سطح استان در مراسم ها حضور می یابند و این حضور در محفل های روضه 

خانگی نیز خواهد بود.
را 300  ثبت شده در استان قم  تعداد محفل های روضه خانگی  زیارتی  آقا 
محفل عنوان کرد. وی افزود: 40 هیات مذهبی برای برگزاری مراسم خود در 
سطح مدرسه ها مجوز گرفته اند و برای برپایی 300 ایستگاه صلواتی نیز مجوز 
صادر شده است. وی گفت: هشت تیم بازدید کننده هیئات مذهبی نیز در محرم 
امسال فعال است که از هیات ها سرکشی کنند و اگر مشکلی وجود داشته باشد 
آن را بررسی کنند. مسئول تشکل های دینی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم 
اظهار داشت: 2 هزار و 200 هیات از جمله یک هزار و 500 هیات ثبت شده ارزاق 

گرفته اند که برای پذیرایی از عزاداران نقش آفرینی کنند.
تا 12 محرم برگزار  اول  از  یادآور شد: در مورد کلیه دسته روی هایی که  وی 

می شود نیز عزاداران به صورت رایگان بیمه شده اند.

مسئول تشکل های دینی اداره کل تبلیغات اسامی استان قم:
 هزار و ۵۰۰ نفر مداح در ماه محرم در قم نقش آفرینی می کند

تذکر تولیت آستان عبدالعظیم به مداحان
تولیت آستان حضرت عبدالعظیم )ع( گفت: چرا نمی خواهیم رویه عزاداری را اصلاح کنیم و چرا این همه 
دروغ را به اسم مصیبت مطرح می کنیم و در مقابل آن کاری انجام نمی دهیم.حجت الاسلام سید علی قاضی 
عسکر با اشاره به برگزاری مراسم عزاداری ها و اربعین گفت: متأسفانه در برگزاری مراسمات دینی درگیر 
مسائل شکلی هستیم و با وجود ظرفیت های زیادی که از جمله مسلمیه، غدیر، محرم و ... در اختیار داریم 
و آموزش هایی که به مادحان و سخنرانان در حوزه شناساندن ائمه به مردم داشتیم اما به رغم تمامی تذکرات 
برخی تعابیر لرزه بر اندام انسان می انداخت که چرا نمی خواهیم رویه عزاداری را اصلاح کنیم و چرا این همه 

دروغ را به اسم مصیبت مطرح می کنیم و در مقابل آن کاری انجام نمی دهیم. 

ایران دارای رتبه چهارم طب سنتی در دنیا است
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در حال حاضر از لحاظ 
علمی در رتبه چهارم تولید علم طب سنتی در دنیا قرار داریم و توسعه این نوع طبابت هم به صورت ویژه در 
دستور کار دولت قرار دارد.نفیسه حسینی یکتا افزود: سند ملی گیاهان دارویی در زمره اسناد بالادستی کشور 
است که بسیار دقیق و با جزئیات در حوزه کشاورزی و گیاهان دارویی، طب سنتی و داروسازی سنتی تدوین 
شده است اما در اجرا با کندی مواجه هستیم.وی اظهار داشت: تسریع در اجرایی شدن مصوبه ارتقاء ساختار 
دفتر طب ایرانی به معاونت، اجرایی کردن سند ملی گیاهان دارویی و ادغام خدمات طب ایرانی در ساختار 

نظام سلامت ضروری است.

تکذیب افزایش و سه نرخی شدن قیمت بنزین 
احمد وحیدی وزیر کشور در مورد سوالی پیرامون شایعه افزایش قیمت بنزین گفت: مسائلی که در این مورد 
مطرح می شود کاملا شایعه و خلاف است و هیچ افزایش قیمتی نخواهیم داشت. وی در پاسخ به این سوال 
که گفته می شود قرار است بنزین سه نرخی شود هم تصریح کرد: نه، اصلا همچین چیزی نیست. پیش از این 

برخی در فضای مجازی مدعی شده بودند قرار است به زودی قیمت بنزین افزایش پیدا کند. 

مجاز شدن ورود خودرو  های ایرانی به عراق در ایام اربعین
عراق با ورود خودرو های ایرانی به داخل خاک این کشور در ایام اربعین موافقت کرد.معاون رئیس سازمان 
حشدالشعبی در دیدار شهردار تهران از موافقت نخست وزیر عراق با ورود خودرو های ایرانی به داخل خاک 
عراق در ایام اربعین خبر داد.ابوفدک افزود: خودرو های ایرانی می توانند تا شهر نجف برای ایاب و ذهاب زائران 
تردد کنند.معاون رئیس سازمان حشدالشعبی هم چنین بر ضرورت هماهنگی هرچه بیشتر برای تسهیل 

خدمت رسانی به زوار و شهروندان مشتاق به مشارکت در آیین پیاده روی اربعین تأکید کرد.

واکنش آذری جهرمی به ماجری تقلب در کنکور
آذری جهرمی، وزیر پیشین ارتباطات در توئیتی در واکنش به تقلب بیش هزار نفر در کنکور سال پیش 
نوشت: وزارت علوم پاسخ دهد چطور با وجود قطع اینترنت در کنکور تقلب گسترده شد؟وی در توئیتی نوشت: 
  بررسی اتهام تقلّب و نحوه ی مجازات آن احتمالا یک رویه ی قضایی باشد تا اداری؛ اما آنچه وزارت علوم بهتر 
است پاسخ بدهد این است که چگونه با تحمیل هزینه ی بزرگ قطع اینترنت برای صیانت از آزمون کنکور، 

چنین تقّلب گسترده ای صورت گرفته که تنها هزار مورد کشف شده ی آن منجر به قبولی شده است.
 

۹۳ هزار تشکل دینی در کشور فعالیت دارند
رئیس سازمان هیئات و تشکل های دینی تبلیغات اسلامی کشور گفت: 93 هزار تشکل مذهبی و دینی به 
شکل مردمی در کشور فعالیت می کنند.حجت الاسلام مجید باباخانی اظهار کرد: امسال در آستانه ماه محرم 
در جمع هیئت های با صفای مذهبی اردبیل به عنوان پایتخت حسینیت حاضر شدیم تا شاهد شور و حال 

معنوی و ارزشی این هیئت ها در آستانه ماه محرم باشیم.

محمد صادقی بازداشت شد
مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: بازیگری که با اظهارات غیرمتعارف و غیر قانونی مخاطبانش را به خشونت 
دعوت کرده بود بازداشت شد.مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: محمد صادقی، بازیگری که طی روزهای 
گذشته با تولید محتوای غیرمتعارف و غیرقانونی در شبکه های اجتماعی مخاطبانش را به خشونت دعوت 

کرده بود، روزیکشنبه با دستور قضایی بازداشت شد.

با حضورمسئولان شهری و استانی صورت گرفت:
کلنگ زنی ۲۴ طرح عمرانی بهداشتی درشهرستان کهک

آیین کلنگ زنی 24 طرح عمرانی معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم که شامل یک باب مرکز 
جامع خدمات سلامت روستایی، 13 باب خانه بهداشت، پنج باب خدمات روستایی و پنج باب خانه زیست 
بهداشت می شود روز یکشنبه دربخش فردو از توابع شهرستان کهک قم رگزار شد. به گزارش روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم، آیین کلنگ زنی 24 طرح عمرانی معاونت بهداشت در شهر فردو با حضور رئیس 
دانشگاه، سرپرست معاونت بهداشتی دانشگاه، فرماندار شهرستان کهک و امام جمعه فردو برگزار شد. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در این مراسم اظهار داشت: در این آیین 24 طرح مرتبط با برنامه های 
طرح های تکمیلی استان که شامل یک باب مرکز جامع خدمات سلامت روستایی، 13 باب خانه 
بهداشت، 5 باب خدمات روستایی و 5 باب خانه زیست بهداشت هستندبه صورت نمادین کلنگ زنی شد.

لزوم ایجاد و تقویت نیروی انسانی در شبکه بهداشت و درمان کشور 
مهدی مصری افزود: این طرح ها در ذیل 2 هزار طرح کشور در حال انجام هستند و به خانه بهداشت 
روستایی، محل زیست پزشک و نیروهای طرحی در بهداشت کمک می کنند تا کادر مراقبان سلامت و 
پزشکان با زیرساخت های خیلی خوب در راستای تعمیق بخشی بهشبکه بهداشت و درمان کشور عمل 
کنند و خدمات بهتری به مردم روستایی ارائه شود. وی هم چنین بر لزوم ایجاد و تقویت نیروی انسانی در 
شبکه بهداشت و درمان کشور تأکید کرد و گفت: امضای تفاهم نامه دولت و وزارت بهداشت در راستای 
عمق بخشی و ارائه خدمات بهتر به روستائیان و همشهریان بوده و سبب توسعه و ارتقای سلامت آحاد 

جامعه می شود.
ضرورت توسعه زیرساخت های حوزه بهداشتی درمانی شهرستان کهک 

علیرضا گلچین پور فرماندار شهرستان کهک نیز در بخشی از این آیین طی سخنان کوتاهی توسعه 
زیرساخت های حوزه بهداشتی درمانی شهرستان کهک را مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: انتظار مردم 
این است که مسئولان از شرایط جدیدی که در شهرستان کهک به وجود آمده و زیرساخت هایی که 

ایجادشده بهترین بهره برداری و استفاده را در جهت بهبود وضعیت این شهرستان داشته باشند.
وی آیین کلنگ زنی این طرح ها را بسیار خوش  یمن و مایه مباهات مردم شهرستان کهک دانست و 

گفت: امیدواریم در آینده نزدیک مردم بتوانند از این طرح های پیش بینی شده بهره مند شوند.
 

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم:
تصادفات جاده ای هفته گذشته قم 6 کشته بر جای گذاشت 
 سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم از تماس بیش از شش هزار نفر از 
همشهریان قمی با کارشناسان فوریت های پزشکی طی یک هفته گذشته خبر داد.   دکتر عزت اله بهزادی 
نیا در گفت وگویی به ارائه گزارشی از اقدامات و فعالیت های اورژانس 115 طی یک هفته گذشته پرداخت 
و اظهار داشت: در این بازه زمانی شش هزار و 261 مورد تماس با اورژانس گرفته شده است.    سرپرست 
مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم با بیان اینکه از این تعداد تماس 2 هزار و 538 مورد 
مأموریت داشته ایم، گفت: تعداد مأموریت تصادفی شهری 369 مورد و تعداد مأموریت تصادفی جاده ای 
104 مورد بوده است.    وی با بیان اینکه بیشترین موضوعات مورد پیگیری در تماس های گرفته شده با 
اورژانس مربوط به تصادفات بوده است، گفت: یک مورد از مأموریت ها با اورژانس هوایی بوده و از تعداد 
473 تصادف صورت گرفته متأسفانه، 6 مورد فوتی تصادفی در صحنه بوده است.   سرپرست مرکز مدیریت 
حوادث و فوریت های پزشکی استان قم در پایان خاطرنشان کرد: در حوادث صورت گرفته 261 مورد از 

تصادفات با موتور آمبولانس و 2 هزار و 276 مورد با آمبولانس امدادرسانی شده است.

معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی استان قم خبرداد:
افزایش دو برابری فرزندخواندگی در قم طی سال گذشته

امور اجتماعی سازمان بهزیستی استان قم بیان کرد: در سال گذشته 37 مورد فرزند خواندگی داشتیم؛ 
این میزان نسبت به سال 1400 که 18 مورد فرزندخواندگی داشتیم رشد دو برابری را داشته است و 

امیدواریم این روند در سال جاری نیز ارتقاء کمی و کیفی داشته باشد.
علیرضا محمدی در گفت وگویی با بیان اینکه دفتر حمایت از کودکان و نوجوانان ساماندهی کودکان بی 
سرپرست و یا بد سرپرست را بر عهده دارد، افزود: کودکانی که سرپرست موثری ندارند و والدین آن ها معتاد 
و یا زندانی هستند و همچنین شیرخواران و نوزادان بی سرپرست و مجهول الهویه با حکم مقام قضایی در 
مرکز ما پذیرش می شوند. وی با بیان اینکه خانواده های بدون فرزند متقاضی فرزندخواندگی نوزادان بی 
سرپرست هستند، ادامه داد: سازمان بهزیستی همزمان با ساماندهی این نوزادان به عنوان متولی این کار 
بعد از طی روال اداری و احراز شرایط بر اساس دستورالعمل ها، این شیرخواران را به خانواده های متقاضی 

فرزندخواندگی تحویل می دهد.

»قلعه رودخانِ« گیلان

مدیر کل تامین اجتماعی استان قم گفت: 100 درصد جرایم کارفرمایان فعال 
کارگاه های تولیدی، صنعتی، معدنی، کشاورزی، خدماتی و اصناف و شرکت های 

دانش بنیان تا پایان مرداد بخشیده می شود.
محمد عاشوری در نشست خبری به مناسبت هفته تامین اجتماعی که در سالن 
جلسات این اداره کل برگزار شد، با اشاره به بخشودگی 100 درصدی جرایم کارفرمایان 
بابت پرداخت نکردن حق بیمه کارگران اظهارداشت: کارفرمایان برای بهره مندی از این 

طرح می توانند تا پایان مرداد به پایگاه اینترنتی es.tamin.ir مراجعه کنند.
عاشوری فعال بودن کارگاه ها و عدم کاهش نیروی انسانی در سال جدید را دو شرط 
بهره مندی از این بخشودگی بیان کرد و افزود: کارفرمایان می توانند اصل حق بیمه را 

هم حداکثر در 12 قسط پرداخت کنند.
بیمه تامین اجتماعی ماهیانه ۶۲۴ میلیارد تومان درقم هزینه می کند 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود  گفت: این 
سازمان با بیش از 98 درصد مراکز درمانی این استان طرف قرارداد است و به 57 درصد 

شهروندان قم ارایه خدمت می کند.
عاشوری افزود: بیمه تامین اجتماعی چهار شعبه اصلی، پنج کارگزاری، یک شعبه 

اقماری در شهر جعفریه و یک بیمارستان در قم دارد.
 درحال حاضر بیش از ۶۱ هزار نفر در قم مستمری بگیر داریم 

با  که  هستند  پوشش  تحت  قم  مردم  از  نفر  و 261  هزار  کرد: 251  اضافه  وی 
خانواده هایشان 827 هزار نفر معادل 57 درصد جمعیت استان قم می شود.

شده  بیمه  نفر  هزار  مستمری بگیر، 149  قم  در  نفر  و 649  داد: 61  ادامه  وی 
کارگری و اجباری، 30 هزار نفر اختیاری و آزاد، 11 هزار و 500 نفر راننده درون و 

برون شهری،چهار هزار قالیباف تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند.
پرداخت  ماهیانه بیمه بیکاری به هزار و ۲۳۰ نفر

به گفته عاشوری، ماهیانه یک هزار و 230 نفر بیمه بیکاری به میزان 111 میلیارد 
تومان دریافت می کنند. وی گفت: بیمه تامین اجتماعی ماهیانه 624 میلیارد تومان 
در قم هزینه می کند که بدون اتکا به بودجه دولتی است و این مبلغ از طریق دریافت 

حق بیمه ها تامین می شود.
وی افزود: ماهیانه 426 میلیارد تومان بابت حقوق و بازنشستگی، 111 میلیارد تومان 
بیمه بیکاری، 27 میلیارد تومان کمک هزینه استراحت پزشکی  و 16 میلیارد تومان 

بابت کمک هزینه زایمان پرداخت می شود.
مدیرکل تامین اجتماعی قم خاطرنشان کرد: در ابتدای انقلاب 40 هزار نفر و در حال 

حاضر 827 هزار نفر در قم تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی هستند.
وی بیان کرد: کانون بازنشستگان تامین اجتماعی قم 20 هزار عضو دارد و در سال 

گذشته 2 هزار وام به بازنشستگان پرداخت کرد.
جلوگیری از تعطیلی کارخانه ها و کارگاه ها به علت بدهی 

وی با بیان این که تقسیط بدهی کارفرمایان امسال برای سومین بار کلید خورد، بیان 
کرد: کمیته بحران هر ماه برای کمک به کارگاه ها با هدف پرداخت حق بیمه جاری و 

تقسیط بدهی کارفرمایان تشکیل و در هر جلسه 20 تا 30 پرونده بررسی می شود.
عاشوری افزود: امسال از تعطیلی کارخانه ها و کارگاه ها به علت بدهی جلوگیری شد 
تا به تولید ضربه نرسد؛ از سوی دیگر بازرسی از کارگاه ها کاهش یافته و در سال یک بار 

مراجعه می شود.
۱۰ هزار نفر به تعداد بیمه شده های تامین اجتماعی اضافه می شود 

وی اضافه کرد: اولویت تامین اجتماعی در سال جدید تعامل با کارفرمایان، کمک به 
رشد و تولید و توسعه بیمه فراگیر خانواده ایرانی است که امیدواریم 10 هزار نفر به تعداد 

بیمه شده های تامین اجتماعی اضافه شود.
به گفته وی، سال گذشته بیش از 50 برنامه فرهنگی، 10 برنامه آموزشی ویژه 

کارفرمایان، 10 میز خدمت جهادی و 32 بازدید از کارخانه ها صورت گرفت.

مدیر کل تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرایم کارفرمایان فعال تا مردادماه

مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی اجتماعی شهرداری قم خبرداد:

اجرای پویش خیمه ای به وسعت شهر 
در ۱۷۰ مسجد 

به  اشاره  با  قم  شهرداری  اجتماعی  ورزشی  فرهنگی  سازمان  مدیرعامل 
برنامه های مدیریت شهری برای فضاسازی ماه محرم گفت: پویش خیمه ای به 

وسعت شهر در 170 مسجد و محله شهر قم اجرا می شود.
حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد روز یکشنبه درگفت وگو با خبرنگاران 
با اعلام این خبر افزود: شهرداری قم مانند مناسبت های مختلف برای ماه محرم 

و ایام سوگواری امام حسین)ع( آماده شده است.
وی اجرای پویش خیمه ای به وسعت شهر را مورد توجه قرار داد و گفت: این 
پویش منبعث از شعار زیر خیمه امام حسین )ع( همه یک خانواده هستیم، 
می باشد، و برای عزاداری و تعظیم محرم و شعائر دینی اقدام هایی صورت 
می گیرد. مدیرعامل فرهنگی شهرداری قم با اشاره به برگزاری این طرح در 170 
مسجد و محله شهر قم بیان داشت: در این طرح بسته های فضاسازی ماه محرم 

در اختیار مساجد قرار داده خواهد شد.
طباطبایی نژاد با یادآوری اینکه مانند سال های گذشته در آستانه ماه محرم 
نمایشگاه عطر تربت با همکاری سازمان فرهنگی شهرداری و شورای هیات های 
مذهبی برپا شد اظهار کرد: در این نمایشگاه که به عنوان پیشواز ماه محرم 

شکل گرفت، خدماتی در حوزه محرم به شهروندان ارائه شد.
وی با ذکر این نکته که برنامه های فرهنگی شهرداری در بوستان های شهر 
ادامه پیدا می کند گفت: با کمک بسیج، دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه 
و اداره کل تبلیغات اسلامی در هفت بوستان اصلی شهر قم برنامه خواهیم 

داشت، در صورت امکان تعداد بوستان ها افزایش می یابد.
این مقام فرهنگی شهرداری قم با اشاره به زمینه سازی جهت اقامه باشکوه 
نماز جماعت ظهر تاسوعا و عاشورا خاطرنشان کرد: شهرداری همچنین در 
میدان آستانه برای ارائه خدمات فرهنگی به زائران و پذیرایی از سوگواران غرفه 
و موکب استقرار خواهد داد. وی در بخشی سخنان بیان کرد: برگزاری زیارت 
پرفیض عاشورا در فضای بیرونی شهرداری قم طی روزهای دهه نخست ماه 
محرم، با حضور و مشارکت هیات سیدالشهدا از برنامه های فرهنگی تدارک دیده 

شده برای ایام عاشورای حسینی است.

معاون سازمان تاکسیرانی شهرداری قم مطرح کرد:

توجه به تقاضای شهروندان در بازبینی 
برخی از خطوط تاکسی 

معاون نظارت و بهره برداری سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
قم گفت: به زودی برخی از خطوط تاکسی قم با توجه به تقاضای شهروندان، 

بازبینی می شود.
محمد گائینی در گفتگویی در مورد وضعیت تردد تاکسی ها و عدالت در 
سازمان  داشت:  اظهار  شهروندان  تقاضای  به  توجه  با  تاکسی ها  خطوط 
تاکسیرانی، خطوط ویژه در سطح شهر را با توجه به مطالبات مردمی ایجاد 
می کند تا به عدالت مناسبی طبق نیاز شهروندان در تردد تاکسی ها دست یابیم.
معاون نظارت و بهره برداری سازمان تاکسیرانی شهرداری قم افزود: از سال 
78 این اتفاق افتاده و خطوط ویژه برای حاشیه شهر که تاکسی کمتری تردد 

دارد، ایجادشده است.
به گفته وی، با توجه به درخواست از هر نقطه شهری، وضعیت خطوط توسط 
کارشناسان بررسی می شود و اگر مسافران کافی داشته باشند، حتماً خطوط 

ایجاد می شود تا سرویس خوبی داشته باشیم.
فعالیت تاکسی های خطی خارج از خطوط تعیین شده تخلف است

گائینی عنوان کرد: کلیه ایستگاه هایی که برای خطوط تاکسی مجاز هستند 
که تاکسی ها در آنجا توقف کنند خط کشی شده و یا تابلو برای آن نصب شده 
و از هر ایستگاهی تابلو برداشته شده باشد شهروندان می توانند با شماره های 
137 شهرداری و یا 36628800 تماس بگیرند. وی تصریح کرد: اگر تاکسی ها 
بدون هماهنگی با خطوط به فعالیت بپردازند نیز تخلف بوده و برخورد می شود، 

دراین باره نظارت هایی در سطح شهر وجود دارد.
معاون نظارت و بهره برداری سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
قم در خصوص تصحیح بغل نویسی تاکسی ها خاطرنشان کرد: بغل نویسی 
حذف شده و مسیرها و خطوط به صورت لیبل بر روی تاکسی نصب شده است 
و اگر ایرادی وجود دارد با بازبینی خطوط این مشکلات به زودی رفع می شود، 

البته با بازبینی خطوط ممکن است تمام خطوط جابه جا شود.
 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

توزیع مرغ با قیمت تنظیم بازار با 
محوریت فروشگاه های زنجیره ای 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت :با توجه به واردات مرغ از سایر 
استان ها کمبودی در حوزه فراوانی و تامین مرغ وجود ندارد و مرغ تولید شده 
در استان را مدیریت می کنیم که با قیمت تنظیم بازار و با محوریت فروشگاه های 

زنجیره ای توزیع شود. 
محمدرضا حاجی رضا در خصوص قیمت مرغ در گفت وگویی اظهارداشت  
برگزاری  و  قم  استان  نفری  هزار  و 400  میلیون  به جمعیت یک  توجه  با   :
مناسبت ها؛ بالغ بر 75 تن مرغ نیاز داریم که باید تامین شود. وی، به ظرفیت 
مطلوب استان در حوزه تولید مرغ اشاره کرد و گفت:  273 واحد مرغ گوشتی 
با ظرفیت 5 قطعه مرغ در قم وجود دارد که قابلیت تامین بین 40 تا 50 تُن از 
نیاز استان را در شرایط عادی دارد، مابقی نیاز قم از طریق دیگر استان ها تامین 
می شود؛ لذا با توجه به رعایت قیمت تنظیم بازار در شرایط عادی مرغ وارداتی 

تفاوت قیمت زیادی با مرغ تولید شده در داخل استان ندارد.
مشکلی در حوزه تولید مرغ در استان وجود ندارد 

حاجی رضا ادامه داد: اما در شرایطی که زنجیره تولید در کشور دچار تلاطم 
می شود، مانند شرایطی که از اردیبهشت ماه شاهد بودیم به دلیل تامین بخشی 
از نیاز استان قم از طریق واردات مرغ از سایر استان ها، با محوریت استان های 
شمالی این مساله روند قیمت ها را با نوسان مواجه می کند. وی اضافه کرد: 
طبق آخرین آمار مشکلی در حوزه تولید مرغ در استان وجود ندارد؛ بنابراین 
مرغ تولید شده در استان با قیمت 73 تومان تامین و توزیع می شود اما مرغ 
مازاد که از سایر استان ها وارد می شود قیمت مرغ را تحت الشعاع قرار می دهد.

 
در راستای قانون جوانی جمعیت صورت گرفت :

واگذاری زمین رایگان به ۱۵ خانواده در قم
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت :آیین واگذاری زمین 
رایگان طرح »حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« به 15 خانواده در قم برگزار 
شد.  حسین زنجیرانی فراهانی طی سخنانی اظهار کرد: اروز 25 تیرماه طی 
آیینی، به 15 خانواده متقاضی طرح جوانی جمعیت که در سامانه طرح نهضت 
ملی مسکن ثبت نام کرده اند، نامه بررسی روند پالایش، ارائه مدارک به صورت 

فیزیکی و تشکیل پرونده، ابلاغ شد.
وی افزود: در حال حاضر در شهرهای کهک و دستجرد، 100 قطعه زمین 
تامین شده است که به صورت رایگان به خانواده های حائز شرایط واگذار خواهد 
شد. زنجیرانی توضیح داد: این اداره کل برای تمامی متقاضیان حائز شرایط 
برابر با قانون، زمین رایگان واگذار خواهد کرد که مقدمات تامین زمین و واگذاری 

آن در شهرهای کهک و دستجرد در حال انجام است.
وی گفت: برای سایر متقاضیان به مرور و بعد از تامین و الحاق زمین، فراخوان 
واگذاری اعلام خواهد شد و بعد از راستی آزمایی و ارائه مدارک مربوطه، این 

قطعات واگذار می شود.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم در پایان تصریح کرد: در سال 
گذشته و ذیل قانون جوانی جمعیت، به 18 خانواده دارای فرزند سه قلو و 

بیشتر، 9 قطعه زمین در پردیسان قم واگذار شد.

عکاس :آزاده ترکمن

از  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
از محل  استان  این  تأمین 80 درصدی آب شرب 
قم هم  آب  کیفیت  گفت:  و  داد  خبر  سدکوچری 
اکنون مطلوب است و نیازی به استفاده از دستگاه 

تصفیه آب نیست.
حسن بختیاری پیش از ظهر یکشنبه در گفتگو با 
خبرنگاران اظهار داشت: از سال گذشته تخصیص 
و سهم برداشت آب قم از سد کوچری کاهش یافته 
بود و به همین دلیل ناگزیر به استفاده از منابع آب 
زیرزمینی و همچنین سد 15 خرداد شدیم که این 
امر موجب کاهش کیفیت و شوری آب در شهر قم به 

خصوص در فصل تابستان شد.
مدیر عامل آب و فاضلاب استان قم ابراز داشت: 

پس از ایجاد نارضایتی ها برای مردم در پی شوری 
آب شرب، پیگیری های مجموعه استان در خصوص 
افزایش سهم استان از پروژه ای که به نام مردم قم 

اجرایی شده ادامه یافت.
۸۰ درصد آب شرب استان قم از سد 

کوچری تأمین می شود
گرفته  صورت  پیگیری های  با  داشت:  بیان  وی 
سهم برداشت آب قم از سد کوچری نسبت به سال 
در  اکنون  هم  و  یافت  افزایش  درصد  گذشته 28 

حدود 80 درصد آب قم از این محل است.
بختیاری افزود: برای جبران 20 درصد باقیمانده از 
میزان آب مورد نیاز شرب استان قم، چاه های داخل 
شهر، سد 15 خرداد و چاه های منطقه علی آباد وارد 

مدار شدند.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم ابراز 
داشت: انتقال آب از فاصله 300 کیلومتری به قم 
نیز محدود  آب  منابع  و  دارد  هزینه های سنگینی 
است به همین دلیل استفاده بهینه از آب و مدیریت 
مصرف و عدم اسراف موضوعی است که شهروندان 

استان قم باید بدان توجه داشته باشند.
قم  استان  شهروندان  داشت:  ابراز  بختیاری 
می توانند با صرفه جویی 10 درصدی به تأمین آب 
پایدار این استان کمک کنند و هم اکنون کیفیت 
آب قم مطلوب بوده و نیازی به استفاده از دستگاه 
آب  رفت  هدر  موجب  امر  این  که  نیست  تصفیه 

می شود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان قم:

کیفیت آب قم مطلوب است نیازی به استفاده از دستگاه تصفیه نیست


